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i doświadczenie zawodowe. Niestety z uwagi na realizowanym przez centrum szkoleniom i 
znaczne ograniczenia finansowe, w tym roku nie kursom.
możemy zapewnić takiej ilości staży, jak miało to Aktualnie, Gminne Centrum Informacji realizuje 
miejsce wcześniej. Jeżeli chodzi o wparcie osób, projekt bezpłatnych kursów w ramach POKL 
które chcą otworzyć własną działalność, w „Otwarci na wiedzę- konkurencyjni w pracy”. 
ubiegłym roku w skali powiatu 10 % osób, które Projekt współfinansowany jest przez Unię 
złożyły podania o przyznanie dotacji, otrzymało Europejską w ramach Europejskiego Funduszu 
18 tysięcy złotych. W tym roku ta kwota wynosi 20 Społecznego.
tysięcy złotych- tłumaczy Alicja Gmurek. Realizacja tego projektu rozpoczęta 1 kwietnia 
Na zakończenie, przewodniczący Koperski pytał 2011, zakończy się 31 maja 2013 roku. W tym 
o płaszczyzny współpracy Powiatowego Urzędu okresie GCI przeszkoli 290 osób. Kwota 
Pracy z Gminnym Centrum Informacji w dofinansowania projektu ze środków UE to 
Mszczonowie. ponad 1,5 miliona złotych.
Alicja Gmurek stwierdziła, że współpraca PUP z W ramach projektu realizowane są kursy 
GCI układa się bardzo dobrze, zarówno w zawodowe (ku r sy  p rawa jazdy ,  ku r s  
zakresie szkoleń, jak i wymiany ofert pracy i magazyniera oraz kurs koparko- ładowarki), 
organizowanych staży. kursy językowe, komputerowe i księgowe.

Informacja na temat rynku pracy na terenie Beata Sznajder, kierownik GCI podziękowała Organizowane szkolenia skierowane są do 
miasta i gminy Mszczonów dyrekcji PUP za świadczoną pomoc, a także za mieszkańców gminy Mszczonów pracujących 
A l i c j a  G m u r e k ,  z a s t ę p c a  d y r e k t o r a  staże, które dla GCI są bardzo cenne. na terenie województwa Mazowieckiego 
Powiatowego Urzędu Pracy w Żyrardowie - Dziękuję dyrekcji PUP w Żyrardowie, która tudzież dla osób pracujących na terenie gminy 
omówiła sytuację na lokalnym rynku pracy pomimo problemów finansowych zawsze nam Mszczonów niebędącymi jej mieszkańcami.
podkreślając, że obecna sytuacja jest bardzo pomaga, jak chociażby w przydzielaniu Na pytanie przewodniczącego Rady Miejskiej w 
trudna, gdyż liczba bezrobotnych bardzo stażystów, dzięki czemu nasza praca jest Mszczonowie, Łukasza Koperskiego dotyczące 
wzrosła, a środki z Ministerstwa Pracy skierowane sprawniejsza. Nasi stażyści zawsze znajdują wyłączenia z grupy beneficjentów projektu 
na aktywizację osób bezrobotnych są niższe niż zatrudnienie w innych firmach - mówi Beata rolników i przedsiębiorców, Beata Sznajder 
w roku ubiegłym. Sznajder. poinformowała, że realizowane przez GCI 
Powiatowy Urząd Pracy w Żyrardowie Informacja z działalności Gminnego Centrum szkolenia są współfinansowane przez Unię 
odnotował w tym roku 15 % bezrobocie, kiedy na Europejską, która ściśle określa wytyczne, kto Informacji w Mszczonowie
koniec grudnia 2011 stopa bezrobocia wynosiła może zostać beneficjentem projektu w ramach Beata Sznajder, kierownik 
13,7%. danego priorytetu i działania.G C I  s z c z e g ó ł o w o  

Dyrektor Alicja Gmurek - Pisząc projekt unijny kierujemy się wytycznymi omówiła działalność 
wskazała, że rok 2012 zawartymi w programie. Założenia projektowe centrum w roku 2011, 
rozpoczął się lawinowym są jasno określone dlatego GCI, jako jednostka skupiając się głównie na 
wzrostem zarejestrowanych realizująca projekt nie ma żadnego manewru i zadaniach GCI ,  do 
w Urzędzie Pracy osób. wpływu na zmianę wytycznych kto jest k t ó r y c h  n a l e ż ą :  
Jedynie w miesiącu styczniu beneficjentem- tłumaczy Beata Sznajder.działalność szkoleniowa 
ż y r a r d o w s k i  P U P  Wśród bezpłatnych szkoleń jest także kurs ( k u r s y  p ł a t n e  i  
zarejestrował 638 nowych przedsiębiorczości, dający wiedzę na temat bezpłatne), działalność 
osób poszukujących pracy. prowadzenia działalności gospodarczej i pro-rolnicza ( pomoc w 
Wśród osób bezrobotnych możliwości jej otwarcia. Jeżeli chodzi zaś o p i san iu  wniosków o 
dominują ludzie w wieku 25 - rolników to musimy wiedzieć, z czego rolnicy dopłaty bezpośrednie i 
34 lata, którzy stanowią 28,9 chcą skorzystać. W wyniku przeprowadzanych d o t a c j e  r o l n i c z e ) ,  
% ogółu bezrobotnych. analiz rynku, które wykonujemy za pomocą p r z e c i w d z i a ł a n i e  
Pomimo zmniejszonych ankiet, zainteresowanie rolników szkoleniami bezrobociu  (k iosk  z  
środków rządowych, PUP było znikome- dodaje kierownik GCI. pracą), współpraca z 
s t a r a  s i ę  p o z y s k i w a ć  W odpowiedzi Łukasz Koperski podkreślił, że innymi podmiotami na 
w s p a r c i e  z e w n ę t r z n e  mając świadomość założeń realizowanego r z e c z  r o z w o j u  
p r z e z n a c z o n e  n a  przez GCI projektu nie można bezpośrednio s p o ł e c z e ń s t w a  
a k t y w i z a c j ę  o s ó b  w y k o n y w a ć  d z i a ł a ń  w ł a ś c i w y c h  i n f o r m a c y j n e g o  i  
bezrobotnych, opłacanie przedsiębiorcom i rolnikom, należy jednak o b y w a t e l s k i e g o ,  
staży oraz wsparcie dla jeszcze wzmocnić już rozbudowany system d z i a ł a l n o ś ć  
osób rozpoczynających informacji, który wsparłby te grupy społeczne.konsultacyjno- doradcza 

własna działalność gospodarczą. Jak zapowiedziała Beata Sznajder, GCI w chwili (przede wszystkim dla 
N a  p y t a n i a  Ł u k a s z a  K o p e r s k i e g o  obecnej czeka na ogłoszenie przez Mazowiecką p r z e d s i ę b i o r c ó w -  
p r zewodn iczącego Rady  M ie j s k ie j  w  Jednostkę Wdrażania Programów Unijnych około100 osób) oraz 
Mszczonowie dotyczące organizowania przez naboru na kolejne projekty szkoleniowe i promocja gminy ( m.in. redagowanie biuletynu 
PUP staży i wsparcia finansowego dla wspierające osoby chcące założyć własną gminnego „Merkur iusz  Mszczonowsk i” ,  
początkujących przedsiębiorców, Alicja działalność gospodarczą. W nowym rozdaniu administracja stron internetowych: gminy 
Gmurek podkreśliła, że z uwagi na okrojone Centrum będzie chciało przygotować ofertę Mszczonów oraz GCI, współpraca z mediami, 
środki finansowe, PUP nie jest w stanie zaspokoić s z k o l e n i o w ą  z g o d n ą  z  l o k a l n y m  t w o r z e n i e  m a t e r i a ł ó w  r e k l a m o w y c h ,  
potrzeb osób wnioskujących o staże i dotacje na zapotrzebowaniem. in fo rmacy jnych ,  a  także  p rezentac j i  
własną działalność. W dalszej części prezentacji nie zabrakło również multimedialnych i treści merytorycznych na 
- Dzięki stażom korzystały zarówno firmy jak i sami informacji dotyczącej Izby Pamięci Ziemi potrzeby ogólnopolskich konkursów i rankingów 
stażyści, którzy mogli zdobyć nowe umiejętności  Mszczonowskiej, która z dniem 1 czerwca 2011 samorządowych). 

roku została przejęta przez GCI. Wiele uwagi Beata Sznajder poświęciła 

Sesja mszczonowskiego samorządu

Z obrad XXII Sesji Rady Miejskiej w Mszczonowie
W środę, 30 maja 2012 roku, odbyła się XXII sesja Rady Miejskiej w Mszczonowie, na której radni wysłuchali m.in. 
informacji na temat rynku pracy na terenie miasta i gminy Mszczonów oraz sprawozdania z działalności Gminnego 
Centrum Informacji w Mszczonowie. Ponadto, Rada Miejska podjęła znaczące dla gminy Mszczonów uchwały.

WIEŚCI Z RATUSZA

Łukasz Koperski, powitał przybyłych na 
obrady RM gości

Alicja Gmurek 
zastępca dyrektora 
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informację na 

temat rynku pracy 
na terenie gminy 

Mszczonów

Beata Sznajder, 
kierownik GCI 

złożyła informację z 
działalnośći 

Centrum w roku 
2011

Merkuriusz Mszczonowski           3czerwiec-lipiec 2012/nr 6-7



2       Merkuriusz Mszczonowski styczeń 2011/nr 01 (182) 

WIEŚCI Z RATUSZA

Beata Sznajder przedstawiła zadania oraz zagospodarowania lokalnych zasobów energii odnowie centrum wsi Bobrowce, Piekary i 
szeroką działalność Izby, w tym gromadzenie i odnawialnej, zmniejszenia zanieczyszczeń Wręcza. 
poszerzanie zbiorów muzealnych, objęcie powietrza, wyboru strategii zaopatrzenia w 
patronatem Mszczonowskiego Stowarzyszenia e n e r g i ę  m i e s z k a ń c ó w  i  p o d m i o t ó w  Informacja z działalności kontrolnej Komisji 
Historycznego oraz Grupy Rekonstrukcji gospodarczych. Rewizyjnej
Historycznej, a także udział, przygotowanie i Uchwała w sprawie zbycia prawa użytkowania Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Krzysztof 
koordynacja przedsięwzięć związanych z wieczystego nieruchomości. Krawczyk przedstawił informacje z odbytych 
lokalną historią. Przedmiotowa nieruchomość w planie posiedzeń kontrolnych członków komisji.  W 
Warto dodać, że trwające od października 2011 zagospodarowania przestrzennego dla miasta okresie miedzy sesjami odbyły się dwa 
roku prace nad stworzeniem strony internetowej Mszczonowa przeznaczona jest pod tereny posiedzenia kontrolne. 
Izby Pamięci Ziemi Mszczonowskiej dobiegły zabudowy usługowej przeznaczone pod W dniu 15 maja 2012 roku, komisja zajęła się 
końca. realizację nowych budynków usługowych wraz z kontrolą finansową Mszczonowskiego Ośrodka 
Na stronie można dowiedzieć się m.in. o ofercie niezbędnymi do ich funkcjonowania z obiektami Kultury. Poddano analizie dokumentacje 
IPZM, a także działalności Mszczonowskiego i  u rządzeniami ,  w tym technicznymi ,  finansowe i szczegółowe rozliczenie wszystkich 
Stowarzyszenia Historycznego i  Grupy gospodarczymi ,  garażami ,  m ie j scami  imprez kulturalnych organizowanych na terenie 
Rekonstrukcji Historycznej. postojowymi, dojazdami, zielenią i infrastrukturą gminy  o raz  i n fo rmac je  z  b ieżącego 
Dla internautów przygotowane będą wirtualne techniczną. funkcjonowania MOK-u.
spacery po ekspozycjach muzealnych oraz W pr zypadku zamiaru  zbyc ia  p rawa W wyniku czynności kontrolnej, komisja 
i n f o r m a c j e  o  p l a n o w a n y c h  a k c j a c h  użytkowania wieczystego przedmiotowej stwierdziła, że gospodarka finansowa MOK w 
historycznych. nieruchomości przez gminę, niezbędnym było roku 2011 prowadzona była rzetelnie, bez 
Na zakończenie swojego wystąpienia, Beata podjęcie przez Radę Miejską uchwały w sprawie żadnych uwag merytorycznych.
Sznajder, kierownik GCI podziękowała radnej zbycia prawa użytkowania wieczystego W dniu 22 maja 2012 roku, komisja kontrolowała 
B a r b a r z e  G r y g l e w s k i e j  o r a z  P i o t r o w i  nieruchomości, która stanowi podstawę do ZGKiM. Przedmiotem kontroli była gospodarka 
Dymeckiemu za ogromne zaangażowanie przy przeprowadzenia całej procedury zbycia. finansowa zakładu. Komisja analizowała 
tworzeniu Izby Pamięci Ziemi Mszczonowskiej. Uchwała w sprawie przystąpienia do dokumentacje dotyczące spraw finansowych, 
Wiele gorących słów podziękowań padło sporządzenia zmiany miejscowego planu roz l iczen ia  dotac j i ,  a  także b ieżące 
również pod adresem Rady Miejskiej w zagospodarowania przestrzennego gminy funkcjonowanie zakładu. W wyniku kontroli 
Mszczonowie oraz burmistrzów Józefa Grzegorza Mszczonów obejmującego f ragmenty  stwierdzono, że gospodarka finansowa ZGKiM w 
Kurka oraz Grzegorza Kozłowskiego. miejscowości Marków Świnice, Wręcza, Świnice, roku 2011 prowadzona była prawidłowo.
- Dziękuję pani radnej Barbarze Gryglewskiej, Długowizna, Lublinów, Czekaj, Grabce 
Piotrowi Dymeckiemu i radnym z Rady Miejskiej Józefpolskie. Sprawy różne
oraz obu burmistrzom Mszczonowa. Dzięki tej Zmiana miejscowego planu zagospodarowania Marek Zientek, wiceprzewodniczący Rady 
pomocy i wsparciu lokalnej władzy dziś możemy p r z e s t r z e n n e g o  g m i n y  M s z c z o n ó w  Miejskiej poruszył temat zaśmiecania gminy 
pochwalić się naszym mszczonowskim muzeum, obejmującego fragmenty miejscowości Marków Mszczonów. 
które może poszczycić się niebagatelnymi Świnice, Wręcza, Świnice, Długowizna, Lublinów, - Mamy do czynienia z horrorem śmieciowym na 
eksponatami i bogatą ofertą historyczną- mówi Czekaj i Grabce Józefpolskie ma na celu gruntach publicznych i prywatnych. Na 
Beata Sznajder. umożliwić właścicielom gruntów realizację gruntach graniczących z lasami państwowymi 
W  p o d s u m o w a n i u  Ł u k a s z  K o p e r s k i ,  swoich zamierzeń inwestycyjnych, tj. w mieliśmy ostatnio trzy takie przypadki- mówi 
przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że jest szczególności zmianę przeznaczenia terenów Marek Zientek. - Proponuję abyśmy ustalili 
dumny z działalności GCI, podkreślając, że rolnych i leśnych na tereny zabudowy nagrody finansowe dla policjantów, którzy 
niewiele podobnych jednostek w innych m i e s z k a n i o w o  -  u s ł u g o w e j .  Z m i a n a  wykryliby sprawcę, ukarali go i doprowadzili do 
samorządach terytorialnych tak prężnie działa przeznaczenia tego terenu zgodna jest z polityką uprzątnięcia przez niego swoich śmieci. 
niosąc pomoc i wsparcie lokalnej społeczności. gminy zawartą w s t rategi i  i  s tud ium Specjalne nagrody finansowe wydzielone by 
Słów podziękowań nie szczędziła również radna uwarunkowań i kierunków zagospodarowania były z ujętych w budżecie gminy Mszczonów 
Barbara Gryglewska, która podziękowała przestrzennego gminy Mszczonów, które środków przeznaczonych na dodatkowe służby 
kierownik Beacie Sznajder i całemu zespołowi zakładają przede wszystkim w tej części gminy policji- dodaje wiceprzewodniczący.
GCI za owocną i merytoryczną współpracę. Mszczonów rozwój działalności usługowej z W dalszej części obrad, radni zwrócili się z prośbą 
Bieżące uchwały moż l iwośc ią  loka l i zowan ia  zabudowy do policji, aby w miarę możliwości zwiększyła się 
W trakcie obrad XXII sesji Rady Miejskiej w mieszkaniowej i zagrodowej oraz pozostawienia ilości patroli w godzinach wieczornych, a 
Mszczonowie, radni podjęli następujące te renów ro lnych w dotychczasowym zwłaszcza w weekendy, kiedy najczęściej 
uchwały: użytkowaniu, jak również rozwój zabudowy dochodzi do zakłócania ciszy nocnej oraz aktów 
Uchwała w sprawie zasad i trybu udzielania mieszkaniowo - usługowej z możliwością zmiany wandalizmu.
dotacj i  celowej  na f inansowanie lub przeznaczenia gruntu leśnego. - W parku przy ulicy Narutowicza oraz skwerze 
dof inansowanie ochrony ś rodowiska i  Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na przy ulicy Grójeckiej coraz częściej dochodzi do 
gospodarki wodnej na terenie gminy Mszczonów wydzierżawienie nieruchomości położonej w rozbojów, zakłócania ciszy i porządku. Może 
oraz sposobu jej rozliczenia i kontroli wykonania Mszczonowie w trybie bezprzetargowym. przydałoby się zwiększyć patrole na tym 
zadania. Uchwała zmieniająca uchwałę budżetową obszarze i w takich miejscach- sugeruje Łukasz 
Uchwała określa zasady udzielania dotacji gminy Mszczonów na rok 2012. Koperski.
celowej, w tym tryb postępowania o udzielenie W myśl uchwały zwiększa się dochody budżetu o Następnie, Michał Szymański, dyrektor OSiR w 
dotacji, sposób rozliczenia dotacji celowej oraz kwotę 502.300,00 zł i zmniejsza się dochody Mszczonowie poinformował, że podczas trwania 
sposób kontroli wykonywania zadania na budżetu o kwotę 453.581,00 zł. Plan dochodów Mistrzostw Europy w piłkę nożną Euro 2012, na 
finansowanie lub dofinansowanie inwestycji budżetu gminy ogółem wynosi 45.858.602,14 zł. terenie mszczonowskich Term uruchomiona 
służących ochronie środowiska i gospodarki Zwiększa się wydatki budżetu o kwotę zostanie strefa kibica, gdzie fani futbolu będą 
wodnej  na terenie gminy Mszczonów 1.379.735,00 zł i zmniejsza się wydatki budżetu o mogli obejrzeć transmisję ze wszystkich spotkań 
podmiotom niezaliczonym do sektora finansów kwotę 1.331.016,00 zł. Plan wydatków budżetu piłkarskich. 
publicznych, w szczególności: osobom gminy ogółem wynosi 48.625.978,14 zł. Na kibiców czekają wielkie emocje podczas 
f izycznym, wspólnotom mieszkaniowym, Grzegorz Kozłowski, zastępca burmistrza transmisji na żywo, doskonała atmosfera oraz 
osobom prawnym, a także przedsiębiorcom. Mszczonowa, szczegółowo omówił przesunięcia stoisko z gadżetami, grill bar i napoje.
Uchwała w sprawie uchwalenia projektu finansowe w poszczególnych paragrafach W dniu 13 czerwca z kolei do Mszczonowa zawita 
założeń do planu zaopatrzenia gminy budżetu wskazując, że dzięki uzyskanym mobilna strefa kibica, która będzie czynna w tym 
Mszczonów w ciepło, energię elektryczną i o s z c z ę d n o ś c i o m  b u d ż e t o w y m  g m i n a  dniu w godz. 15.00 - 23.00. W tym czasie fani 
paliwa gazowe. wygospodarowała dodatkowe środki na drogi sportu będą mogli nie tylko obejrzeć mecze Euro 
Uchwalenie projektu założeń do planu gminne, zwiększając pulę na remonty dróg o 280 2012 na dużym ekranie, ale będą mogli wziąć 
zaopatrzenia gminy Mszczonów w ciepło, tysięcy złotych oraz o 68 tysięcy złotych na ich udział w licznych atrakcjach oraz konkursach.
energię elektryczną i paliwa gazowe ma utrzymanie. Łukasz Nowakowski
znaczenie strategiczne, ponieważ dokument ten Uchwała zmieniająca Wieloletnią Prognozę 
określa prognozy potrzeb energetycznych oraz Finansową gminy Mszczonów na lata 2012-2023.
wskazuje kierunki i przedstawia możliwości do Wprowadzone zmiany w uchwale wynikają z 
racjonal izacj i  zużycia energi i  c ieplnej  przesunięć w budżecie, w tym korekt 
( o s z c z ę d n o ś c i  e n e r g i i  c i e p l n e j ) ,  dotyczących w inwestycji polegającej na 
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gospodarczych.
W zaprezentowanym planie, przedstawiciele MAE 
wskaza l i ,  że  gmina Mszczonów,  dz ięk i  
posiadanemu bogactwu naturalnemu w postaci 
wód geotermalnych powinna skupić się na 
rozbudowie systemu, który mógłby w całości 
wykorzystać źródła odnawialne.
Radni szczegółowo przyjrzeli się przedstawionemu 
planowi Mazowieckiej Agencji Energetycznej, po planuje napisanie  kolejnego projektu w III  24 maja 2012r
czym rozpoczęto merytoryczną dyskusję.kwartale bieżącego roku  i złożenia go do W  p o s i e d z e n i u  k o m i s j i  u c z e s t n i c z y l i :  
Przewodniczący Rady Miejskiej Łukasz Koperski Mazowieckiej Jednostki Wdrażania Programów p r z e w o d n i c z ą c y  R M  Ł u k a s z  K o p e r s k i ,  
zasugerował, żeby plan dotyczący zaopatrzenia Unijnych. wiceprzewodniczący RM Andrzej Osiński, 
gminy Mszczonów w ciepło, energię elektryczną i Jak zapowiedziała Magdalena Podsiadły, GCI wiceprzewodniczący RM Marek Zientek, radny 
paliwa gazowe był szczegółowo dopracowany w czeka tylko na ogłoszenie przez MJWPU kolejnego Jerzy Siniarski, radny Piotr Chyła, radny Wojciech 
oparciu o przeprowadzoną analizę danych, a naboru na projekty unijne.Horbot oraz radny Ryszard Stusiński, jako 
także na podstawie  niezbędnych informacji - Przed nami są kolejne nabory projektów, w przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego 
dotyczących gminy Mszczonów.których chcemy wziąć udział. W wyniku i Promocji Gminy.
W odpowiedzi, przedstawiciele MAE zapewnili, że przeprowadzonych ankiet i obserwacji wiemy, że W trakcie prac komisji, radni wysłuchali 
wszystkie wyliczenia i prognozy zawarte w największym zainteresowaniem kursantów cieszą Magdalenę Podsiadły z Gminnego Centrum 
przedstawionym planie są oparte na bazie się szkolenia zawodowe, jak np. kursy prawa jazdy, Informacji, która przedstawiła zakres działalności 
obserwacji i oceny sytuacji w danej jednostce czy kursy na maszyny budowlane. W związku z tym, GCI, kładąc szczególny nacisk na obecnie 
samorządu terytorialnego.  będziemy się starali przygotować ofertę realizowany przez centrum bezpłatny projekt 

szkoleniową zgodną z zapotrzebowaniem- szkoleniowy POKL „Otwarci na wiedzę- 
6 czerwca 2012 rtłumaczy Magdalena Podsiadły.konkurencyjni w pracy”.

Na pytanie radnego Jerzego Siniarskiego W  p o s i e d z e n i u  k o m i s j i  u c z e s t n i c z y l i :  Projekt współfinansowany jest przez Unię 
dotyczące realizacji bezpłatnych projektów wiceprzewodniczący RM Marek Zientek, radny Europejską w ramach Europejskiego Funduszu 
szkoleniowych skierowanych do rolników, Jerzy Siniarski, radny Wojciech Horbot oraz radny Społecznego.
Magdalena Podsiadły poinformowała, że Ryszard Stusiński, jako przewodniczący Komisji GCI, jako realizator projektu po roku od jego 
r e a l i z o w a n e  p r z e z  G C I  s z k o l e n i a  s ą  Rozwoju Gospodarczego i Promocji Gminy.rozpoczęcia  przeszkoliło do tej pory 60 osób, które 
współfinansowane przez Unię Europejską, która dzięki kursom miały szansę podnieść swoje 
ściśle określa wytyczne, kto jest beneficjentem kwalifikacje zawodowe, będąc tym samym 

Radni wysłuchali zaproszonego na posiedzenie projektu.bardziej konkurencyjni na rynku pracy. Obecnie 
komisji Michała Szymańskiego, dyrektora OSiR w - W danym momencie projekt z POKL  z działania na zajęcia uczęszcza 90 osób, docelowo będzie 
Mszczonowie, który omówił system stypendialny 8.1.1, skierowany jest  do osób pracujących. Być przeszkolonych 290 osób.
dla najlepszych i najzdolniejszych sportowców z może w przyszłości będą projekty dla rolników, Organizowane szkolenia skierowane są do 
gminy Mszczonów.jednak ażeby zrealizować takie szkolenia muszą mieszkańców gminy Mszczonów pracujących na 

być chętni, jak również ogłoszony projekt typowo terenie województwa Mazowieckiego tudzież dla Jak podkreślił dyrektor OSiR, przewidziane są 
pod grupę docelową rolników - podkreśla osób pracujących na terenie gminy Mszczonów również indywidualne nagrody dla szczególnie 
Magdalena Podsiadły.niebędącymi jej mieszkańcami. wyróżniających się zawodników.
W dalszej części posiedzenia komisji, radni W chwili obecnej zakończył się nabór na kolejne 

Następnie, Grzegorz Kozłowski, zastępca 
wysłuchali przedstawicieli Mazowieckiej Agencji szkolenia w tym na m.in. kurs prawa jazdy kategorii 

burmistrza Mszczonowa poinformował, że gmina 
Energetycznej, którzy omówili założenia do planu C+E dla posiadających kategorię B, kurs prawa 

Mszczonów rusza z kolejną inwestycją, którą jest 
zaopatrzenia gminy Mszczonów w ciepło, energięjazdy kategorii C ze świadectwem kwalifikacji 

termomodernizacja budynku hali sportowej przy 
elektryczną i paliwa gazowe. Przedstawiony plan wstępnej przyspieszonej, kurs prawa jazdy 

ul. Szkolnej w Mszczonowie.
ma znaczenie strategiczne ponieważ dokument kategorii C z elementami języka angielskiego, kurs 

Przedmiotem zamówienia jest wykonanie ten określa prognozy potrzeb energetycznych prawa jazdy kategorii C+E dla posiadających 
ocieplenia ścian zewnętrznych oraz stropodachu oraz wskazuje kierunki i przedstawia możliwości do k a t e g o r i ę  C  o r a z  k u r s  k o m p u t e r o w y  
wraz z robotami związanymi w budynku hali.rac jona l i zac j i  zużyc ia  energ i i  c iep lne j  zaawansowany wraz z wykorzystaniem technik 

( o s z c z ę d n o ś c i  e n e r g i i  c i e p l n e j ) ,  psychospołecznych. W dalszej części, radni wraz z burmistrzami Józefem 
zagospodarowania lokalnych zasobów energii S z k o l e n i a  c i e s z ą  s i ę  t a k  o g r o m n y m  Grzegorzem Kurkiem i Grzegorzem Kozłowskim 
odnawialnej, zmniejszenia zanieczyszczeń zainteresowaniem, że Gminne Centrum Informacji dyskutowali na temat związany z inwestycjami 
powietrza oraz wyboru strategii zaopatrzenia w drogowymi w kolejnych latach. 
e n e r g i ę  m i e s z k a ń c ó w  i  p o d m i o t ó w  

Łukasz Nowakowski

WIEŚCI Z RATUSZA

W roku 2011 w budżecie samorządowym 
przeznaczono kwotę 30 tyś. zł, na uzupełnienie 
księgozbiorów. W sumie wydatkowano 36.105,63 
zł.
Księgozbiór uzupełniany jest pod względem 
zapotrzebowania czytelników. Brakujące lektury 
szkolne, podręczniki akademickie dla studentów, 
aktualne nowości wydawnicze. Dotacja na zakup 
książek z Ministerstwa Kultury i Dziedzictwa 

21 maja 2012r. Głównym zadaniem biblioteki jest gromadzenie, 
Narodowego jest przeznaczona głównie na 

W posiedzeniu komisji uczestniczyli: radna Barbara opracowywanie i udostępnianie zbiorów 
zakup literatury popularno-naukowej. Wskaźnik 

Gryglewska, radna Renata Siwiec, radny Krzysztof bibliotecznych. 
księgozbioru ogółem to 33. 860  vol.

Krawczyk, radny Waldemar Suski, radny Ryszard Biblioteka Miejska w Mszczonowie prowadzi 
Według przedstawionych przez dyrektor Makulską 

Stusiński, radny Dariusz Olesiński oraz radny Piotr wypożyczalnię ogólną, wypożyczalnię dla dzieci i 
danych dotyczących uszeregowania bibliotek z 

Chyła, jako przewodniczący Komisji Kultury, młodzieży oraz czytelnię, a od 2005 roku także 
powiatu żyrardowskiego według wskaźników 

Zdrowia i Opieki Społecznej. czytelnię internetową. Do dyspozycji czytelników 
księgozbioru na 100 mieszkańców, gmina 

Tematem posiedzenia komisji było wysłuchanie są 3-komputery z dostępem do Internetu. 
Mszczonów znalazła się na drugim miejscu tuż za 

informacji z działalności Miejskiej Biblioteki Biblioteka oprócz pracy merytorycznej związanej z 
Puszczą Mariańską.

Publicznej w Mszczonowie w roku 2011 i w g r o m a d z e n i e m ,  o p r a c o w y w a n i e m  i  
Jeżeli chodzi o poziom czytelnictwa, to na dzień 31 

pierwszym kwartale roku bieżącego. udostępnianiem zbiorów bibliotecznych prowadzi 
grudnia ubiegłego roku z obu gminnych bibliotek ( 

Sprawozdanie przedstawiła, Izabela Makulska, działalność kulturalno-oświatową i informacyjną. 
w Mszczonowie i Osuchowie) skorzystało ogółem 

dyrektor MBP w Mszczonowie. MBP organizuje lekcje biblioteczne, obsługuje 
1.942 osób.

Dyrektor, omówiła zadania statutowe bibliotek wycieczki do bibliotek, a także organizuje 
Statystycznie z bibliotek najwięcej korzystają 

oraz przedstawiła dane liczbowe dotyczące warsztaty, konkursy recytatorskie, turnieje wiedzy, 
uczniowie i studenci, najmniej zaś rolnicy i 

p o s i a d a n y c h  z b i o r ó w  b i b l i o t e c z n y c h ,  olimpiady dla młodzieży i ich opiekunów. 
robotnicy.

zakupionych nowych książek oraz informacje Biblioteki to także ośrodki informacji o mieście i 
Najwięcej czytelników jest w wieku do 15 lat, 

mówiące o poziomie czytelnictwa na terenie regionie, gromadzą i udostępniają druki, foldery i 
najmniej powyżej 60 roku życia.

gminy. czasopisma dotyczące miasta i regionu. 
Łukasz Nowakowski

Z prac komisji

Komisja Kultury, Zdrowia i Opieki Społecznej

Z prac komisji

Komisja Rozwoju Gospodarczego i Promocji Gminy
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coraz mniej uczniów. W ciągu ostatnich lat szkole 
ubyło ponad 100 uczniów, co przekłada się na 
zmniejszenie ilości etatów nauczycieli.
Radni, odwiedzili także Miejskie Przedszkole, gdzie 
Iwona Gołyńska, dyrektor przedszkola omówiła 
czekające placówkę remonty.
Ostatnim punktem wiosennego objazdu była 
Szkoła Podstawowa we Wręczy. Radni mieli 
możliwość obejrzenia sal lekcyjnych, sali szóstoklasistów.5 czerwca 2012r.

Średni wynik uzyskany przez szóstoklasistów W wyjazdowym posiedzeniu komisji uczestniczyli: 
podczas tegorocznego ogólnopolsk iego wiceprzewodniczący RM Andrzej Osiński, radna 
sprawdzianu to 22,75 punktów na 40 możliwych.Renata Siwiec, radny Waldemar Suski, radny 
Na tle średniej krajowej Szkoła Podstawowa we Andrzej Osial oraz radna Barbara Gryglewska, jako 
Mszczonowie może pochwalić się swoim średnim przewodnicząca Komisji Oświaty, Sportu i 
wynikiem wynoszącym 24,66 punktów.Młodzieży.
Jak podkreśliła dyrektor Kubiak, podstawówka ze 
Mszczonowa uzyskała także najlepszy wynik Radni zasiadający w komisji odbyli wiosenny objazd 
spośród pozostałych szkół podstawowych z terenu szkół wizytując w Szkole Podstawowej i Gimnazjum 
gminy Mszczonów.we Mszczonowie, oraz w Przedszkolu Miejskim i 
W trakcie wizyty w mszczonowskim Gimnazjum, Szkole Podstawowej we Wręczy.
dyrektor Anna Rusinowska w kilku zdaniach Elżbieta Kubiak, dyrektor SP we Mszczonowie 
omówiła sytuację w podległej jednostce, poinformowała radnych o potrzebach placówki 
podkreślając, że z roku na rok w Gimnazjum jest oraz o wynikach z tegorocznych egzaminów 

o kwotę 453.581,00 zł. Plan dochodów budżetu 
gminy ogółem wynosi 45.858.602,14 zł.
Zwiększa się wydatki budżetu o kwotę 1.379.735,00 
zł i zmniejsza się wydatki budżetu o kwotę 
1.331.016,00 zł. Plan wydatków budżetu gminy 
ogółem wynosi 48.625.978,14 zł.
W części dotyczącej spraw różnych, Marek Zientek 
przewodniczący Komisji Budżetu i Mienia 
Komunalnego poinformował o coraz częstszych 

zaś kosztowały w roku 2011 około 3 milionów 29 maja 2012r.
przypadkach zanieczyszczania lasów przez 

złotych.W posiedzeniu komisji uczestniczyli: radny Jerzy 
nieznanych sprawców. Zdaniem radnego Zientka 

Radni  szukając realnych możl iwości  na Siniarski, radny Krzysztof Krawczyk, radny Marek 
jednym ze sposobów na ukrucenie tego procederu 

wprowadzenie dodatkowych oszczędności Baumel, radny Waldemar Suski oraz radny Marek 
byłyby zaostrzone działania policji mające na celu 

sugerowali, aby ograniczyć wydatki bieżące Zientek, jako przewodniczący Komisji Budżetu i 
wykrycie sprawcy, ukaranie i uprzątnięcie przez 

wprowadzając skonsolidowany system zakupu Mienia Komunalnego.
niego śmieci.

przez szkoły energii i opału.
- Nie możemy dopuścić, aby lasy, pobocza dróg, 

W dalszej części posiedzenia komisji, radni Tematem posiedzenia członków komisji była 
pola i łąki w naszej gminie tonęły w śmieciach, 

zaopiniowali materiały na sesję, w tym projekt analiza wydatków bieżących w instytucjach 
dlatego proponuję abyśmy zastanowili się nad 

zmiany uchwały budżetowej na rok 2012 oraz oświatowych za  II półrocze 2011 roku.
wynagrodzeniem funkcjonariuszy policji, którzy ze 

Wieloletnią Prognozę Finansową gminy Mszczonów Informacji udzielały Ewa Zielińska, dyrektor ZOPO 
szczególnym zaangażowaniem wykryliby sprawcę 

na lata 2012-2023.oraz Barbara Musiej-Gromek główna księgowa.
oraz udowodnili mu winę. Specjalne nagrody 

Grzegorz Kozłowski ,  zastępca burmistrza Z przedstawionego sprawozdania wynikło, że w 
finansowe wydzielone z ujętych w budżecie gminy 

Mszczonowa szczegółowo omówił wprowadzane roku ubiegłym z budżetu gminy Mszczonów 
Mszczonów środków na dodatkowe służby byłyby 

zmiany budżetowe, podkreślając, że zmiany wydatkowano ponad 14 milionów złotych na 
dla policjantów wyróżnieniem za ich owocną i 

d o t y c z ą  p r z e s u n i ę ć  f i n a n s o w y c h  w  oświatę, w tym subwencja oświatowa wyniosła 
efektywną pracę- tłumaczy Marek Zientek. 

poszczególnych paragrafach budżetu.tylko 8 milionów złotych.
Łukasz Nowakowski

W myśl uchwały zwiększa się dochody budżetu o Wydatki poniesione na Szkoły Podstawowe z terenu 
kwotę 502.300,00 zł i zmniejsza się dochody budżetu gminy to koszt rzędu 6 milionów złotych, gimnazja 
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f i n a n s o w e  p r z e z n a c z o n e  j e s t  n a  
z a g o s p o d a r o w a n i e  ś c i e k ó w  b y t o w o -
gospodarczych powstających w gospodarstwach 
domowych (w tym również zarządzanych przez 
wspólnoty i spółdzielnie mieszkaniowe), w 
gospodarstwach agroturystycznych oraz w 
obiektach użyteczności publicznej. Wniosek musi 
obejmować budowę przydomowych oczyszczalni 
obsługujących minimum 50 gospodarstw. 

25 maja 2012r. finansów publicznych, w szczególności: osoby 
Następnie, radni pozytywnie zaopiniowali projekty 

W posiedzeniu komisji uczestniczyli: radny Dariusz fizyczne, wspólnoty mieszkaniowe, osoby prawne, 
uchwał dotyczące: uchwały w sprawie 

Olesiński, radny Andrzej Osial, radny Marek Baumel, przedsiębiorcy, a także jednostki sektora finansów 
uchwalenia pro jektu założeń do planu 

radny Zdzisław Banasiak, radny Wojciech Horbot publicznych, będące gminnymi osobami 
zaopatrzenia gminy Mszczonów w ciepło, energię 

oraz radny Jerzy Siniarski, jako przewodniczący prawnymi.
elektryczną i paliwa gazowe, uchwały w sprawie 

Komisj i  Rolnictwa, Ochrony Środowiska i  Naczelnik Janina Sitek poinformowała również, że 
p r zy s tąp ien ia  do  spo r ządzen ia  zm iany  

Bezpieczeństwa Publicznego. Narodowy Fundusz Ochrony Środowiska i 
m ie j scowego p lanu zagospodarowania  

Radni  w t rakcie prac komis j i  za ję l i  s ię Gospodarki Wodnej w Warszawie ponownie 
przestrzennego gminy Mszczonów obejmującego 

zaopiniowaniem projektów uchwał na najbliższą uruchomił program dofinansowania do budowy 
fragmenty miejscowości Marków Świnice, Wręcza, 

sesję Rady Miejskiej. przydomowych oczyszczalni ścieków. Kwota 
Świnice, Długowizna, Lublinów, Czekaj, Grabce 

Członkowie komisji wiele uwagi poświęcili dofinansowania podzielona została w równym 
Józefpolskie, uchwały w sprawie miejscowego 

projektowi uchwały przedstawionego przez Janinę stopniu (po 45%) na formę bezzwrotną - dotację jak 
planu zagospodarowania przestrzennego gminy 

Sitek naczelnika Wydziału Gospodarki Gminnej i preferencyjną pożyczkę z oprocentowaniem 3,5% 
Mszczonów obejmującego fragment miejscowości 

Urzędu Miejskiego w Mszczonowie, który dotyczył w skali roku. Program adresowany jest do jednostek 
Marków Świnice, uchwały w sprawie zbycia prawa 

zasad i trybu udzielania dotacji celowej na samorządu terytorialnego, ich związków oraz 
użytkowania wieczystego nieruchomości, a także 

finansowanie lub dofinansowanie ochrony spółek komunalnych świadczących usługi 
uchwały zmieniającej uchwałę budżetową gminy 

środowiska i gospodarki wodnej na terenie gminy kanalizacyjne. Jednakże jego finalnymi odbiorcami 
Mszczonów na rok 2012 oraz uchwały zmieniającej 

Mszczonów oraz sposobu jej rozliczenia i kontroli są właściciele domów, którzy do tej pory nie mieli 
Wie lo letn ią Prognozę F inansową Gminy 

wykonania zadania. możliwości skorzystania z instalacji kanalizacyjnych. 
Mszczonów na lata 2012-2023. 

W myśl zapisów o dotację celową mogą się Pomocą nie są objęte niezabudowane działki oraz 
Łukasz Nowakowski

ubiegać podmioty niezaliczone do sektora budynki, które nie są użytkowane. Wsparcie 

Z prac komisji

Komisja Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Bezpieczeństwa Publicznego

Z prac komisji

Komisja Budżetu i Mienia Komunalnego 

Z prac komisji

Komisja Oświaty, Sportu i Młodzieży
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gimnastycznej oraz funkcjonującego przy szkole, „Wyprawka Szkolna”, „Radosna Szkoła” oraz dzieci ze specyficznymi trudnościami w czytaniu i 
Punktu Przedszkolnego. pilotażowy program Ministerstwa Edukacji pisaniu, specjalistycznych zajęć terapeutycznych 

Narodowej „Cyfrowa Szkoła”, z którego Szkoła dla dzieci niepełnosprawnych, zajęć rozwijających 
11 czerwca 2012r. Podstawowa w Piekarach otrzyma 90 tysięcy z a i n t e r e s o w a n i a  u c z n i ó w  s z c z e g ó l n i e  

złotych dofinansowania na komputery i  u z d o l n i o n y c h )  o r a z  d o p o s a ż e n i e  b a z y  W posiedzeniu komisji uczestniczyli: radna Renata 
oprogramowanie multimedialne. dydaktycznej szkoły w materiały i sprzęt Siwiec, radny Waldemar Suski, radny Marek 

specjalistyczny.Baumel, radny Dariusz Olesiński oraz radna Rządowy program „Cyfrowa szkoła" jest 
Barbara Gryglewska, jako przewodnicząca Komisji realizowany w formie pilotażu do sierpnia 2013 roku. Następnie, Michał Szymański, dyrektor OSiR w 
Oświaty, Sportu i Młodzieży. W zamian za otrzymane wsparcie finansowe na Mszczonowie poinformował, że w przyszłym roku 

wyposażenie szkół i uczniów w nowoczesne Termy Mszczonów planują zorganizować dwa rajdy 
pomoce dydaktyczne, szkoły będą zobowiązane rowerowo-piesze. Pierwszy z nich odbyć się ma na 

Tematem posiedzenia komisji było wysłuchanie wykonać - w trakcie trwania programu wiosnę pod hasłem „Wstań z fotela”, drugi zaś na 
informacji o planowanych remontach placówek pilotażowego - określone w programie zadania jesieni będzie rajdem typowo historycznym pod 
oświatowych w okresie wakacji oraz informacja na związane m.in. z doskonaleniem nauczycieli w hasłem „Rajd spadających liści”. Na oba 
temat pozyskiwania środków finansowych z zakresie stosowania technologii informacyjno- przedsięwzięcia został złożony wniosek o 
zewnątrz na realizację zadań z zakresu oświaty i komunikacyjnych w procesie nauczania oraz dofinansowanie w ramach małych projektów 
sportu. prowadzeniem lekcji z wykorzystaniem TIK. „Lokalnej Grupy Działania Ziemia Chełmońskiego”.

Ponadto, radni zapoznali się z ofertą MOK i OSiR Dzięki udziałowi w programie szkoły uzyskają W ostatnim punkcie posiedzenia komisji Grażyna 
dotyczącą planowanej akcji letniej. możliwość unowocześnienia bazy technologicznej, Pływaczewska, dyrektor MOK-u oraz Michał 

a nauczyciele zdobędą nowe umiejętności i Szymański dyrektor OSiR, przedstawili ofertę Ewa Zielińska, dyrektor ZOPO w Mszczonowie 
kompetencje pozwalające w sposób bardziej programową dotyczącą akcji „ Lato w mieście”. omówiła zakres planowanych w okresie 
interesujący prowadzić zajęcia z uczniami. Tradycyjnie, w miesiącu lipcu odbywać się będą wakacyjnym remontów placówek oświatowych. Z 

wakacje na sportowo organizowane przez OSiR. informacji wynikło, że prace remontowe głównie Dyrektor omówiła także projekt systemowy 
Dla dzieci i młodzieży przewidziano zajęcia dotyczyć będą drobnych napraw i odświeżenia sal „ Indywidual i zac ja procesu nauczania i  
r e k r e a c y j n o  - s p o r t o w e  n a  o b i e k c i e  lekcyjnych i korytarzy. wychowania  uczn iów k las  I  -  I I I  s zkó ł  
mszczonowskich Term oraz na obiekcie kompleksu p o d s t a w o w y c h ”  w  r a m a c h  P r o g r a m u  Następnie, dyrektor Ewa Zielińska poinformowała 
boisk „Orlik”. W miesiącu sierpniu dla mieszkańców Operacyjnego Kapitał Ludzki. W ramach tego radnych o pozyskanych w roku 2011 i na początku 
miasta i gminy Mszczonów przygotowano moc p r o j e k t u  g m i n a  M s z c z o n ó w  u z y s k a ł a  b ieżącego roku  zewnęt r znych ś rodków 
atrakcji w Mszczonowskim Ośrodku Kultury.  dofinansowanie w kwocie 270 tysięcy złotych na finansowych.

sfinansowanie dodatkowych zajęć (m.in. zajęć dla  Łukasz Nowakowski
Dyrektor wymieniła m.in. rządowy program 

Należy także pamiętać o powstaniu kompleksu 
boisk do gier małych przy Szkole Podstawowej w 
Piekarach.
W chwili obecnej w Lutkówce powstaje zespół 
sportowo-rekreacyjny, w tym wielofunkcyjne 
boisko z trawy syntetycznej o wymiarach 48x24 m, 
które przeznaczone będzie głównie do gry w 
hokeja na trawie, ale również do gry w piłkę nożną i 
w koszykówkę.  
P o n a d t o ,  w y k o n a n a  b ę d z i e  b i e ż n i a  
poliuretanowa (60 metrów) ze skocznią do skoku w 
dal, chodniki oraz plac zabaw dla dzieci, a także 
miejsce spotkań dla mieszkańców. 
W przyszłości na tym obiekcie odbywać się będą 
turnieje mistrzowskie UKS Lutkówka, który już dziś 
osiąga ogromne sukcesy na szczeblu krajowym 
działając w sekcji hokeja na trawie.Jest Pan radnym Rady Miejskiej w Mszczonowie od mają jednak boisk na powietrzu.
Zakończenie tej inwestycji zaplanowane jest na 1994 roku. Jak na przestrzeni tych 18 lat Wracając do inwestycji, w ubiegłym roku oddano 
koniec lipca br.ewaluowała gmina Mszczonów w zakresie do użytku kompleks boisk „Orlik”, gdzie oprócz 
W przyszłości powstaną także obiekty przyszkolne boiska piłkarskiego są obiekty sportowe inwestycji dotyczących sportu?
w Bobrowcach i we Wręczy, które będą służyły przeznaczone do gry w koszykówkę, siatkówkę 
głównie miejscowym dzieciom szkolnym jak i oraz plac zabaw dla dzieci.- Na przestrzeni tych kilkunastu lat oblicze gminy 
mieszkańcom.Wymieniając szereg zrealizowanych przez gminę Mszczonów uległo znacznej zmianie, bowiem w 

Mszczonów inwestycji sportowych, nie można tym okresie przeprowadzono szereg inwestycji, 
Wymienił Pan szereg inwestycji zarówno tych zapomnieć o wizytówce Mszczonowa, jaką są które w niebagatelnym stopniu wpłynęły na 
zrealizowanych, jak i tych, które są w fazie budowy Termy Mszczonów.obecny wizerunek naszego samorządu.
i w najbliższych planach. Nie da się ukryć, że Obiekt ten, to nowoczesny kompleks zespołu W latach 1998 -2000 zbudowano boisko sportowe 

obiektów, który dzięki wykorzystaniu źródeł gmina Mszczonów posiada potężną bazę Klubu Sportowego Mszczonowianka. W kolejnych 
termalnych, spełnia funkcje wypoczynkowe oraz sportową. Czy dzięki tym inwestycjom jest szansa, latach wybudowano zaplecze socjalne, jak 
rekreacyjne. Oferta Term obejmuje pięć niecek aby młodzież zaraziła się sportem i przybyło nam szatnie, natryski, pomieszczenia biurowe, a także 

trybuny. Obiekt ten obecnie służy IV ligowym basenowych, dwie sauny suche oraz plażę prawdziwych sportowców?
trawiastą z trzema boiskami do plażowej piłki piłkarzom i jest jednym z ładniejszych obiektów - Wiadomo, że w dzisiejszych czasach młodym 
siatkowej, a także placem zabaw dla dzieci.sportowych na Mazowszu. ludziom trudno jest uprawiać sport, gdyż to 

Wyliczając powstałe obiekty sportowe, warto wymaga dużo zaparcia i silnej woli, kiedy wokół 
również wspomnieć o wybudowaniu hali Wymienił Pan inwestycje, które zrealizowane czeka dużo pokus, takich jak internet, gry 
sportowej w Mszczonowie, która służy zarówno zostały na terenie miasta, a jak wygląda sytuacja z komputerowe i przeróżne używki.
uczniom Gimnazjum, Szkoły Podstawowej, jak i bazą sportową na terenie gminy Mszczonów? S p o r t  w y m a g a  p o ś w i ę c e n i a  c z a s u  i  
mieszkańcom miasta i gminy Mszczonów. - Na przestrzeni ostatnich lat zbudowano sale systematyczności, jeżeli chce się osiągać dobre 
Na hali oprócz zajęć z Wychowania Fizycznego, sportowe w Osuchowie i Lutkówce, które służą nie wyniki.
odbywają się również mecze siatkówki oraz tylko młodzieży szkolnej, ale są także dostępne dla Pomimo trudności w zarażeniu młodych ludzi 
turnieje piłkarskie organizowane przez Ośrodek wszystkich mieszkańców. sportem, możemy jednak się pochwalić naszą 
Sportu i Rekreacji w Mszczonowie, a także przez KS Naszą dumą jest oddany do użytku blisko 2 lata młodzieżą, która osiąga duże sukcesy i znaczące 
Mszczonowiankę. temu stadion lekkoatletyczny z bieżnią wyniki.
Będąc przy temacie szkół warto dodać, że czterotorową w Osuchowie, na której mogą 
najgorsza baza sportowa jest w chwili obecnej w odbywać się zawody najwyższej rangi krajowej. Z Sport jest Pana życiową pasją, czy według Pana w 
Zespole Szkół Zawodowych oraz w Liceum obiektu, na co dzień korzystają szkoły oraz obecnych czasach podobną pasję przejawia 
Ogólnokształcącym w Mszczonowie. Obie miejscowa sekcja lekkoatletyczna. Kilka razy do dzisiejsza młodzież?
placówki posiadają jedynie sale gimnastyczne, nie roku na obiekcie odbywają się zawody - W naszej gminie jest wielu młodych ludzi, którzy 

lekkoatletyczne. uprawiają sport na wysokim poziomie. Mam tu na 

Wywiad

Baza sportowa w gminie Mszczonów 
doskonałą kuźnią młodych talentów

Z Ryszardem Stusińskim, radnym Rady Miejskiej w Mszczonowie, 
rozmawia Łukasz Nowakowski 
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Poddziałanie  8.1.1- Wspieranie rozwoju kwalifikacji 
zawodowych i doradztwo dla przedsiębiorstw. Jego  
dokładna wartość wynosi  1 534 480,08 zł. Realizację 
projektu rozpoczęliśmy na początku  ubiegłego 
roku. Zakończymy go w roku 2013.  Przez te dwa lata 
odbyło się lub jeszcze odbędzie  szereg szkoleń  i 
kursów. W  2011 roku przeprowadziliśmy szkolenia i 
kursy:  prawa jazdy kategorii C z elementami języka 
angielskiego, magazyniera z  obsługą urządzeń 
transportu bliskiego (wózki jezdniowe podnośnikowe 
i podesty ruchome),   komputerowy (ECDL) oraz  
języka angielskiego (FCE, średniozaawansowany i 
CAE). Na ten rok zaplanowane zostały:  ponowny 
kurs prawa jazdy kategorii C z elementami języka 
angielskiego,  prawa jazdy kat. C ze świadectwem 
kwalifikacji wstępnej przyspieszonej, prawa jazdy 
kat. C + E dla posiadaczy kat. B, oraz dodatkowo  
C+E z elementami języka angielskiego,  a także:  Swoim doświadczeniem w pozyskiwaniu środków Gminne Centrum Informacji realizuje obecnie cykl 
j ę z y k a  a n g i e l s k i e g o  ( p o d s t a w o w y  i  zewnętrznych wspieramy inne miejskie instytucje i szkoleń dla pracujących.  Kwota,  jaką  GCI 
średniozaawansowany),  koparko-ładowarki, organizacje, którym pomagamy sporządzać własne pozyskało z  Europejskiego Funduszu Społecznego 
tworzenia stron WWW z wykorzystaniem programów wnioski. na ten projekt jest  imponująca. To aż   1.5  miliona 
grafiki komputerowej, komputerowy  podstawowy i 

złotych.  Czy to pierwszy tak duży projekt 
zaawansowany z wykorzystaniem technik Jakie szkolenia odbywają się  w ramach obecnie realizowany przez GCI?  
psychospołecznych,  przedsiębiorczości (otwieranie realizowanego projektu?  
i prowadzenie działalności gospodarczej z 

Faktycznie,   to największy z projektów, jakie   
wykorzystaniem środków UE), magazyniera z Pełna nazwa realizowanego projektu brzmi: dotychczas udało się  nam realizować.  Na 
obsługą urządzeń transportu bliskiego oraz „Otwarci na wiedzę - konkurencyjni w pracy”,  wcześniej przeprowadzane szkolenia pozyskaliśmy w 
k s i ę g o w o ś c i  z  w y k o r z y s t a n i e m  t e c h n i k  Program Operacyjny Kapitał Ludzki (POKL), Priorytet sumie  ok. 550 tysięcy złotych. Niemalże każdego 

VIII- Regionalne Kadry Gospodarki, Działanie 8.1- roku realizujemy od dwóch do trzech projektów. 
Rozwój pracowników i przedsiębiorstw w regionie, 
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myśli głównie lekkoatletów z Osuchowa, piłkarzy Strojczyka, Stanisława Zdunka, Marka Sikorę oraz W miarę posiadanych środków i możliwości 
Mszczonowianki oraz hokeistów z Lutkówki. wielu działaczy z Mszczonowa, Osuchowa i władze gminy nie szczędzą na rozwój młodych 
Jedną z takich osób jest Bartłomiej Czarnecki, Lutkówki, których nie wymieniłem z imienia i sportowców. Nie wszystkich możemy jednakowo 
wychowanek KS Mszczonowianka. W chwili nazwiska, a bez których pomocy i zaangażowania obdzielić satysfakcjonującymi sumami.
obecnej gra w Legii Warszawa- Młodej wyniki naszych młodych zawodników nie byłyby Rok 2012 jest szczególny dla polskiej piłki nożnej. 
Ekstraklasie. Znam tego chłopca od najmłodszych na tak wysokim poziomie. Jesteśmy bowiem gospodarzami Mistrzostw 
lat, dlatego wierzę, że w przyszłości zagra w Europy w piłkę nożną Euro 2012.
reprezentacji Polski. Czy według Pana, jako wieloletniego działacza Kto według Pana wejdzie do finału i która 
Drugą taką osobą jest biegasz klubu z Osuchowa sportowego i sportowca gmina Mszczonów w reprezentacja sięgnie po tytuł Mistrza Europy?
Andrzej Wojtczak, który odnosi sukcesy na arenie wystarczający sposób dotuje młode talenty? - W mediach mówi się tylko o Euro i temu tematowi 
krajowej w biegach przełajowych. - Jako radny Rady Miejskiej Mszczonowa i były poświęca się dużo czasu. Każdy chciałby żeby 
To, w jaki sposób Ci młodzi ludzie wkroczą do przewodniczący komisji sportu, mogę potwierdzić, nasza reprezentacja wyszła z grupy i wygrała Euro. 
prawdziwego świata sportu będzie zależało od ich że zarówno radni Rady Miejskiej, jak i burmistrzowie Chciałoby się żebyśmy zaszli jak najwyżej, a 
opiekunów, którzy mają ogromny wpływ na Mszczonowa Józef Grzegorz Kurek i Grzegorz najlepiej spotkali się w finale. Stawiam na finał 
kształtowanie swoich podopiecznych. Kozłowski rokrocznie przeznaczają niebagatelne Niemcy - Hiszpania, a kto zwycięży, trudno wyczuć. 
Czy ma Pan na myśli konkretne osoby? środki na rozwój sportu w gminie.

Zabezpieczone w budżecie fundusze są Dziękuję za rozmowę
- Mam na myśli działaczy sportowych i trenerów, przeznaczane na działalność poszczególnych Dziękuję
którzy są pasjonatami sportu, a w szczególności klubów oraz przyznawane są na stypendia i 
Andrze ja Czeremużyńsk iego,  Grzegorza nagrody dla najlepszych młodych zawodników. 

szereg wymogów związanych z zapewnieniem 
całkowitego bezpieczeństwa funkcjonowania 
obiektu i wyeliminowania wpływu na otoczenie.
Pomimo, iż mamy do czynienia jedynie z lekkimi 
izotopami, to z uwagi na obowiązujące w Polsce 
przepisy mówiące o tak zwanym promieniowaniu 
jonizującym, funkcjonowanie obiektu podlega 
ścisłemu nadzorowi ze strony Państwowej Agencji 
Atomistyki. Dotyczy to zarówno fazy projektowania- 
obliczenia osłon radiacyjnych, jak i wszelkich 
i n s t r u k c j i  p o s t ę p o w a n i a  w  s y t u a c j a c h  
nieprzewidzianych ze strony inspektora ochrony 
radiacyjnej  i  zasad działania systemów 
bezpieczeństwa.
Panie burmistrzu, na jakim etapie jest inwestor i czy 
wiadomo  jak duży będzie ten obiekt oraz czy 

Panie burmistrzu, czy to prawda, że w Mszczonowie Pozytonowej Tomografii Emisyjnej (PET- CT). Z uwagi dzięki tej inwestycji przybędą dodatkowe miejsca 
planuje otworzyć swoją działalność firma Monrol specyfikę swojej działalności przedsięwzięcie firmy pracy?
Poland Ltd, specjalizująca się w produkcji Monrol Poland Ltd wpisuje się w Narodowy Program - Obecnie firma Monrol Poland Ltd jest na etapie 

Zwalczania Chorób Nowotworowych.znaczników używanych w diagnostycznych opracowywania projektu budowlanego.   
badaniach nowotworowych? Sam budynek ma mieć około 1.000 m2. Część 

Na czym będzie polegał cały proces produkcyjny i - W pełni potwierdzam, że wspomniana przez Pana, produkcyjna to około 300m2, część związana z 
spółka Monrol Poland Ltd będąca firmą w branży czy przede wszystkim jest to bezpieczne? kontrolą jakości i kontrolą sterylizacji to około 200 
farmaceutycznej planuje otworzyć kolejny zakład - Cały proces produkcyjny jest zupełnie m2. Pozostałą cześć obiektu stanowić będą biura i 
produkcyjny, tym razem u nas w Mszczonowie przy bezpieczny, gdyż w budynku nie będą pomieszczenia techniczne.
ulicy Warszawskiej. Inwestor prowadzi kilka przechowywane żadne substancje radioaktywne, Po dokończeniu realizacji inwestycji inwestor z 
podobnych zakładów produkcyjnych w różnych a w procesie produkcji nie powstaną żadne pewnością wygeneruje dodatkowe miejsca pracy. 
częściach świata. odpady promieniotwórcze, które mogłyby Dziękuję za rozmowę
Przedsięwzięcie o którym mowa dotyczyć będzie wydostawać się na zewnątrz obiektu. - Dziękuję
p r o d u k c j i  z n a c z n i k ó w  u ż y w a n y c h  w  Inwestor uzyskał Decyzję o środowiskowych 
diagnostycznych badaniach nowotworowych za uwarunkowaniach realizacji przedsięwzięcia, w 
pomocą supernowoczesnych urządzeń do której, jak dla każdej większej inwestycji, narzucono 

Wywiad

Nowa inwestycja z gwarancją 
bezpieczeństwa

Wywiad

GCI - z naszej oferty 
szkoleniowej skorzystał już 
co dziesiąty mieszkaniec gminy

Z burmistrzem Józefem Grzegorzem Kurkiem na temat nowego 
inwestora rozmawia Łukasz Nowakowski

Z Beatą  Sznajder, kierownik Gminnego Centrum Informacji 
w Mszczonowie rozmawia Mateusz Milczarek
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informatycznych i na zakończenie  kadr oraz  płac z przetargowe. zasadzie  lokalnej agencji prasowej. 
wykorzystaniem technik informatycznych. Prowadzimy Izbę  Pamięci Ziemi Mszczonowskiej. Na 
Oczywiście cześć ze szkoleń, które wymieniałam już  P o m ó w m y  j e s z c z e  o  e f e k t a c h  w ł a ś n i e  bieżąco współdziałamy także z Mszczonowskim 
trwa lub została zakończona.  Aktualności  na temat Stowarzyszeniem Historycznym i lokalną  Grupą realizowanego projektu. Ile osób zostanie 
realizacji  projektu są  na bieżąco publikowane na  Rekonstrukcji Historycznej, z którymi to realizujemy przeszkolonych podczas wszystkich wspomnianych 
naszej stronie internetowej  projekty mające popularyzować  i promować  przez panią kursów i szkoleń? 
(zakładka dotycząca projektu) i na  oficjalnej stronie lokalną  historię. 
gminy Mszczonów.  Na podobnych zasadach współpracujemy ze W sumie zostanie przeszkolonych  290 osób. Podczas 

wszystkim Organizacjami Pozarządowymi (NGOs), w c z e ś n i e j s z y c h  n a s z y c h  p r z e d s i ę w z i ę ć   
Czy pracownicy GCI sami prowadzą szkolenia? jakie funkcjonują na terenie gminy. Mogą one liczyć szkoleniowych swoją wiedzę poszerzyło lub zdobyło 
Do  ich prowadzenia wybieramy specjalistyczne na nasze wszechstronne wsparcie, w tym na pomoc zupełnie nowe umiejętności już przeszło 900 osób. 
firmy szkoleniowe. Nie posiadamy odpowiednich w dotarciu do mediów.  Współpracujemy ponadto z Można więc - uogólniając - stwierdzić, że 
uprawnień, abyśmy mogli sami  podołać  tak wieloma podmiotami na rzecz aktywizacji działań przeszkoliliśmy około 1/10 gminy.  Naszą  ambicją  
rozległym działaniom. W tym konkretnym przypadku na rzecz rozwoju społeczeństwa informacyjnego i jest pomnożenie tej liczby jeszcze kilkakrotnie. Dzięki 
występujemy, jako specjaliści  od pozyskiwania obywatelskiego. Współdziałamy w ramach podejmowanym przez nas działaniom mieszkańcy 
środków zewnętrznych. To nasza rola. Oczywiście partnerstwa w programach wymiany informacji oraz Gminy Mszczonów  stają się coraz bardziej 
pozostaje jeszcze później cała sfera związana z  wsparcia merytorycznego w różnych akcjach. Na konkurencyjni na rynku pracy. Wiele osób dzięki 
organizacją  szkoleń i rozliczeniem projektu. To szczególną uwagę zasługuje współpraca z Lokalną kursom organizowanym w GCI uzyskało pracę. 
pracochłonna i skomplikowana operacja. Grupą Działania (LGD) Ziemia Chełmońskiego. Widoczne efekty dotychczasowych starań 

Bierzemy czynny udział zarówno w podejmowaniu niewątpliwie nas cieszą. 
decyzji, jak i koordynacji działań oraz wsparciu W jaki sposób odbywa się  wybór f i rm 
podmiotów zaangażowanych w dynamiczny rozwój szkoleniowych? Czym jeszcze zajmuje się  GCI? Przecież nie 
Grupy.P r z e t a r g i  n a  w y b ó r  w y k o n a w c ó w  s ą  jesteście odpowiedzialni tylko za organizację 
Działamy w Mszczonowie od 2001 roku. Do 2004 roku przeprowadzane  na podstawie ustawy prawo szkoleń?    
za jmowal i śmy s ię  głównie  pomaganiem zamówień publicznych. Udzielanie zamówień 
mieszkańcom w pozyskiwaniu zatrudnienia. odbywa się  w trybie przetargu nieograniczonego. Udostępniamy mieszkańcom sprzęt komputerowy i 
Fundusze europejskie zaczęliśmy pozyskiwać od Jest to najbardziej otwarty i konkurencyjny tryb biurowy. Czynimy, to zarówno w naszej głównej 
czasu, gdy   pojawiły się pierwsze środki  w ramach zamówienia publicznego. Każdy wykonawca ma siedzibie w Mszczonowie przy ulicy Żyrardowskiej 4, 
Sektorowego Programu Operacyjnego Rozwój równy i nieograniczony dostęp do ogłoszonego jak też w filii w Osuchowie. W filii prowadzimy też  
Zasobów Ludzkich na lata 2004-2006. zamówienia i tym samym wszyscy, którym działalność pro-rolniczą. Mieszkańcy mogą liczyć 
Wyszkoliliśmy 36 stażystów.  Z naszego sprzętu odpowiadają  warunki udziału w postępowaniu chociażby na pomoc w wypełnianiu wniosków o 
komputerowego i biurowego skorzystało przeszło 16 mogą złożyć swoją ofertę przetargową. Oczywiście dopłaty z UE.  
tysięcy osób. Z dostępu do Internetu - ok. 19 tys. osób. przy ogłaszaniu przetargu podawane są  do Doradzamy przyszłym i obecnym przedsiębiorcom 
Z konsultacji  poradnictwa zawodowego - 6.5 publicznej wiadomości wszystkie jego warunki. skąd wziąć środki na założenie działalności 
tysiąca osób. Z konsultacji z zakresu działalności Każdy wykonawca ma możliwość zgłaszania pytań gospodarczej i jak ją rozwijać. W ciągu ostatnich 
gospodarczej (w tym też rolniczej) - przeszło 1.5 tys. w związku z ogłoszonym przetargiem. Wykonawca dwóch lat, z profesjonalnych konsultacji udzielanych 
osób.  Przeszło  tysiącu rolnikom pomogliśmy w ma możliwość oceny czy będzie w stanie spełnić przez doradcę ze Związku Pracodawców Warszawy i 
wypełnieniu wniosków o dotacje europejskie. W warunki przetargowe. Zamówienia są  publikowane Mazowsza, z którym współpracowaliśmy, skorzystało 
naszej  bazie poszukujących zatrudnienia na stronie Biuletynu Zamówień Publicznych, w blisko 100 osób. Pomagamy mieszkańcom  w 
zarejestrowało się ponad 3 tysiące tys. osób. mszczonowskim Biuletynie Informacji Publicznej oraz pozyskiwaniu zatrudnienia,  udostępniając im 
Miejscowym firmom przesłaliśmy ok.7.8 tys. aplikacji, na tablicy ogłoszeń Urzędu Miejskiego. Całe konkretne oferty pracy, jakie otrzymujemy w ramach 
czyli ofert osób poszukujących pracy.  Pomagamy postępowanie przetargowe jest jawne i na naszej współpracy z lokalnymi firmami. 
osobom, które się do nas zgłaszają w napisaniu CV wszystkich jego etapach istnieje możliwość wglądu Spoczywa na nas obowiązek promowania gminy. 
(ok. 1.7 tysiąca osób). W bazie danych mieliśmy dla w jego dokumentację. Opracowujemy materiały reklamowe Mszczonowa. 
mieszkańców ok.  2 tys. ofert pracy.  Prowadzimy dwa   gminne serwisy internetowe, a 

A co się  dzieje, gdy jakiś  wykonawca nie jest także zapewniamy  szeroko rozumianą  obsługę  
Dziękuję za rozmowę.zadowolony z wyniku przetargu? medialną. Niedawno uruchomiliśmy  trzeci serwis 
Dziękuję i zapraszam wszystkich mieszkańców gminy Na każdą czynność zamawiającego stronie mającej internetowy -  promujący histor ię  Z iemi 
oraz osoby odwiedzające ten region do korzystania interes w uzyskaniu zamówienia przysługują Mszczonowskiej.  
z naszego Centrum i serwisu internetowego określone w ustawie prawo zamówień publicznych W y d a j e m y  i   r e d a g u j e m y  M e r k u r i u s z a  
www.gci.mszczonow.pl środki odwoławcze.  Organizując przetarg Mszczonowskiego, który jest Gminnym Biuletynem 

nieograniczony na wybór wykonawcy w każdym ze Informacyjnym. Nasi pracownicy dbają, aby 
szkoleń dokonujemy wybory najkorzystniejszej oferty materiały prasowe z terenu gminy docierały także 
wykonawcy, który spełnia wszystkie warunki do mediów zewnętrznych. Działamy więc na 

www.gci.mszczonow.pl

chciały, aby ten przedmiot, choć trudny i które lubią matematykę, lubią rozwiązywać zadania i 
sprawiający wielu uczniom kłopoty, stał się im bliższy, całkiem dobrze sobie radzą z tym przedmiotem. 
aby go polubili. Dzięki temu być może więcej uczniów Dodatkowo mają tu szansę przygotować się do 
będzie chciało się uczyć tego właśnie przedmiotu,  wystąpień publicznych, co w cały czas budującym 
nie będą się go bali, a dodatkowo będę mieli szansę się społeczeństwie obywatelskim jest bardzo istotną 
na rozwijanie swoich talentów. W tym roku odbywają umiejętnością. A często zdarza się, że dzieciaki 
się już trzecie „Dni Matematyki” w naszej szkole. Ale szczególnie ze środowisk wiejskich mają czasem z tym 
konkurs ten to nie tylko sama matematyka. problemy. Tutaj natomiast audytorium jest 

sprzyjające przez co przełamywanie pewnych barier 
Jeśli nie tylko matematyka to proszę powiedzieć jest z pewnością dla nich łatwiejsze. Jest to więc Z Elżbietą Sajak, 
jakimi jeszcze innymi umiejętnościami mogą swoista szkoła obycia. Istotną sprawą jest też dyrektorem Zespołu 

obecność tutaj uczniów klas VI szkoły podstawowej, wykazać się uczniowie biorący udział w tym Szkół Publicznych 
którzy wkrótce przejdą do gimnazjum i mają tutaj konkursie?

w Osuchowie rozmawia 
okazję zobaczyć, że to nasze gimnazjum jest 

Rafał Wasilewski przyjazne, że czeka tu na nich dobra, profesjonalna - Ponieważ nie każdy jest dobry z matematyki, a też 
kadra i możliwości rozwoju. Korzyści płynących z tego chciałby wziąć udział w konkursie i wspólnie bawić się 

Pani dyrektor, jak zrodził się konkursu jest więc wiele i muszę tu podkreślić, że tego dnia w szkole, a ma uzdolnienia w innych 
pomysł samego turnieju jestem pełna podziwu dla pomysłodawczyń tego dziedzinach np. plastyczne lub informatyczne, to 
oraz która to już jego festiwalu nauki.właśnie z  myślą o takich uczniach dodatkowymi 
edycja? elementami „Dni Matematyki” są: konkurs plastyczny, 

A czy udało się pozyskać jakiś sponsorów? Kto konkurs na figury i kompozycje geometryczne oraz 
-  T w ó r c z y n i a m i  i  w s p o m ó g ł  P a ń s t w a  w  o r g a n i z a c j i  t e g o  konkurs na najlepszą animację. Tak więc każdy może 
pomysłodawczyniami „Dni znaleźć tu coś dla siebie. przedsięwzięcia ?
Matematyki” w Osuchowie 
są dwie nauczycielki tego właśnie przedmiotu z - Jak zawsze możemy liczyć na wsparcie Burmistrza Jakie są dodatkowe korzyści dla uczniów płynące z 
naszej szkoły - Joanna Bednarska i Ewa Termena - to Mszczonowa pana Józefa Grzegorza Kurka, który tego konkursu?
one wspólnie zapoczątkowały ideę spotkań z przekazał nam fundusze na zakup nagród, ale 
m a t e m a t y k ą  w  n a s z e j  p l a c ó w c e .  J a k o  również panie nauczycielki pukając od drzwi do drzwi - Na pewno dodatkowym atutem konkursu jest 
matematyczki z zawodu, ale także z zamiłowania zyskały dodatkowych sponsorów, wśród których integracja uczniów, „oswojenie” ich z matematyką, 

znaleźli się m.in. p. Lewandowska, p. Lewińska, p. która u większości uczniów wywołuje ciarki na 
Tkaczyk. Dzięki ich wsparciu mogliśmy przygotować plecach, ale z drugiej strony jest spora grupa dzieci, 

Wywiad

Polubić matematykę
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poczęstunek, ale także zakupić dodatkowe nagrody puchar dla zwycięskiej szkoły. Nie jest on przechodni, również poszukiwania sponsorów już od początku 
w postaci encyklopedii, gier czy pendrive'ów. Z co roku jest inny i wędruje na stałe do zwycięskiej roku szkolnego i na pewno w maju lub w czerwcu 2013 
pewnością nagrody te będą atrakcyjne dla uczniów. placówki. Ponieważ turniej jeszcze trwa to mogę roku spotkamy się na kolejnych „Dniach Matematyki” 
Cieszymy się, że mimo rocznej przerwy w organizacji powiedzieć, że bardzo chciałabym, aby tegoroczny w Osuchowie, na które już dziś zapraszam! Mamy w 
konkursu sponsorzy nas nie opuścili i że możemy na puchar został właśnie w naszej szkole. planach wzbogacić konkurs o treści z zakresu fizyki i 
nich zawsze liczyć. Jesteśmy im za to bardzo chemii. Będzie to wspaniały Festiwal nauki!
wdzięczni. A czy w przyszłym roku odbędą się kolejne „Dni 

Matematyki”? Czy idea ta będzie kontynuowana? Dziękuję bardzo za rozmowę i gratuluję pomysłu.
A co jest główną nagrodą w tym konkursie?

- Oczywiście, że tak. W przyszłym roku rozpoczniemy - Dziękuję również. 
- Główną nagrodą w konkursie jest matematyczny nasze działania i przygotowania do konkursu, jak 
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remont elewacji w części usługowo-handlowej Panie prezesie kiedy odbyło się Walne Zgromadzenie 
(Dworcowa 1), pokrycie dachów zespołu garaży papą, Członków Spółdzielni Mieszkaniowej w Mszczonowie, 
wykonanie nawierzchni schodów z terakoty (Północna jaka była frekwencja i jak przebiegało samo 
6A, 8A, 20A), wymiana nawierzchni na wejściach do spotkanie?

zdają sobie sprawę, że rozwiązanie, które aktualnie jest klatek (Północna 26,28), wykonano projekty na - Walne Zgromadzenie odbyło się w dniu 20 czerwca br. 
w Mszczonowie jest najlepszym z obecnie możliwych. docieplenie ścian podłużnych budynków (Północna 6, i przybyła na nie rekordowa liczba członków naszej 
Nie zostało natomiast nic powiedziane o tym, że po 10, 12), wymieniono wodomierze w 60 lokalach spółdzielni, bo około 200 osób. Po przedstawieniu 
dociepleniu bloków wystąpiliśmy do Geotermii (Jeżynowa 1), wykonano remont kapitalny kominów ( Sprawozdania Zarządu i Rady Nadzorczej za rok 2011 
Mazowieckiej o zmniejszenie kosztów związanych z tzw. Sienkiewicza 49, Tysiąclecia 4). Inwestycji tych było więc oraz podjęciu uchwał w sprawie ich zatwierdzenia, a 
mocą zamówioną i udało nam się w tych budynkach, naprawdę sporo. Podkreślić też należy, że Spółdzielnia także sprawozdania finansowego i podziału nadwyżki 
gdzie zostały wykonane docieplenia zmniejszyć koszty nie ma żadnych dotacji, utrzymujemy się jedynie z bilansowej za rok 2011 przystąpiono do głosowania 
związane z ogrzewaniem dla mieszkańców. wpływów od mieszkańców i działamy dla ich dobra.  tajnego nad udzieleniem absolutorium Członkom 
Jakie instytucje kontrolowały prawidłowe działanie Pracujemy po to, aby Spółdzielnia się rozwijała i aby Zarządu. Wcześniej podczas trwającej dyskusji zabierali 
organów Spółdzielni Mieszkaniowej w Mszczonowie i korzystali z tego wszyscy mieszkańcy. Wystarczy tylko głos członkowie Spółdzielni w sprawach bieżącego 
jakie były wyniki tych kontroli?popatrzeć jak zmieniły się i wypiękniały nasze osiedla. utrzymania ich nieruchomości. Nie zabrakło wielu 
 - Na Walnym Zebraniu jeszcze w roku 2011 padł Jest to efektem ciężkiej pracy wielu naszych wypowiedzi krytycznych wobec Członków Rady 
wniosek, iż są nieprawidłowo rozliczane koszty pracowników.Nadzorczej, Zarządu i pracowników Spółdzielni. Z 
centralnego ogrzewania. Wobec powyższego, aby przykrością muszę też stwierdzić, iż niektóre z 
jednoznacznie dać odpowiedź, że jest to jednak Czy w Spółdzielni istnieje dodatkowy system wypowiedzi były wręcz pomówieniami i kłamstwami 
robione zgodnie z obowiązującymi przepisami i wynagradzania w postaci nagród lub premii?szkalującymi dobre imię wielu uczciwych i rzetelnych 
prawidłowo Rada Nadzorcza na jednym z posiedzeń - Chcę jednoznacznie powiedzieć, iż w Spółdzielni nie pracowników Spółdzielni. 
podjęła uchwałę o poddaniu lustracji tj. sprawdzenia zarabiamy „kokosów”. Otrzymujemy jedynie Podczas Walnego Zgromadzenia złożono także 
prawidłowości rozliczania kosztów centralnego wynagrodzenia w wysokości przyznanej nam przez wniosek o odwołanie trzech członków Rady Nadzorczej 
ogrzewania. Na nasz wniosek taka też lustracja została Radę Nadzorczą. Nie otrzymujemy też premii, nagród Spółdzielni. Czy wniosek ten był słuszny i czy do 
przeprowadzona przez Związek Rewizyjny Spółdzielni czy trzynastek. Od dawna też nie było i w najbliższym odwołania w ogóle doszło?
Mieszkaniowych. Jej wynikiem jest tzw. „l ist czasie nie przewidujemy też żadnych podwyżek dla - Wniosek złożony przez 12 osób okazał się być 
polustracyjny”, w którym nie wykazano żadnych pracowników Spółdzielni. Nie jest więc prawdą to co bezpodstawnym i niesłusznym, a zawarte tam wnioski 
nieprawidłowości, Związek Rewizyjny nie formułował też mówiły pewne osoby podczas Walnego zebrania, że były po prostu kłamstwami. Wobec powyższego do 
żadnych zaleceń pokontrolnych. Jest to więc przeznaczyliśmy na nagrody dla członków Zarządu odwołania nie doszło. Jeśli chodzi o panią Fariaszewską 
dowodem, że wszystko jest prowadzone właściwie i kwotę 286 tys. złotych w roku 2010. Jest to absolutną to nie jest ona pracownikiem Spółdzielni, nie ma też 
zgodnie ze wszelkimi przepisami. Także Komisja bzdurą i wynika jedynie z niewiedzy osób, które o tym żadnej umowy łączącej ją ze Spółdzielnią, jedynie 
Rewizyjna po zapoznaniu się z oceną sprawozdania mówiły. Jest to po prostu kwota, która była pomaga córce przy wykonywaniu czynności 
finansowego i funkcjonowaniem Spółdzielni w roku 2011 przeznaczona na wynagrodzenia dla członków sprzątania. Pani Popławska zaś nie jest moją bliską 
stwierdziła, że nie wnosi żadnych uwag do Zarządu oraz pracowników administracji Spółdzielni za rodziną, a taki zarzut wystosowano we wniosku, jest to 
funkcjonowania Zarządu i wszystko wykonywane jest cały 2010 rok. Pragnę jeszcze raz podkreślić, że wszystkie daleka rodzina mojej żony i to jeszcze poprzez męża 
zgodnie z przepisami. Mieliśmy także kontrolę operacje finansowe w Spółdzielni są prowadzone pani Popławskiej. Pan Pawłowski zrezygnował sam, 
przeprowadzoną przez nadzór budowlany przy rzetelnie i uczciwie i nie jest tu na pewno zmarnowana, a gdyż nie mógł wytrzymać nerwowo bezpodstawnych 
przeprowadzaniu prac dociepleniowych i tu także nie tym bardziej zdefraudowana, jak sugerują niektórzy, oskarżeń pod jego adresem i szkalowania jego dobrego 
stwierdzono żadnych nieprawidłowości przy nawet jedna złotówka. imienia. A mogę zapewnić, że jest to człowiek uczciwy i 
wykonywaniu w/w prac. Przeszliśmy również kontrolę z Proszę powiedzieć czy rzeczywiście koszty ogrzewania od wielu lat działający społecznie na terenie 
Ochrony Środowiska, gdyż zarzucono nam, że w Mszczonowie są aż tak znacznie wyższe jak Mszczonowa. 
zamykamy otwory wentylacyjne na ostatnich sugerowano to podczas spotkania?Co w mijającym roku udało się zrobić dla członków 
kondygnacjach i nie mogą się tam gnieździć ptaki. Tu - Według analizy cen ciepła w kraju sporządzonej przez Spółdzielni? Jakie inwestycje zostały zrealizowane?
jedynie nakazano nam otworzyć co drugi taki otwór, co Urząd Regulacji Energetyki, który analizuje i zatwierdza - W ubiegłym roku udało nam się zrealizować wszystko 
zostało też wykonane.ceny ciepła średnia cena ciepła dla kotłowni to co mieliśmy zaplanowane. W szczególności: 
Została również przeprowadzona w naszej Spółdzielni opalanych paliwami gazowymi wynosi 64,91 zł/GJ, zaś wykonane zostały  przeglądy obowiązkowe 
przez Związek Rewizyjny lustracja z przeprowadzonych cena ciepła, jaką płacimy Geotermii wynosi 60,60 ogólnobudowlane 5-letnie i roczne budynków, 
inwestycji, która również wypadła pozytywnie. zł/GJ. Jedynie problemem jest wysoka cena ciepłej przegląd instalacji gazowych 5-letni, przegląd instalacji 
Posiadamy także Certyfikat Wiarygodności Biznesowej wody użytkowej, która zmaleje, jeśli zmodernizujemy g a z o w y c h  r o c z n y ,  p r z e g l ą d y  p r z e w o d ó w  
przyznany nam po sprawdzeniu wszystk ich węzły cieplne i w bieżącym roku planujemy taką wentylacyjnych i kominowych, wykonano wejścia do 
dokumentów. Pragnę więc jeszcze raz podkreślić, że w modernizację. Nie możemy też porównywać się z klatek schodowych z kostki (Północna 2), remont ławek 
naszej Spółdzielni Mieszkaniowej jest pełna przejrzystość wielkimi miastami takimi jak np. Warszawa, gdzie ciepło (malowanie, wymiana uszkodzonych l istew), 
dokumentów i wszystko prowadzone jest rzetelnie. jest odpadem z elektrociepłowni i może być malowanie klatek schodowych (I-IV kl. Północna 18, I-III 
Pracują tu sprawdzeni i uczciwi ludzie, których celem dostarczane do odbiorcy w znacznie niższych cenach. kl. Północna 20), malowanie wejść do klatek 
jest dobro ludzi zamieszkujących w zasobach Możemy porównać się do miast takich jak np. Rawa schodowych (Północna 4, 6, 10, 12) oraz Jeżynowa 2), 
spółdzielczych, a nie spory i zła propaganda. Słowa Mazowiecka, gdzie cena GJ energii jest nawet nieco montaż koszy na śmieci przy ciągach chodnikowych 
wypowiedziane przez niektórych członków są przykre, wyższa. Nie możemy również porównywać się do miast, (os. Dworcowa), remont ścian podłużnych budynków - 
złośliwe i krzywdzące. Ja znam swoją wartość i które dysponują własnymi ciepłowniami, jak Grodzisk ocieplenie (Dworcowa 1, Północna 14, 18), remont 
umiejętności. Sam fakt, że przez 18 lat jestem radnym o Mazowiecki czy Żyrardów i które zasilane są zupełnie ganków i montaż drzwi wejściowych (Tarczyńska 10/16), 
czymś świadczy.innym rodzajem paliwa. Ceny, które były prezentowane wykonano podjazd z kostki brukowej dla osób 

przez jedną z pań podczas Walnego Zgromadzenia niepełnosprawnych (Północna 16 kl. III), przełożenie 
Dziękuję za rozmowę.były po prostu czystym, populistycznym „zagraniem zapadniętej kostki brukowej (Jeżynowa 1, Północna 2, 
- Dziękuję również. pod publikę”, gdyż nie można ich jednoznacznie 8), remonty obróbek blacharskich (Północna 6A, 8A, 

odnieść do sytuacji naszej Spółdzielni. Osoby te nie 20A), wymiana P.K.C.O z wyparkowych na radiowe 
zaproponowały też żadnej alternatywy, bo doskonale elektroniczne (Północna 26, 28, Malinowa 11, 12), 

Wywiad

Wiele szumu i bezpodstawnych oskarżeń

Z Wojciechem Horbotem, prezesem  Spółdzielni Mieszkaniowej w Mszczonowie o 
sytuacji powstałej po Walnym Zgromadzeniu Członków rozmawia Rafał Wasilewski
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-Czyli jak wszystko na to wskazuje  dziewczęta wiele występów zasługuje na wyróżnienie. Jednak 
największe sukcesy to: pomogły wam w zwycięstwie?
*rok 1934- 3 miejsce w Przeglądzie Orkiestr Dętych w -Oczywiście. Traktujemy je jak nasz skarb. Z roku na 
Grodzisku Maz.rok są  coraz lepsze. Sami podziwiamy ich układy. 
*rok 1967- Srebrny Kask w Wojewódzkim Przeglądzie Sprawiają, że koncerty stają się prawdziwymi 
Orkiestr w Siedlcach.widowiskami.  Przypomnę, że zespół powstał w 2001 
*rok 1979- 3 miejsce podczas parady orkiestr dętych roku. Założyła je małżonka naszego kapelmistrza - 
w Skierniewicach.Joanna Nowak - Zielonka.  
*rok 1983- udział we Mszy Świętej celebrowanej przez - Jak często ćwiczy grę  MISTRZ. Ile trzeba czasu 
Ojca Świętego Jana Pawła II w Niepokalanowie.poświęcać  na próby, aby później odnosić sukcesy, 
*rok 1985- udział w 8 Ogólnopolskim Festiwalu Orkiestr takie jak ten w Ursusie?
Dętych w Koszalinie.-Na to nie ma recepty. My mamy próby dwa razy w Z kierownikiem Orkiestry Dętej OSP Mszczonów 
*rok 1986- nagroda za najciekawszy koncert w II tygodniu. Ktoś  powie, że to za mało, ale dla naszej druhem Januszem Kozińskim rozmawia Mateusz 
Wojewódzkim Przeglądzie Orkiestr Dętych w młodzieży te dwa dni, to naprawdę  poważny Milczarek
Skierniewicach.wysiłek. Grając poświęcają własny czas. Programy 
*rok 1987- III miejsce w Wojewódzkim Przeglądzie szkolne są  przeładowane. Dzieci i młodzież  z trudem 
Orkiestr Dętych w Jeżowie.godzą obowiązek z pasją. Wiele osób odchodzi. 
*w latach 1991-1993 orkiestra zajmowała I-wsze Rotacja jest spora. Naprawdę  nie dziwię  się  temu. 
miejsca w Wojewódzkich Przeglądach.  Zwyciężyła Obecne czasy nie są  dobrym okresem dla 
również  (w 1993 roku) w Międzywojewódzkim społeczników. Nam dorosłym także wielokrotnie 
Przeglądzie w Kutnie.  Natomiast w Ogólnopolskim trudno jest wyjść z domu. Obowiązki pracownicze, 
Festiwalu, który odbył się w Ciechanowie orkiestra  rodzinne muszą  być  na pierwszym miejscu… Jak 
zajęła IV miejsce.wytłumaczyć żonie, że po raz kolejny zamiast 
*rok 1995- to dla naszej orkiestry I miejsce w weekendu spędzonego z nią i dziećmi trzeba 
Wojewódzkim Przeglądzie Orkiestr Dętych w ubierać  się w mundur?
Skierniewicach i VI miejsce w Ogólnopolskim  -Wspominał Pan jednak, że tych wyjazdów nie jest 
Festiwalu Orkiestr Dętych w Chodzieży.teraz aż  tak dużo. 
*rok 1996- szereg koncertów i przemarszy orkiestry Wyjazdów zarobkowych i konkursowych jest  mniej 
podczas wizyty we Francji z okazji 70- lecia istnienia niż to miało miejsce jeszcze przed kilku laty. Przybywa 
Zespołu „Harmonia”.natomiast spotkań  orkiestry z racji lokalnych -Orkiestra OSP Mszczonów odniosła swój kolejny 
*rok 1999- udział w przywitaniu i Mszy Świętej uroczystości-  kościelnych, państwowych i 

sukces. W XVI-tym  Mazowieckim Przeglądzie 
odprawionej na łowickich błoniach przez Ojca patriotycznych. Gramy też  przecież dla naszych 

Orkiestr Dętych zajęliście pierwsze miejsce. Po raz 
Świętego Jana Pawła II.członków na ich ślubach. Często również   

kolejny udowodniliście, że jesteście jedną  z *rok 2001- udział orkiestry w obchodach 75 -lecia towarzyszymy ś.p. kolegom w ich ostatniej drodze. 
najlepszych orkiestr dętych w kraju. istnienia zespołu „Harmonia” w Bully les Mines we Proszę nie odebrać  moich słów jako narzekania  na 
-Przegląd odbył się 17.06  w Ursusie. Jego Francji.los członka orkiestry. Chcę  jedynie zaznaczyć, że 
organizatorem był Ośrodek Kultury Arsus. W *rok 2002- III miejsce oraz wyróżnienie dla marżoretek obowiązków i powinności nam nie brakuje. 
przeglądzie uczestniczyło dziewięć orkiestr (Orkiestra w Międzynarodowym Konkursie Orkiestr Dętych w -Do tego dochodzą  wydatki, jakie ponosicie. Czy 
Dęta Ziemi Mazowieckiej, Orkiestra Dęta OSP czeskim Decinie oraz pierwsze miejsce w macie sponsora i jak wypadacie finansowo na tle 
Karczew, Młodzieżowa Orkiestra DARMANISTA, Wojewódzkim przeglądzie orkiestr w Płocku.innych orkiestr? 
Orkiestra Dęta  OSP LIW, Miejska Orkiestra Dęta  *w 2003 roku orkiestra udała się do Włoch i wzięła -Niestety wciąż  brak nam strategicznego sponsora. 
„MODERATO” Warka, Dziecięco -Młodzieżowa udział w audiencji generalnej na Placu Świętego Cały czas korzystamy natomiast ze wsparcia 
Orkiestra Dęta  z Mogielnicy,  Miejska młodzieżowa Piotra w Watykanie, oraz wzięła udział w modlitwie samorządu. Mamy też  sympatyka, który podczas 
Orkiestra Dęta  OSP Pułtusk, Radomska Młodzieżowa Anioł Pański w Castel Gandolfo.różnego rodzaju lokalnych uroczystości funduje 
Orkiestra Dęta GRANDIOSO oraz Orkiestra Dęta OSP *rok 2004- IV miejsce w Wojewódzkim Przeglądzie naszej młodzieży różnego rodzaju  upominki. 
Mszczonów.   Gościnnie w Ursusie wystąpiła także Orkiestr Dętych w Radomiu oraz I miejsce w kategorii Chociażby takie jak lody. Jest nim pan Wiesław 
Orkiestra Wojskowa w Warszawie. Konkurencja była marszowej podczas XVII Regionalnego Przeglądu Śliwka - właściciel składu budowlanego w 
naprawdę   duża. Do Ursusa jeździmy co roku. Orkiestr Dętych w Busku Zdroju.Wiskitkach. 
Jednak dopiero w tym roku zajęliśmy tam pierwsze *ponadto w 2004 roku orkiestra dała oprawę Obecne  finanse zespołu są  naprawdę  skromne. 
miejsce. Na koniec powiem jeszcze taką  muzyczną w pałacu prezydenckim w czasie Nie muszę  chyba nikogo przekonywać, że bez 
ciekawostkę - przewodniczącym jury, które nas centralnych obchodów dnia strażaka, uczestniczyła odpowiedniego finansowania nie będzie rozwoju 
oceniało był Benedykt Konowalski-  - uczeń w defiladzie przed Grobem Nieznanego Żołnierza zespołu. Wiem, że publiczne wypowiadanie się  na 
słynnego mszczonowianina - Jana Adama oraz brała udział w przenoszeniu relikwii Św. Floriana temat budżetu nie jest eleganckie, ale dla orkiestry 
Maklakiewicza. do Katedry Praskiej.jest to sprawa szalenie istotna. Bez konkretnych zmian  

*rok 2005- udział w 50-tym Międzynarodowym zespół, który jest w ogólnopolskiej czołówce, czeka  
-Zasłużyliście na uznanie jurorów,   a kto zdobył Przeglądzie Orkiestr Dętych w Rastede (Niemcy),  powolny upadek.  Nie żartuję,   z „symbolu 
nagrodę  publiczności? gdzie orkiestra nasza zajęła VII miejsce w kategorii Mszczonowa”  - jak nas się  często nazywa- możemy 
-Nie było takiej nagrody, choć  jeśli mierzyć ją koncertowej i XIII w kategorii marszowej. Ponadto się stać lokalnym zabytkiem, wspomnieniem. Już dziś  
długością aplauzu publiczności, to - jak nas później orkiestra nasza otwierała i zamykała w/w przegląd.nasze umundurowanie znacznie różni się od tego 
poinformowano- tu także byliśmy bezkonkurencyjni.  *rok 2006- udział orkiestry w obchodach 80 -lecia czym dysponują  konkurencyjne orkiestry. Tak, tak… 
To zwycięstwo cieszy nas tym bardziej, że z racji istnienia Zespołu „Harmonia” w Bully les Mines we wyglądamy jak „Kopciuszki”…
kryzysu, w kraju organizowanych jest coraz mniej Francji.- Nie zamierzacie chyba jednak rezygnować  z 
przeglądów i konkursów dla takich zespołów jak *rok 2007- oprawa muzyczna wizyty Prezydenta RP życiowego hobby? Jakie są Wasze najbliższe plany?
nasz. Tendencję spadkową  obserwujemy już od kilku Lecha Kaczyńskiego w Mszczonowie oraz udział -W wakacje wybieramy się  na wycieczkę  do 
lat. orkiestry w obchodach urodzin Jana Pawła II w Gietrzwałdu, gdzie zamierzamy dać  koncert na 
-Dlaczego tak się dzieje? Wadowicach.terenie tamtejszego sanktuarium. Będzie to wyjazd 
-Zorganizowane przeglądu kilku, czy nawet *rok 2008- szereg koncertów w Wilnie, gdzie orkiestra zorganizowany ze środków członków orkiestry. 
kilkunastu  wokalistów lub nawet kapel, a udała s ię na zaproszenie Polaków stale Niestety trochę osłabły nasze kontakty z 
zaproszenie do uczestnictwa w rywalizacji kilku mieszkających na Litwie.Towarzystwem Polonijnym HARMONIA   z 
orkiestr, z których każda liczy po kilkadziesiąt osób… *rok 2009- orkiestra dała oprawę muzyczną w francuskiego Bully les Mines. Mszczonów nie ma z 
Różnice w kosztach są  kolosalne. Przy orkiestrach   Katedrze na Jasnej Górze w czasie Mszy Św., tamtym miastem podpisanej umowy partnerskiej, 
ostatnimi czasy  zaczęły też powstawać zespoły odprawianej w intencji sadowników z okazji ich więc przy wyjazdach nie ma szans na pozyskanie 
tamburmajorek i marżonetek. My jesteśmy na to święta. Po Mszy, przy udziale dużej rzeszy wiernych europejskich dotacji. Może uda się  nam natomiast 
najlepszym przykładem. Owszem, to wszystko orkiestra uświetniła swoją muzyką Drogę Krzyżową na kiedyś  wystąpić  w zaprzyjaźnionym, bawarskim 
zwiększa naszą atrakcyjność, ale też  pomnaża jasnogórskich wałach. Erding. 
koszty -przemieszczania się, wyżywienia i innych Ponadto na zaproszenie Zespołu „Wisła” w czerwcu -Na zakończenie naszej rozmowy proszę  
rzeczy, które obciążają organizatora.  Proza życia- orkiestra wzięła udział w obchodach Tygodnia przypomnieć, jakie na przestrzeni lat były największe 
pieniądze decydują teraz o wielu sprawach.  Kultury Beskidzkiej w Wiśle.sukcesy mszczonowskiej orkiestry. Przestaje się opłacać organizowanie takich *w czerwcu 2010 roku orkiestra uroczyście    przeglądów.  obchodziła rocznice 120- lecia swojego istnienia. Z -Mszczonowska Orkiestra  Dęta powstała w 1890 -Czy któraś  z orkiestr, biorących udział  w konkursie, tej okazji Minister Kultury i Dziedzictwa Narodowego roku., czyli   10 lat po zawiązaniu się lokalnej jednostki 
także miała tamburmajorki i marżonetki? odznaczył medalami „Zasłużony dla Kultury Polskiej” ochotniczej straży pożarnej. Jesteśmy najstarszą, 
-Tak,  zdobywca trzeciego miejsca - GRANDIOSO z kierownika orkiestry, czyli mnie (Janusza Kozińskiego), strażacką  orkiestrą  dętą w Polsce. Przez cały czas 
Radomia. Bardzo dobry zespół. Wysoko oceniliśmy kapelmistrza  Jacka Zielonkę oraz długoletniego swojego funkcjonowania zespół  w dużej mierze  
też występ zdobywcy srebrnego pucharu - Orkiestry członka orkiestry Marka Węgrowskiego. Ponadto opierał swą  działalność  na tradycjach rodzinnych. 
Dętej OSP z Karczewa. orkiestra jako całość otrzymała identyczne Najbardziej zasłużonymi dla orkiestry są rodziny 

odznaczenie.państwa Narożnych i Kalinowskich. W naszej historii 

Wywiad

Orkiestra Dęta OSP  - 
znowu na szczycie 
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W dniach 29-31 maja br. w Budapeszcie odbyło się energi i  wykorzystujących gorące źródła 
kolejne spotkanie w ramach międzynarodowego geotermalne. Całość prac nad projektem 
projektu Geocom skupiającego naukowców, koordynuje węgierska firma „Geonardo”.
ośrodki badawcze oraz gminy z terenu całej Coroczne spotkanie w Budapeszcie było świetną 
Europy, które wykorzystują na swoim terenie źródła okazją do zgromadzenia, przedyskutowania i 
geotermalne.  Mszczonów na spotkan iu  przedstawienia na wspólnym forum osiągnięć 
reprezentowali - Józef Grzegorz Kurek, Burmistrz projektu oraz omówienia zadań, które nadal stoją 
Mszczonowa oraz Jadwiga Barbulant, Skarbnik przed uczestnikami projektu. Tzw. „dzień zero” był 

Słowacji, gdzie jest zlokalizowany kompleks Gminy. Drugim obok Mszczonowa reprezentantem poświęcony na wewnętrzne dyskusje w gronie 
basenów termalnych pod nazwą „Galandia” oraz naszego kraju na konferencji była Polska Akademia liderów projektu. Kolejnego dnia byli obecni już 
w ramach projektu realizuje się tam również Nauk w Krakowie. Specjalnymi gośćmi konferencji wszyscy przedstawiciele ośrodków naukowych oraz 
termomodernizację istniejących na terenie miasta byli: pani Silke Rubel and pan Milan Marinov z miast partnerskich biorących udział w projekcie. A 
bloków mieszkalnych przy współudziale w tym programu europejskiego CONCERTO oraz dwójka są to m.in. takie kraje jak: Węgry, Włochy, Słowacja, 
przedsięwzięciu mieszkańców. Uczestnicy wyjazdu prelegentów: pani Ildiko Bodnar z Uniwesytetu w Macedonia, Serbia, Rumunia oraz Polska. Ten dzień 
mogli zapoznać się bezpośrednio z inwestycjami, Debreczynie i pani Teodora Szocs z Instytutu poświęcony był na prezentacje poszczególnych 
które zostały tam już wykonane oraz zrozumieć Geologii i Geofizyki z Węgier. partnerów projektu, zaktualizowanie informacji o 
lepiej znaczenie całego przedsięwzięcia dla Przypomnijmy, że zasadniczym celem projektu tym co dzieje się w ramach projektu w 
lokalnej społeczności.„Geocom”, który uzyskał wsparcie unijne, jest poszczególnych krajach oraz na bieżące 

Tekst: Rafał Wasilewskikoordynacja, wykorzystanie dotychczasowych informacje dotyczące zarządzania projektem.
Fot. www.geothermalcommunities.eudoświadczeń oraz rozwój nowych technologii w Drugiego zaś dnia cała grupa brała udział w 

zakresie wykorzystania odnawialnych źródeł wyjeździe studyjnym do miasta Galanta na 

GEOCOM

Kolejne spotkanie w ramach projektu „GEOCOM”

także możliwość indywidualizacji k o n f e r e n c j i  b y ł y  m o ż l i w o ś c i  
odbioru, a także otrzymywania współfinansowania regionalnych 
informacji zwrotnej od widzów. Daje ośrodków TVP przez samorządy lub 
to możliwość rozdzielenia programu też wypracowania w parlamencie 
k r a j o w e g o  i  1 6  p r o g r a m ó w  nowego, bardziej efektywnego 
regionalnych. Jest to także okazja do modelu f inasowania te lewiz j i  
poszerzenia tradycyjnego przekazu publicznej. 
telewizyjnego o nowe możliwości Ponieważ w niektórych regionach 
z w i ą z a n e  z  I n t e r n e t e m  i  w  Polski sygnał cyfrowy jest już 
perspektywie stworzenia telewizji nadawany to podczas debaty 
hybrydowej. Wymagać to jednak zapoznano samorządowców i 
będzie publicznych pieniędzy i być regionalnych działaczy z nową 

We wtorek 29 maja w Mazowieckim ocenę i bardzo dobrą współpracę 
m o ż e  t a k ż e  w ł ą c z e n i a  s i ę  technologią i jej możliwościami, ale 

Urzędzie Wojewódzkim w Warszawie p o m i ę d z y  s a m o r z ą d e m  a  
samorządów we współfinansowanie także wskazywano na pewne obawy 

odbyła się już czwarta z pięciu r e g i o n a l n y m  o ś r o d k i e m  T V P  
r e g i o n a l n y c h  o ś r o d k ó w  i zagrożenia, które mogą zaistnieć 

konferencji organizowanych przez Warszawa. Zwrócił też uwagę na 
telewizyjnych - mówił Juliusz Braun, wśród osób starszych, samotnych lub 

TVP pod hasłem „Szanse Oddziałów nowe zadania stojące przed 
Prezes TVP. wykluczonych cyfrowo.

Terenowych TVP S.A. w dobie telewizji r e g i o n a l n y m i  o ś r o d k a m i  
Cyfryzacja może być  ogromną Dorobek cyklu konferencji zostanie 

cyfrowej”.  Konferencje takie odbyły telewizyjnymi jak choćby budowanie 
szansę na powrót świetności  podsumowany 2 czerwca 2012 r. na 

się wcześniej w Poznaniu (17 maja tożsamości regionalnej, problemy 
ośrodków lokalnych Telewizji Polskiej.  specjalnej sesj i  pt. „Oddziały 

2012 r.), w Katowicach (24 maja 2012 ochrony ś rodowiska,  procesy 
W perspektywie przewiduje się Terenowe siłą TVP - blisko ludzi i 

r.), w Lublinie (28 maja 2012 r.). edukacyjne,  a także wymiar  
znaczne wydłużenie czasu transmisji samorządu” - podczas drugiego dnia 

Ostatnie ze spotkań odbyło się 30 gospodarczy regiony, który tworzą 42 
przez ośrodki regionalne oraz 49. Krajowego Festiwalu Piosenki 

maja 2012 r. w Gdańsku. powiaty i 314 gmin.
p o s z e r z e n i e  p r o g r a m u  t y c h  Polskiej w Opolu. Założeniem 

Do udziału w debacie dotyczącej U c z e s t n i c y  s p o t k a n i a  m o g l i  
ośrodków o całość problematyki organizatorów jest to, aby zdobyte 

przyszłości ośrodków regionalnych dowiedzieć się, iż jednym ze 
życia społecznego, kulturalnego i podczas konferencji informacje i 

T e l e w i z j a  P o l s k a  z a p r o s i ł a  strategicznych celów TVP S.A. jest 
gospodarczego regionu. Program wspólne pomysły zaowocowały 

p r zeds tawic ie l i  samorządów,  poszerzenie tworzonej w regionach 
ośrodków regionalnych mógłby być podpisaniem listu intencyjnego 

administracji centralnej, Krajowej o f e r t y  p r o g r a m o w e j ,  j e j  
nadawany nawet przez 24 godziny określającego działania, jakie 

Rady Radiofonii i Telewizji oraz władz wzbogacenie i uatrakcyjnienie, tak 
na dobę. Wymaga to jednak poszczególne środowiska powinny 

wyższych uczelni. We wtorkowym by lepiej i trafniej odzwierciedlała  
dalszych nakładów finansowych. podjąć w celu stworzenia warunków 

spotkaniu w MUW wzięli udział m.in: potrzeby lokalnych społeczności. 
A  P o n i e w a ż  s t a l e  zbliżenia telewizji do ludzi oraz 

A d a m  S t r u z i k ,  M a r s z a ł e k  Rezultatem tego będzie także  
z m n i e j s z a j ą  s i ę  w p ł y w y  z  samorządu.

Województwa Mazowieckiego, wzmocnienie więzi na poziomie 
abonamentu to jednym z ważnych Tekst: Rafał Wasilewski

Jacek  Koz łowsk i ,  Wo jewoda regionalnym i budowa kapitału 
tematów omawianych podczas Zdjęcia: Konrad Wojnarowski

Mazowiecki, Hanna Gronkiewicz- społecznego. W toku dyskusj i  
Walz, Prezydent Miasta Stołecznego o m ó w i o n o  t a k ż e  k w e s t i e  
Warszawy, Juliusz Braun, Prezes TVP programowe, techniczne aspekty 
S.A., Magdalena Gaj, Prezes Urzędu wdrażania telewizji cyfrowej, a także 
Komunikacji Elektronicznej, Marian nowe usługi, których celem jest 
Zalewski, Członek Zarządu TVP S.A., uatrakcyjnienie oferty, a które 
Sławomir Majcher, Dyrektor TVP moż l iwe będą dz ięk i  nowym 
Warszawa, Wiesław Łodzikowski, perspektywom technicznym jakie 
Dyrektor Ośrodka - TVP Technologie, daje przekaz cyfrowy. A są to 
a także przedstawiciele samorządów chociażby obraz  w wysok ie j  
i wyższych uczelni z terenu całego rozdzielczości, więcej programów, 
Mazowsza. Także Mszczonów miał możl iwość poszerzenia pasma 
swojego przedstawiciela podczas lokalnego.  
konferencji. - Cyfryzacja daje nam możliwość 
Otwierając konferencję Adam dotarcia z ofertą regionalnych 
Struzik, Marszałek Województwa ośrodków TVP  do szerokiej rzeszy 
Mazowieckiego podkreślił wysoką odbiorców. Nowa technologia to 

Konferencja

Cyfryzacja TVP szansą dla 
ośrodków regionalnych
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Z ŻYCIA GMINY

mieszkańców.
Nowe projekty w Gminie Mszczonów 

z dofinansowaniem unijnym

„Fundusze Europejskie – dla rozwoju innowacyjnej gospodarki”
Projekt współfinansowany przez Unię Europejską ze środków  Europejskiego Funduszu Rozwoju „Inwestujemy w waszą przyszłość”

Regionalnego w ramach Regionalnego  Programu Operacyjnego Województwa 
Mazowieckiego 2007-2013.

Drugi z projektów to „Inwestycje w Gminie Mszczonów poprzez opracowanie 
Pierwszym z projektów, na które Gmina Mszczonów pozyskała dofinansowanie unijne w 

dokumentacji koncepcyjnej terenów inwestycyjnych” dofinasowany z Europejskiego 
ramach Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Mazowieckiego 2007 - 

Funduszu Rozwoju Regionalnego w ramach Program Operacyjny Innowacyjna 
2013 (RPO WM), Priorytet IV. - Środowisko, zapobieganie zagrożeniom i energetyka, 

Gospodarka, 6. Oś priorytetowa: Polska gospodarka na rynku międzynarodowym, 
Działanie 4.2. Ochrona powierzchni ziemi jest projekt „Zamknięcie oraz rekultywacja 

Poddziałanie 6.2.2: Wsparcie działań studyjno-koncepcyjnych w ramach przygotowania 
gminnego składowiska odpadów komunalnych w miejscowości Marków Świnice gm. 

terenów inwestycyjnych dla projektów inwestycyjnych. Całkowity koszt realizacji projektu 
Mszczonów”. Całkowita wartość projektu opiewa na kwotę 1 790 444,57zł, w tym kwota 

wynosi 780 000,00zł, w tym dofinansowanie unijne 663 000,00zł, które wynosi 85% kosztów 
dofinansowania (EFRR i budżet państwa) - 1 520 832,38zł oraz wkład własny  w wysokości  - 

projektu, pozostałe 15% kosztów Gmina Mszczonów pokryje z własnych środków. Umowa o 
269 612, 19zł. Umowa o dofinansowanie została podpisana w dniu 15.05.2012r. Czas 

dofinansowanie została podpisana w dniu 17.04.2012r. Czas realizacji projektu to 31 
realizacji projektu to 31 grudnia 2013r. Ogólnym założeniem projektu jest kontynuacja 

grudnia 2013r.
działań podejmowanych przez wnioskodawcę w celu poprawy jakości środowiska na 

Celem ogólnym projektu jest zwiększenie poziomu inwestycji przedsiębiorstw w Gminie 
terenie gminy. Składowisko odpadów w miejscowości Marków-Świnice jest obiektem 

Mszczonów poprzez wzrost atrakcyjności terenu inwestycyjnego.
gminy Mszczonów, które przyjmowało do składowania głównie odpady z terenu miasta i 

Cele szczegółowe projektu to:
gminy Mszczonów. Składowisko rozpoczęło działalność w 1993 roku. Zajmuje powierzchnię 

- wzrost atrakcyjności wyznaczonego terenu inwestycyjnego poprzez przygotowanie 
2,15 ha, powierzchnia czynna składowiska to 1,0 ha, powierzchnia wykorzystana 0,78 ha. W 

dokumentacji koncepcyjnych zagospodarowania, oddziaływania na środowisko oraz 
2004r. na terenie gminy została wprowadzona selektywna zbiórka odpadów. W 2004 r. na 

geotechnicznych, które ułatwią i przyspieszą procesy projektowania i ewentualnej 
terenie składowiska wykonano instalację odgazowania opartą o system 6 studni 

realizacji infrastruktury a także inwestowania przez przedsiębiorstwa
odgazowujących. Odcieki ze składowiska odbierane są drenażem rurowym 

- poprawa jakościowa i ilościowa prezentacji oferty terenów inwestycyjnych poprzez 
zlokalizowanym na warstwie pyłów i glin. Drenaż został oddany do użytkowania w 2005 

działania doradcze, promocyjne oraz opracowanie informacji o utworzonym terenie 
roku. Na składowisku były składowane odpady do końca 2009r.

- stworzenie nowych miejsc pracy
Zakres robót w ramach projektu polegać będzie na:

- rozwój innowacji i transferu technologii (jakościowy)
- kształtowaniu bryły składowiska tj. uzupełnienie obwałowań kwatery, uformowaniu skarp

W ramach projektu planuje się wykonanie:
o nachyleniu 1:3, wyrównaniu i zagęszczeniu wierzchowiny ze spadkiem 2% z północy na

- koncepcji zagospodarowania terenu  obejmującej zakresem koncepcję urbanistyczną i 
południe ,

koncepcje z wyznaczonymi trasami, długościami i parametrami każdego elementu 
- wykonaniu jednej dodatkowej studzienki odgazowującej z biofiltrem (6 szt. istniejących)

podstawowej infrastruktury (drogi i place, sieci wodne i kanalizacyjne, sieć energetyczna, 
- wykonaniu rowu opaskowego o długości 207,7 m w południowej w wschodniej części 

oświetlenie, sieć teletechniczna). 
kwatery

- badania geotechniczne, które mają objąć cały teren i określić wszystkie podstawowe 
- budowie zbiornika ewaporacyjnego o poj. ok. 29 m³

elementy jak również możliwość korzystania z zasobów naturalnych np. wody głębinowej 
- ułożeniu warstw rekultywacyjnych - wyrównawczej z piasku i żwiru, odgazowującej z 

itp. 
materiału mineralnego, uszczelniającej z bentomaty, odwadniającej z pospółki żwirowej 

- raport o oddziaływaniu na środowisko, który ma przyspieszyć proces projektowania i 
oraz glebotwórczej.

inwestowania na tym terenie, zarówno dla właściciela w zakresie wyposażenia w 
Po wykonaniu prac ziemnych na powierzchni składowiska zostaną dokonane nasadzenia 

infrastrukturę, jak i dla potencjalnych przedsiębiorców.
roślin zadarniających mające na celu ochronę rekultywowanego obiektu, stabilizacje 

- uzupełniająco przez cały okres realizacji projektu planuje się aktywne informowanie o 
warstwy glebotwórczej, nadanie odpowiednich walorów estetycznych oraz 

utworzonym terenie inwestycyjnym, początkowo głównie działania informacyjne w 
krajobrazowych oraz utworzenie strefy fitosanitacyjnej dla wód spływowych.

prasie oraz poprzez bezpośrednie kontakty z instytucjami otoczenia biznesu i in. 
Po wykonaniu rekultywacji przez okres 30 lat będą przeprowadzane okresowe badania:

Korzyściami bezpośrednimi wynikającymi z realizacji projektu będą:
a) wielkości opadu atmosferycznego,

- większe wpływy do budżetu miasta i większe możliwości inwestycyjne
b) wód podziemnych (badaniu parametrów wskaźnikowych w wodach odciekowych, 

- spadek bezrobocia i poprawa warunków życia w skali powiatu
powierzchniowych i podziemnych),

- ład przestrzenny związany z kontrolowaną lokalizacją inwestycji poza obszarami 
c) parametrów wskaźnikowych w gazie składowiskowym,

mieszkalnymi
d) kontroli osiadania powierzchni składowiska.

- podniesienie procesu transferu innowacji i technologii.
Zasięg oddziaływania niniejszego projektu należy określić jako ponadlokalny (powiatowy) 
z uwagi na fakt, iż celem przewidzianego do realizacji projektu jest ograniczenie emisji 

Rafał Wasilewski
zanieczyszczeń do środowiska. Ochrona środowiska jest bardzo ważnym zagadnieniem ze 
względu na bezpośredni wpływ na stan wody, gleby, organizmy żywe oraz człowieka. 
Efekty projektu będą pozytywnie oddziaływać na takie sfery rozwoju społeczno-
gospodarczego jak ochrona środowiska, rozwój kapitału społecznego i poziom zdrowia 

mamom, ponieważ w tym dniu wypadało ich 
święto. 
W tym roku spotkanie zorganizowane zostało w 
Białej Rawskiej w Ośrodku Zarybieniowo-Rybackim, 
wśród stawów, w krytej trzciną drewnianej altanie z 
grillem. Ogółem uczestniczyło ponad 40 osób. 
Pogoda była ładna, słonecznie i ciepło, także 
zabawa przy grillu była bardzo udana. Szczególną 
atrakcją okazał się przyjazd tajemniczej osoby w 
skórzanym stroju motocyklisty na pięknym, 
błyszczącym Harleyu. Dopiero po zdjęciu kasku 
zebrani goście rozpoznali  Wiceprezesa Cechu 

3 maja,  jak co roku przedstawiciele Zarządu Cechu wystąpili: Andrzej Biedrzycki, Kazimierz Woźnicki  i Mariusza Dąbrowskiego. 
Rzemiosła i Przedsiębiorczości w Mszczonowie Piotr Brzózka. Podczas uroczystej procesji do ołtarza Elżbieta Zabiełło-Adamczyk
uczestniczyli w obchodach Konstytucji 3-go Maja. złożone zostały dary dla kościoła. Cech Rzemiosła i 
W todze i insygniach cechowych wystąpił Prezes Przedsiębiorczości zobowiązał się do wyposażenia 
Zbigniew Bednarek, towarzyszyli mu Wiceprezesi: w meble kancelarii parafialnej. Podczas mszy w 
Małgorzata Olczak i Mariusz Dąbrowski. W skład czytaniu wziął udział Wiceprezes Cechu Mariusz 
pocztu sztandarowego wchodzili:  Jan Wacławek z Dąbrowski. 
synem Arturem oraz Andrzej Biedrzycki. 
12 maja odbyła się uroczystość 150-lecia Spotkanie rodziny rzemieślniczej - Powitanie Lata 
wmurowania kamienia węgielnego pod budowę 2012 
kościoła p.w. Św. Jana Chrzciciela w Mszczonowie. 26 maja, w sobotę odbyło się tradycyjne spotkanie 
W uroczystej mszy celebrowanej przez Biskupa integracyjne rodzin rzemieślniczych - Powitanie 
Łowickiego uczestniczyli przedstawiciele wszystkich Lata 2012. Honorowymi gośćmi byli: Burmistrz 
organizacji, w tym także Cech Rzemiosła i Mszczonowa Grzegorz Kurek, , Przewodniczący 
Przedsiębiorczości. W mszy wziął udział Prezes Rady Miejskiej Łukasz Koperski z małżonką oraz 
Cechu Zbigniew Bednarek, Wiceprezes Mariusz Honorowy Starszy Cechu Wacław Domalski z 
Dąbrowski i Skarbnik Wojciech Łuczyński. Nie małżonką.  Przybyłych gości powitał Prezes Cechu 
zabrakło pocztu sztandarowego, w którym Zbigniew Bednarek życząc zebranym udanej 

zabawy, wielu wrażeń na Euro oraz dobrego 
letniego urlopu. Złożył też życzenia wszystkim 

Cech Rzemiosła i Przedsiębiorczości

Udział Cechu Rzemiosła i 
Przedsiębiorczości w majowych świętach  
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terenie województwa mazowieckiego.
- Zatrudnione w zakładach pracy na terenie miasta i gminy Mszczonów 
niezależnie od miejsca zamieszkania.
- W jednej grupie szkoleniowej (10 osobowej), może być maksymalnie 2 
osoby z tego samego zakładu pracy.
W projekcie NIE MOGĄ wziąć udziału osoby samozatrudnione - 

Projekt współfinansowany przez Unię Europejską w ramach Europejskiego prowadzące działalność gospodarczą, a także rolnicy.
Funduszu Społecznego Od początku trwania projektu, czyli od kwietnia 2011r. do końca maja 

2012r. z bezpłatnych szkoleń w GCI skorzystało już 60 osób. Dzięki projektowi 
uzyskali oni nowe umiejętności i zdobyli cenne na rynku pracy kwalifikacje. „Otwarci na wiedzę - konkurencyjni 
Docelowo wsparciem zostanie objętych 290 osób.
Aktualnie trwają zajęcia na kursach: w pracy” kontynuują szkolenia
Języka angielskiego poziom średniozaawansowany - (łącznie 3 grupy, 30 
osób) Od kwietnia 2011 r. w mszczonowskim Gminnym Centrum Informacji ruszył 
Języka angielskiego First Certificate in English (FCE) - (jedna grupa, 10 osób)projekt szkoleniowy oraz pierwsze kursy realizowane w ramach  projektu 
Języka angielskiego Certificate in Advanced English (CAE) - (jedna grupa, „Otwarci na wiedzę - konkurencyjni w pracy”. Koszt całego projektu to 
10 osób)

kwota 1,5 mln zł w tym dofinansowanie łączne w kwocie 1,5 mln zł, z czego 
Języka angielskiego poziom podstawowy - (jedna grupa, 10 osób)

dofinansowanie unijne to kwota 1,3 mln zł oraz 200 tys. zł dofinansowania 
Tworzenie stron www z wykorzystaniem programów grafiki komputerowej 

pochodzącego z środków rządowych. 
(jedna grupa, 10 osób)

Beneficjentami projektu mogą być:
Komputerowy podstawowy z wykorzystaniem technik psychospołecznych 

- Osoby pracujące - zatrudnione na podstawie kodeksu pracy lub kodeksu 
( dwie grupy, 20 osób)

cywilnego.
Kurs przedsiębiorczości - otwieranie, prowadzenie działalności 

- Uczestniczące w szkoleniu niezależnie od pracodawcy, a więc z własnej 
gospodarczej z wykorzystaniem środków UE (jedna grupa, 10 osób).

woli.
W poniedziałek 21 maja 2012r. odbyły się kolejne losowania w ramach 

- Pełnoletnie - ukończone 18 lat.
bezpłatnych kursów na prawo jazdy kat.C z elementami języka 

- Zamieszkałe na terenie miasta lub gminy Mszczonów i zatrudniona na 
angielskiego, prawo jazdy kat.C+E dla posiadających kat. C z elementami 
jęz. angielskiego, prawo jazdy kat. C ze świadectwem kwalifikacji wstępnej 
przyspieszonej oraz prawo jazdy kat. C+E dla osób posiadających kat.B. 
Łącznie na kursy te będzie uczęszczało 50 osób. Pierwsze zajęcia ruszą 
jeszcze w czerwcu br.
Kolejny nabór na kurs komputerowy zaawansowany z wykorzystaniem 
technik psychospołecznych (jedna grupa, 10 osób) zakończył się 25 maja 
br., a w poniedziałek 28 maja odbyło się losowanie uczestników tego 
właśnie szkolenia. Pierwsze zajęcia dla jednej 10-cio osobowej grupy 
przewidziane są na czerwiec br.
W ramach projektu „Otwarci na wiedzę - konkurencyjni w pracy” w 
mszczonowskim GCI organizowane będą jeszcze - kurs operatora koparko-
ładowarki (40 osób), kurs księgowości z wykorzystaniem technik 
informatycznych (10 osób), kurs kadry i płace z wykorzystaniem technik 
informatycznych (10 osób). Nabór na każdy z kursów poprzedzony będzie  
akcją informacyjną na oficjalnych stronach internetowych Mszczonowa i 
Gminnego Centrum Informacji, na łamach Merkuriusza Mszczonowskiego 
oraz na plakatach rozwieszanych na terenie miasta i gminy Mszczonów. 
Szkolenia w ramach projektu będą trwały do maja 2013 roku.

Rafał Wasilewski
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W  p i ą t e k  3 1  m a j a  w  C e n t r u m  tej właśnie ostatniej kategorii Mszczonów 
Konferencyjnym „Kopernik” w Warszawie zdobył zaszczytne II miejsce na Mazowszu. I 
odbyło się oficjalne wręczenie nagród w miejsce  w tej kategori i  zdobyła 
plebiscycie „Urząd Przyjazny Mediom i miejscowość Kowala, a III miejsce 
Społeczeństwu” organizowanym przez powędrowało do Pniew. Nowa strona 
Warszawską Grupę Doradców PR. W www Mszczonowa (www.mszczonow.pl) 
uroczystej gali wzięli udział starostowie, działa od listopada 2009r. i cały czas zespół 
prezydenci, burmistrzowie, wójtowie i Gminnego Centrum Informacji pracuje 
rzecznicy prasowi z terenu całego nad tym, aby była ona jak najbardziej 
Mazowsza. Mszczonów reprezentowała dostępna i czytelna dla przeciętnego 
podczas spotkania Beata Sznajder, internauty oraz aby zawsze odwiedzający 
kierownik GCI. Plebiscyt obejmował 6 mszczonowski serwis www mogli zapoznać 
kategorii - Najlepszy Prezydent Roku 2011 się z aktualnymi informacjami z terenu 
na  Mazowszu, Najlepszy Burmistrz Roku gminy Mszczonów. Gala była ponadto 
2011 na  Mazowszu, Najlepszy Starosta świetną okazją do spotkania w szerszym 
Roku 2011 na  Mazowszu, Najlepszy Wójt gronie z przedstawicielami urzędów, 
Roku 2011 na  Mazowszu, Rzecznik Prasowy dziennikarzami oraz specjalistami z branży 
Roku 2011 na Mazowszu oraz Najlepsza pr oraz wymiany cennych doświadczeń.
Strona WWW Roku 2011 na  Mazowszu. W Rafał Wasilewski

Nagroda

Mszczonowski serwis www jednym z najlepszych na Mazowszu

Zakończenie Kursu ECDL 

Z ŻYCIA GMINY
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Wraz z początkiem czerwca, komisja konkursowa 
składająca się z przedstawicieli Urzędu Miejskiego w 
Mszczonowie, przedstawicieli Rady Miejskiej oraz 
przedstawicieli rad sołeckich odwiedziła posesje i 
ogrody zgłoszone do konkursu na „Najbardziej 
zadbaną posesję oraz najładniejszy balkon w gminie 
Mszczonów”.
Celem organizacji konkursu jest podniesienie 
aktywności mieszkańców gminy Mszczonów w 
zakresie estetyzacji otoczenia ze szczególnym 
uwzględnieniem pomysłowości oraz nowatorskich 
rozwiązań dekoracyjnych, wzbogacenie i  
uatrakcyjnienie wizerunku gminy oraz kształtowanie 
postawy współodpowiedzialności mieszkańców za 
środowisko naturalne i wizerunek gminy.
Konkurs pod patronatem Burmistrza Mszczonowa, 
organizowany jest w czterech kategoriach: zagroda 
rolnicza, posesja nierolnicza, budynek wielorodzinny, 
balkon(w budynkach wielorodzinnych).
Rozstrzygnięcie konkursu nastąpi do dnia 25 sierpnia 
bieżącego roku.
Podsumowanie konkursu, ogłoszenie wyników i 
wyróżnień będzie miało miejsce we wrześniu w 
trakcie gminnych dożynek w Osuchowie.

Łukasz Nowakowski

Konkurs

Z wizytą w najpiękniejszych ogrodach i posesjach

jednostronny, zatoki autobusowe, miejsca parkingowe, odwodnienie, zieleń, 
oświetlenie, mała architektura oraz przebudowa skrzyżowania. 
Wartość inwestycji w Piekarach według kosztorysu inwestorskiego wynosi1411862,87 
zł, zaś kwota dofinansowania 338115 zł. Zakres robót obejmuje: chodnik 
jednostronny, zatoki autobusowe, wyrównanie nawierzchni bitumicznej-warstwa 
wiążąca. Na drodze gminnej wzdłuż stawów ciągi pieszo-jezdni i chodniki oraz 
oświetlenie i mała architektura. 
Termin zakończenia obydwu inwestycji jest ustalony na koniec roku 2014r.

Łukasz Nowakowski

Zgodnie z zapewnieniami wykonawcy do 31 lipca tego roku zakończyć się mają 
prace związane z budową zespołu sportowo- rekreacyjnego w Lutkówce. 
Wykonawcą robót jest firma GARDENIA Sport z Warszawy. W ramach inwestycji 
przewiduje się budowę wielofunkcyjnego boiska z trawy syntetycznej o wymiarach 
48x24 m, które przeznaczone będzie głównie do gry w hokeja na trawie, ale również 
do gry w piłkę nożną i w koszykówkę.  Ponadto, wykonana będzie bieżnia 
poliuretanowa 60m ze skocznią do skoku w dal, chodniki oraz plac zabaw dla dzieci, 
a także miejsce spotkań dla mieszkańców. 
Wartość inwestycji wynosi 589340,13 zł brutto, zaś kwota dofinansowania to 247169 zł. 
Gmina Mszczonów w chwili obecnej przystąpi także do realizacji kolejnych projektów 
dotyczących zagospodarowania centrum wsi Bobrowce i Piekary. Po ogłoszeniu 
przetargów i wyborze wykonawcy rozpocznie się realizacja obu inwestycji.
Wartość inwestycji w Bobrowcach według kosztorysu inwestorskiego wynosi 
1185590,10 zł, zaś kwota dofinansowania 166687 zł . Zakres robót obejmuje: chodnik 

Mszczonowskie inwestycje w ramach 
działania „Odnowa i rozwój wsi”

Inwestycje

W pierwszą czerwcową niedzielę ks. dziekan 
Tadeusz Przybylski obchodził jubileusz 40- lecia 
posługi kapłańskiej. Po sumie, odprawionej w 
kościele farnym,  życzenia z okazji jego święta 
z łoży l i  mu przedstawic ie le  wszys tk ich 
parafialnych grup i organizacji. Winszowano mu 
dotychczasowych osiągnięć i proszono o dalsze 
poświęcenia w pracy duszpasterskiej. Nasza 
redakcja przyłącza się  do życzeń rocznicowych.   

MM

40 lat w służbie Kościoła

Z ŻYCIA GMINY
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„Europejski Fundusz Rolny na rzecz Rozwoju  Obszarów Wiejskich
Europa inwestująca w obszary wiejskie”
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przygotowali występ „Wesołej ferajny Berniego”. 
Na samym początku Jarmarku burmistrz Grzegorz 
Kurek wraz z przewodniczącym Rady Miejskiej 
Łukaszem Koperskim wręczyli nagrody dla szkół 
biorących udział w tegorocznych Spotkaniach 
Artystycznych Szkół. W XX-tej edycji, tej artystycznej 
olimpiady zwyciężyła Szkoła Podstawowa z Piekar. 
Równorzędne drugie miejsca przyznano: Szkole 
Podstawowej z Osuchowa i Gimnazjum z 

Nad XVI-tym  Jarmarkiem  Mszczonowskim  przez czarny ląd. Upał stawał się chwilami wręcz 
Osuchowa. Trzecie miejsca zajęły: Szkoła 

chwilę - dosłownie i w przenośni - zawisły czarne nieznośny. Mimo tego zabawa była pyszna. 
Podstawowa z Bobrowiec oraz Szkoła Podstawowa 

chmury. Podczas występu gwiazdy wieczoru zaczął Podgrzały ją dodatkowo popisy sceniczne dzieci i 
i Gimnazjum z Mszczonowa. Wyróżnienia przypadły 

padać ulewny deszcz, zerwał się porywisty wiatr, a młodzieży z Mszczonowskiego Ośrodka Kultury. Już, 
natomiast w udziale Szkołom Podstawowym z 

na horyzoncie pojawiły się błyskawice. Do któryś rok z rzędu miejscowe gwiazdy udowadniają, 
Wręczy i Lutkówki. Prowadzeniem Jarmarku 

organizatorów zaczęły napływać  niepokojące że na Jarmarku radzą sobie równie dobrze jak 
tradycyjnie zajęły się Justyna Napierała i Anna 

informacje, że do miasta zbliża się  wichura, która profesjonalni artyści. Formacje - Wokaliza, Voice, 
Wrzesień. Po występie grup z MOK-u na chwilę na 

może zagrozić stabilności sceny. Rozważano nawet Fresh oraz Arabeska - olśniły publiczność. Ich blok 
scenie pojaiwli się dyrektor ośrodka Grażyna 

przerwanie koncertu. Na szczęście wszystko artystyczny zatytułowany „Musicale świata”, 
Pływaczewska wraz z kierownikiem  Markiem 

zakończyło się jak należy. Przestało  padać. Ewa zawierał wiele znanych przebojów, wśród których 
Baumelem. Kierujący pracą MOK-u podziękowali 

Farna dokończyła swój występ, a po niej na scenie każdy znalazł dla siebie coś dobrego. Show 
osobiście wszystkim młodym, miejscowym 

pojawiły się jeszcze dwa inne zespoły. Do późnych dopełniły dziewczęta z tegorocznego konkursu 
artystom, a ich opiekunów: Monikę Kotowską, 

godzin nocnych mszczonowianie bawili się przy piękności. Miss Mszczonowa jak się okazuje nie tylko 
Iwonę Skwarek, Katarzynę Wójcik i Piotra 

dźwiękach zespołów AKORD i  Leniwiec. Tak w ładnie wyglądają, ale również są niezwykle 
Sadowskiego nagrodzili białymi różami.

dużym skrócie wyglądała końcówka Jarmarku, utalentowane muzycznie. Śpiew i taniec, to ich 
MM 

natomiast jego początek, to nie tylko żar z nieba, żywioł. Podczas Jarmarku nie zabrakło także 
ale przede wszystkim gorąca atmosfera sceniczna. niezastąpionej, miejscowej  Orkiestry Dętej OSP 

Sponsorami tegorocznego Jarmarku byli:
Poprzedzający występ gwiazdy wieczoru, koncert wraz z zespołem marżonetek i tamburmajorek. 
grupy  „Jambo Africa” słuchało się tak jakby Tam, gdzie pojawiają się strażacy zabawa jest 
naprawdę Mszczonów przeniósł się na chwilę na gwarantowana. Dla dzieci organizatorzy 
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Huczna zabawa na początek wakacji

Jarmark Mszczonowski - pełen atrakcji

XVI Jarmark Mszczonowski

1.PointPark  Properties Warszawa
2.Global Parks
3.Trans Żwir Kitowicz Jan
4.Fiege
5.Geotermia Mazowiecka
6.Jeronimo Martins Polska 
7.ID Logistic Polska
8.BS Biała Rawska
9.„WETEN” Jan Karalus
10.YKK Poland
11.Spółdzielnia Handlowo- Usługowa Mszczonów
12.Coralio Bielecka Pieńkowski - Placówka 

Partnerska ALIOR Bank Mszczonów
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XVI Jarmark Mszczonowski
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Spotkania z historią

15 czerwca sportowy Mszczonów pożegnał 
wieloletniego działacza KS Mszczonowianka

ś.p. Józefa Dymeckiego

W jego ostatniej drodze towarzyszył mu sztandar 
Klubu oraz władze i zawodnicy Mszczonowianki.

Cześć Jego Pamięci

pozwalała pamięć Pan Edmund relacjonował to zdarzenie. Ten mały obrońca 
Grodna- Tadzio Jasiński - tak okrutnie potraktowany przez najeźdźców, to 
narodowy bohater, o którym powinno się  uczyć  w polskich szkołach. Niestety 
niewielu Polaków zna jego historię. Przypominanie jej w okresie PRL-u  było 
oczywiście  zakazane.  Dla dzisiejszej niewiedzy na ten temat nie ma już 
żadnego usprawiedliwienia. W archiwum Mszczonowskiego Stowarzyszenia 
Historycznego jest kopia relacji grodzieńskiej nauczycielki, Grażyny Lipińskiej 
(pseudonim: Bronisława Majko), która zdejmowała  z wrogiej maszyny 
poranionego,  13-letniego Tadzia.  Specjalnie dla naszych Czytelników 

Przedstawiciele Izby Pamięci Ziemi Mszczonowskiej nawiązali oficjalne 
przytaczamy wiernie jej wspomnienia, abyście także i Państwo mogli  po  

kontakty z właścicielami, kukluwieckiego  Muzeum Lwowa i Kresów 
zapoznaniu się z nimi   przekazywać je  dalej. To nasz obowiązek…  

Południowo -Wschodnich.  25 maja Barbara Gryglewska - twórczyni Izby i 
* * *

Beata Sznajder- kierownik Gminnego Centrum Informacji, pod które 
„Oczy Danuty błyszczą dziko, chowa się przed czołgami - nie ze strachu, 

administracyjnie podlega Izba, wzięły udział w niezwykłej uroczystości, jaka 
lecz z nienawiści. - nie mogę patrzeć! - tłumaczy. Na tym dalekim czołgu 

odbywała się w Kuklówce. Tego dnia do Muzeum Lwowa przybyli członkowie 
plama. Nie słucham Danki… lecę. Nagła straszna pewność - odtworzenie 

Stowarzyszenia Łagierników Żołnierzy Armii Krajowej. Podczas spotkania 1
przeszłości: Głogów!  

ogłoszono „Apel do przyszłych pokoleń” i posadzono symboliczny „dąb 
Śmiercionośna maszyna toczy się naprzód, a ja stępiała na wszystko lecę 

pamięci”. Mszę Świętą, przed dworkiem, zwanym od nazwiska właścicieli - 
prosto na nią. Nie słyszę okrzyku ściągającej mnie Danki… Przeraźliwy zgrzyt 

Bieniszewiczami odprawił kapelan „Solidarności”- ks. Stanisław Małkowski. 
ślimaka… czołg staje tuż przede mną. Na łbie czołgu rozkrzyżowane dziecko, 

Patriotyczne uroczystości, jakie odbywają  się  w Muzeum, założonym przez 
chłopczyk. Krew z jego ran płynie strużkami po żelazie. Zaczynamy z Danką 

Aleksandrę  i Bogdana Biniszewskich, sprawiają, że  ta placówka  jest znana na 
uwalniać rozkrzyżowane gałganami ramiona chłopca. Nie zdaję sobie 

terenie całego Mazowsza. Klimat Biniszewicz jest niepowtarzalny. Tam 
dokładnie sprawy, co się wokół dzieje. Z czołgu wyskakuje czarny tankista, a w 

naprawdę czuć atmosferę  przedwojennej Rzeczypospolitej. W tworzeniu 
dłoni brauning - grozi nam; z sąsiedniego domu z podniesioną do góry pięścią 

historycznej oprawy pomogli tym razem także rekonstruktorzy z Mszczonowa i 
wybiega młody Żyd, ochrypłym głosem krzyczy - o coś oskarża nas i 

Grodziska Mazowieckiego. Piechurzy z GRH „STRZELCTY 31 pułku piechoty”  i 
chłopczyka. Dla mnie oni nie istnieją. Widzę tylko oczy dziecka pełne strachu… 

ulani ze Stowarzyszenia 14 pułku Ułanów Jazłowieckich byli dla uczestników 
pełne męki. I widzę jak uwolnione z więzów ramiona wyciągają się do nas z 

zjazdu nie tylko dowodem na to, że historia  dla młodego pokolenia może stać  
bezgraniczną ufnością. Wysoka Danka jednym ruchem unosi dziecko z czołgu i 

się pasją, ale przede wszystkim gwarantem, iż   w przyszłości z pewnością nie 
składa na nosze. Ja już jestem w jego głowach, chwytam nosze i 

zabraknie osób gotowych do kultywowania pamięci o bohaterach sprzed lat.
pozostawiając oniemiałych naszym zuchwalstwem oprawców - uciekamy.

W trakcie uroczystości  mszczonowscy rekonstruktorzy rozmawiali z 
Chłopczyk ma pięć ran od kul karabinowych (wiem - to polskie kule sieką 

wieloma Kresowiakami. Jednakże, to spotkanie z Edmundem  Lebiedziem 
po wrogich czołgach) i silny upływ krwi, ale jest przytomny. W szpitalu otaczają 

wywarło na nich największe wrażenie.  Kombatant bezbłędnie rozpoznał 
go siostry, doktorzy, chorzy. - Chcę mamy… - prosi dziecko. Nazywa się Tadeusz 

uzbrojenie i oporządzenie,  jakim dysponuje GRH. Opowiadał o swojej walce w 
Jasiński, ma 13 lat, jedyne dziecko Zofii Jasińskiej, służącej, nie ma ojca, 

oddziałach AK  Grodzieńszczyźnie i o  późniejszym zesłaniu  w okolice Omska. 
wychowanek Zakładu Dobroczynności. Poszedł na bój, rzucił butelkę benzyny 

W łagrach spędził cztery i pół roku. Wrócił dopiero w roku 1955. Pomimo tylu 
na czołg, ale nie zapalił … nie umiał… Wyskoczyli bili, chcieli zastrzelić, a potem 

tragicznych przeżyć o wszystkim  mówił ze spokojem. W jego głosie nie było 
skrępowali na łbie czołgu. Tadzik Jasiński, jeszcze jedna żywa torpeda! Danka 

smutku. Nie żalił się  na swój los. Był z niego zadowolony,  gdyż  jak stwierdził 
sprowadza matkę. Nie pomaga transfuzja krwi. Chłopiec coraz słabszy, 

krótko i po  żołniersku „przecież  przeżyłem i wróciłem do domu”.
zaczyna konać. Ale kona w objęciach matki i na skrawku wolnej Polski, bo 

Głos łamał mu się jedynie przy wspomnieniach walk o Grodno z 1939 roku.  
szpital wojskowy jest ciągle w rękach naszych. Matka zrozpaczona i 

Gdy wspominał o bestialstwie Sowietów, którzy,   aby złamać opór  polskich 
pobudzona jednocześnie czynem syna szepce mu: - Tadzik, ciesz się! Polska 

obrońców przywiązali do szturmującego czołgu dziecko. Na tyle, na ile 
armia wraca! Ułani z chorągwiami! Śpiewają!!!”. 

MMJM

Współpraca z Muzeum Lwowa i Kresów

Mamy obowiązek  PAMIĘTAĆ!

1 Autorka wspomnień nawiązuje do oblężenia Głogowa w 1109 roku przez połączone siły 
niemiecko – czeskie pod wspólnym dowództwem Henryka V. Przywiązano wówczas 
głogowskich zakładników do machin oblężniczych, próbując w ten sposób zmusić gród do 
kapitulacji.

Edmund Lebiedź - grodzieńska Armia Krajowa
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Spotkania z historią

doprowadzić do zorganizowania najliczniejszej w 
Polsce  rekonstrukcji, odwołującej się do czasów 
nowożytnych.  Dokładny termin historycznego 
widowiska nie został jeszcze wyznaczony. 
Prawdopodobnie ma się  ono odbyć  na przełomie 
września i października. 
Swą  pomoc w organizacji niezwykłego  
przedsięwzięciu zadeklarowali także członkowie 
Stowarzyszenia „Inicjatywa  Ziemi Bolimowskiej” , 
które specjal izuje s ię w histor i i  zmagań 
pierwszowojennych. Żyrardowscy robotnicy 
podczas strajków  zmagali się  na ulicach swego „Strajk Szpularek”, to  żyrardowska inscenizacja 
miasta z kozackimi sotniami i oddziałami carskiej historyczna, która nawiązuje do tradycj i  
piechoty, więc wsparcie specjalistów z Bolimowa robotniczych protestów, jakie odbywały się   
może okazać  się bezcenne. mieście na przełomie XIX i XX wieku. Żyrardowskie 

MMStowarzyszenie Fabryka Feniksa, które przygotowuje  
Zdjęcia Anna Ruszkowska inscenizację  współpracuje z  Mszczonowskim 

Stowarzyszeniem Historycznym oraz Grupą 
Rekonstrukcji Historycznych STRZELCY 31 pułku 
piechoty. 16 czerwca członkowie obu Stowarzyszeń 
i GRH uczestniczyli w nagrywaniu scen do filmu 
reklamowego, mającego promować  historyczne 
przedsięwzięcie. Na planie filmowym pojawiło się 
zaledwie dwudziestu rekonstruktorów, ale jak 
zapewnia prezes Fabryki Feniksa Jacek Czubak w 
samej inscenizacji  weźmie już udział kilkaset osób. 
Zdaniem prezesa Czubaka Żyrardów w tym roku  
będzie się  starał  pobić rekord Guinnessa i 

powstał w kręgach miłośników historycznych gier 
wojennych, jednak z roku na rok konwent przybiera 
formę  zlotu grup rekonstrukcji historycznej. W tym roku 
w ciągu dwóch dni odbyło się  na terenie Cytadeli aż  
9 inscenizacji bitew i potyczek z okresu II wojny 
światowej i czasów Żołnierzy Wyklętych. Członkowie 
mszczonowskiej GRH uczestniczyli w sześciu z nich. 
Dwukrotnie wystąpili w mundurach z września 1939 
roku. Dwa razy budowali barykadę, na której zmagali 

Mszczonowscy pasjonaci historii zaprezentowali się z pacyfikującymi Powstanie Warszawskie 
swoje umiejętności i sprzęt w stolicy. W dniach 26-27 żołnierzami SS. Urządzali zasadzkę  oddziału 
maja na terenie Muzeum X Pawilonu Warszawskiej Batalionów Chłopskich na niemiecki konwój oraz 
Cytadeli  odbył się  VII Konwentu Gier Strategicznych uczestniczyli odbijaniu więźniów z więzienia UB. W 
GRENADIER. Składały się na niego pokazy grup Konwencie uczestniczyło dwadzieścia osób 
rekonstrukcyjnych, turnieje gier strategiczno- reprezentujących mszczonowską  GRH.
historycznych i prelekcje historyczne. To już  kolejna MM
edycja Grenadiera. Pomysł jego zorganizowania  

Historia

GRENADIER 2012

Historia

Rekonstruktorzy chcą  
pobić  rekord Guinnessa 

parlamentarzystów, władz samorządowych, grup 
rekonstrukcyjnych oraz organizacji historycznych-  
złożyły kwiaty przy obelisku upamiętniającym 
żołnierzy 26 Dywizji. Delegacji Mszczonowa 
przewodniczył plutonowy Sławomir Wojtczak. Jego 
asystę  stanowiła dwójka  najmłodszych członków 
GRH - Zosia i Jakub Dymeccy. Mszczonowskim 
rekonstruktorom przypadł  także w udziale zaszczyt  
zac iągn ięc ia   war ty   honorowe j  p r zy  

C z ł o n k o w i e  G R H  S t r z e l c y  3 1  p p  o r a z  wspomnianym obel isku.  Organizatorem  
Mszczonowskiego Stowarzyszenia Historycznego obchodów było Stowarzyszenie Tradycji 26 
uczestniczyli w święcie pułkowym jednostek Skierniewickiej Dywizji Piechoty. 
wchodzących w skład 26 Skierniewickiej Dywizji MMŚwiętą,   odprawioną w kościele garnizonowym na 
Piechoty. Uroczyste obchody odbyły się  w fot: Piotr Moskwa  skierniewickim Zadębiu. Następnie delegacje: 
niedzielę  17 czerwca.  Święto rozpoczęto Mszą  

Historia

U przyjaciół ze Skierniewic 

Mszczonów i jego okolice obfitują  w wiele 
ciekawych miejsc. Dowodem na to niech będzie 
wycieczka, jaką po naszej okolicy zorganizowali 
dla siebie warszawscy przewodnicy. Grupa, której 
przewodził, pochodzący z Mszczonowa Piotr 
Skoneczny odwiedziła 10 czerwca  dworek w 
Badowo - Mściskach, Termy  oraz  Muzeum 
Lwowa w Kuklówce. Przewodnicy zwiedzili też  
h i s to ryczne  cent rum naszego mias ta .  
Wyjątkowym przeżyciem dla gości była 
możliwość spotkania się i rozmowy z krewnymi 
Szymona Kobylińskiego, który wychował się  w 
modrzewiowym dworku w Badowo -Mściskach i  
ukochał jego rozległy park. Wspomnienia 
krewnych sławnego pisarza i  rysownika były 
niezwykle interesujące.  
Przewodnicy podczas swojej podróży po Ziemi 
Mszczonowskiej korzystali ze wsparcia członków 
Mszczonowskiego Stowarzyszenia Historycznego- 
Barbary Gryglewskiej i Piotra Dymeckiego.   

MM

Wizyta

Przewodnicy na wycieczce 
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Członkowie chóru 
parafialnego przy kościele 

św. Jana Chrzciciela 
w Mszczonowie zapraszają 

wszystkich chętnych 
mężczyzn do wstępowania 

do naszego chóru.
Próby odbywają się w każdy 

czwartek o godz. 19.00, w 
sali na nowej plebanii przy 

ulicy Kościelnej.



zakończenie koncertu artyści wykonali wspólnie utwór 
„Czas nas uczy pogody”. 
Miłym zaskoczeniem dla widzów sobotniego koncertu 
była także aranżacja muzyczna z wykorzystaniem 
wspaniale brzmiących, choć nieco zapomnianych dziś 
instrumentów jak akordeon, gitara, flet czy skrzypce. 
Niewątpliwie występ grupy „Alibi Artheamus” w 
Mszczonowskim Ośrodku Kultury uznać należy za 
bardzo udany. Rozczarowująca mogła być jedynie 
mała frekwencja podczas koncertu, gdyż w sali kinowej W sobotę 26 maja o godz. 17.00 Mszczonowski Ośrodek Sałata, Karolina Skóra, Marzanna Skóra, Sylwia 
MOK-u zasiadło jedynie kilkanaście osób.Kultury zaprosił wszystkie mamy na specjalnie dla nich Wysocka, Jan Adamczyk, Sylwester Muszyński, Krystian 

Rafał Wasilewskiprzygotowany poetycko-muzyczny spektakl „Za Pakuła, Piotr Szymanowski i Ireneusz Wiśniewski. 
zakrętem księżycowej rzeki”  w wykonaniu grupy „Albi Przygotowanie spektaklu i kierownictwo muzyczne - 
Artheamus” z Białej Rawskiej. Grupę tworzą amatorzy, Mirosław Klimczak.
którzy nigdy wcześniej  nie występowali na scenie i być Mszczonowski koncert grupy rozpoczął się melodią z 
może nie przypuszczali nawet, że będą występować filmu „Śniadanie u Tiffaniego”, potem artyści zabrali 
publicznie. Wszystkiego uczyli się też od podstaw i po publiczność w sentymentalną i poetycką podróż, 
obejrzeniu spektaklu w MOK-u trzeba przyznać, że efekt podczas której odwiedzili oni przedwojenną Warszawę, 
ich pracy jest naprawdę imponujący.  Niewątpliwym pełen artystycznej cyganerii Paryż, słoneczne Włochy, 
atutem grupy jest jej liczebność oraz różnorodność roztańczoną Hiszpanię, a nawet daleką Japonię. 
wiekowa jej członków - od nastolatków po osoby w Podczas blisko półtoragodzinnego występu usłyszeć 
wieku emerytalnym. Z ogromnego zaangażowania mogliśmy m.in. takie utwory jak: „Walc francois”, 
widać też, że ludzi tych łączy wspólna pasja i miłość do „Paryski gawrosz”, „Madeleine”, „Tak jak malował pan 
muzyki i teatru.  Chagall", „Gigi L'Amoroso” , „Bardzo smutna piosenka 
Grupa występuje w składzie: Anna Dolińska, Danuta retro”, „Zimy drań” oraz „Być kobietą”. Wszystkie 
Gradowska, Bożena Kowalska, Grażyna Leczkowska, zaprezentowane podczas koncertu zagraniczne 
Alina Mews, Jadwiga Mikrut, Honorata Pasiewicz, piosenki wykonywane były z polskimi tekstami, a 
Katarzyna Paczkowska, Izabela Piecuch, Dorota niektóre z polskich utworów mogliśmy usłyszeć z 
Niezabitowska-Pawlikowska, Katarzyna Poraj, Julia zupełnie nowymi,  zabawnymi s łowami.  Na 
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z góry widać jeziora z turkusową wodą i wodospady. 
Na nocleg dotarliśmy do Burza, a później 
wyruszyliśmy w drogę powrotną do Mszczonowa.
Słowa podziękowania i uznania należą się naszym 
członkom, ponieważ są to ludzie starsi (70 i 80- 
latkowie), którzy mimo wieku czują się młodo, są 
aktywni i chętni zwiedzać i pogłębiać swoje 
zainteresowania.
Nie są dla nich uciążliwe trudy podróży i co roku Emeryci i renciści z naszego Związku, jak co roku stolica Dalmacji.
planują i upominają się o wycieczkę zagraniczną, a wybrali się na „zagraniczne wojaże”. Zwiedziliśmy potężny pałac Cesarza Dioklecjana o 

2 ta wycieczka to już szósta nasza wyprawa. Myślę, ze W tym roku była to 10-dniowa wycieczka do powierzchni 30 tyś. m , a także stare miasto z 
na drugi rok, jeśli zdrowie dopisze spotkamy się na Chorwacji. przepiękną nadmorską promenadą obsadzoną 
jakimś malowniczym szlaku, a zimą będziemy Wyjechaliśmy z Mszczonowa 29 maja przez Polskę i palmami, z której otwiera się widok na port miejski, 
oglądać zdjęcia i wspominać wspaniałe widoki.Czechy do Brna, gdzie w hotelu „City” był pierwszy przystań żeglarską, wzgórze Marjan i całą zatokę 

nocleg. Splicką. Wychodząc z pałacu „złotą bramą” mijamy 
Następnie przez Austrię, Słowenię, podziwiając z monumentalną brązową rzeźbę Jrana Mestrovica 
autokaru piękne widoki gór i malownicze tunele przedstawiającą biskupa Grzegorza z Ninu. Jak głosi 
dotarliśmy do Baski Wody na Riwierze Makarskiej. legenda, kto potrze duży palce u jego nogi, to 
Jest to bardzo urokliwa, mała miejscowość spełnią się jego życzenia.
położona nad Adriatykiem, pachnąca lawendą i Po Splicie oprowadzał nas bardzo przystojny 
igliwiem, która gościła nas przez trzy noce i z której Chorwat- Joszko, oferując „rakiję” własnej produkcji.
robiliśmy wypady zwiedzać poszczególne miasta i W tym dniu czekała nas jeszcze jedna wycieczka do 
zabytki. wodospadów rzeki KRKA, gdzie podziwialiśmy 
Pierwszym miejscem naszego zwiedzania było piękno przyrody i niezliczone wodospady. Płynęliśmy 
Medjugorie, gdzie sześciorgu dzieciom przed 20 laty statkiem kanionem rzeki do wodospadu Skradinski 
objawiła się Matka Boża i objawienia trwają w Buk.
dalszym ciągu. Następnie udaliśmy się na nocleg do hotelu „Alan” 
Medjugorie jest znanym i najliczniej odwiedzanym w Starimgradzie, gdzie spędziliśmy 4 noce. Hotel był 
miejscem pielgrzymkowym. Oprowadzała nas po położony nad Adriatykiem z widokiem na masyw 
nim polskojęzyczna przewodniczka. Byliśmy w górski- Paklenica z basenem, centrum SPA i kortem 
Sanktuarium Maryjnym i pokonując trudne tenisowym.
kamieniste wzgórze, modląc się po drodze W następnym dniu relaksowaliśmy się korzystając z 
dotarliśmy na Górę Objawień. Umocnieni duchowo pięknej pogody, zażywaliśmy kąpieli morskich i 
wyruszyliśmy w dalszą drogę do Mostaru, leżącego słonecznych.
w kanionie rzeki Neretwy, której szmaragdowe wody Po południu zwiedziliśmy Park Narodowy- Paklenica. 
spina Stary Most, będący od wieków przedmiotem Malowniczy wąwóz był uwieczniony w wielu filmach 
zachwytu turystów. Zwiedziliśmy Stare Miasto, w m.in. Winetou.  Podziwialiśmy pięknie uformowane 
którym każdy okres historyczny zostawił swój ślad. skały, atrakcyjne krajobrazy, nietkniętą 
Widzieliśmy też domy noszące ślady wojny (1993r) przyrodę, a punktu widokowego 
ostrzelane i niezamieszkałe straszące swym rozciągał się wspaniały widok na Adriatyk 
wyglądem. i  góry.  Większa część wycieczki  
Po odpoczynku następnego dnia we wczesnych następnego dnia popłynęła statkiem 
godzinach, malowniczym wybrzeżu wzdłuż kanionem rzeki Zrmania, podziwiając 
archipelagu wysp alefickich dotarliśmy do niesamowite formy skalne.
Dubrownika zwanego „Perłą Adriatyku”. Wieczorem urządzil iśmy wieczorek 
Dubrownik od strony morza jest cały opasany taneczny „nad basenem”, gdzie do 
murami obronnymi i umocnieniami jak: półokrągły tańca przygrywała kapela chorwacka, a 
fort Bolzar, twierdza św. Jana, Revelin, Lorrijenac i mszczonowscy renciści i emeryci porwali 
Minceta, na której fasadzie umieszczono rzeźbę św. do tańca mieszkających z nami 
Błażeja- patrona miasta. Przechodząc dalej przez Duńczyków i Niemców. W drodze 
plac św. Błażeja mijamy Wielką Fontannę Onufrego, powrotnej spędziliśmy cztery godziny w 
a przy placu Luza mijamy Dzwonnicę Miejską z Parku Narodowym Plitvickich Jezior. 
zegarem i kolumnę Rolanda. Odwiedziliśmy kościół Odbyliśmy spacer do wodospadu Wielki 
św. Zbawiciela oraz Katedrę Dubrownicką z Slap, zachwycając się krystalicznie 
obrazem Tycjana- Wniebowstąpienie Najświętszej czystymi wodami i pięknem przyrody.
Maryi Panny z 1550 roku. Po dniu pełnym wrażeń Statkiem po jeziorze Kozjak i kolejką 
powróciliśmy do hotelu, bo następny dzień to Split- ekologiczną dotarliśmy do miejsca, gdzie 
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Turystyka

Emeryci i renciści na wycieczce w Chorwacji

MOK

„Za zakrętem księżycowej rzeki” dla mam

Medjugorie

Dubrownik
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Procesje Bożego Ciała w naszych Parafiach
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Mszczonów

Osuchów

Lutkówka



Zbigniew Chmielewski z pomocą Rady Parafialnej i swojemu duszpasterzowi wszystkiego najlepszego oraz  
rodziców przygotował dla wszystkich wyśmienity aby jak najdłużej został on w Lutkówce. Nie obyło się 
poczęstunek. Były smakołyki z grilla, słodycze, ciasta i także bez wspólnego muzykowania i śpiewania przy 
napoje. Nie zabrakło też mnóstwa atrakcj i  akompaniamencie gitary, któremu wspaniale 
przygotowanych specjalnie z myślą o najmłodszych, przewodniczył Marek Baumel. Piknik zakończył się 
które przygotowała opiekunka bielanek Irmina późnym wieczorem.
Słojewska. Były liczne konkursy z nagrodami  oraz Aleksandra Dziża
mnóstwo zabaw ruchowych dla dzieci. Odbył się 
również mecz piłki nożnej. Były cztery drużyny złożone z 
chłopców i piąta składająca się z dorosłych piłkarzy. Na 

Od kilku lat tradycją w Lutkówce stał się Piknik Rodzinny. 
pamiątkę spotkania powstał także ogromny plakat 

Zawsze odbywa się on na zakończenie Oktawy Bożego 
stworzony wspólnym wysiłkiem przez dzieci. Należy 

Ciała w czwartek po procesji. Ponieważ w tym roku 
również wspomnieć, iż specjalnym gościem na mszy św. i 

pogoda nie dopisała, piknik przesunięty został o jeden 
na pikniku był zaprzyjaźniony z naszą parafią ksiądz 

dzień na  piątek 15 czerwca. Początkiem uroczystości 
Adam Gąsior z Ukrainy, który w międzyczasie kibicował 

była msza św. z procesją do Figurki Serca Pana Jezusa, 
piłkarzom podczas meczu Ukraina - Francja. Nie mogło 

następnie wszyscy udali się na teren przy plebanii. 
także zabraknąć gromkiego „sto lat” w wykonaniu 

Zaproszeni byli wszyscy - dzieci, rodzice, dziadkowie, 
wszystkich parafian dla księdza proboszcza, którego 

jednym słowem wszyscy parafianie. Ksiądz prałat 
urodziny wypadały następnego dnia.  Parafianie życzyli 
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Miejsko - Gminne Zawody Sportowo - Pożarnicze, Suskiemu meldunek gotowości do zawodów. Jako 
jakie odbyły się w Mszczonowie 3 czerwca pierwsi  swoje  umiejętności prezentowali  juniorzy. 
przebiegały pod dyktando reprezentantów Później startowały juniorki. Zmagania seniorów - 
mszczonowskiej jednostki  OSP.  Mszczonowianie jako najbardziej emocjonujące - pozostawiono na 
zwyciężyli w kategorii seniorów oraz kobiecej kon iec.   P rzed wręczaniem pucharów,  
drużyny pożarniczej. Męska młodzieżówka zajęła pamiątkowych dyplomów i nagród odbyła się 
drugie miejsce, ustępując jedynie rówieśnikom z gala, zorganizowana specjalnie dla druha Ariela 
O s u c h o w a .  Z w y c i ę s t w o  p r z e d  w ł a s n ą  Leszczyńskiego, który 
publicznością dało mszczonowianom wiele wykazał się odwagą i 
radości. Chętnie pozowali na zakończenie p r o f e s j o n a l i z m e m  
zawodów do pamiątkowej fotografii i odbierali podczas majowej akcji 
gratulacje od znajomych. Zawody obywały się na ratunkowej, udzielanej 
stadionie Klubu Sportowego Mszczonowianka. p o p a r z o n e m u  w  
Prowadził je osobiście prezes gminny OSP druh w y b u c h u  g a z u  
Waldemar Suski. Zmagania strażackie obserwowali m i e s z k a ń c o w i  
między innymi:  burmistrz Józef  Grzegorz Kurek i  Mszczonowa.  Młody 
komendant Państwowej Straży Pożarnej z b o h a t e r  o t r z y m a ł  
Żyrardowa starszy brygadier Andrzej  Oklesiński. o d z n a k ę  S T R A Ż A K  
Tegoroczne zawody były prawdziwym strażackim WZOROWY i odebrał 
świętem. Rozpoczęto je bardzo uroczyście od gratulacje od wszystkich 
przemarszu po płycie boiska wszystk ich o f i c j a l n y c h  g o ś c i ,  
startujących  drużyn oraz koncertu Orkiestry Dętej o b e c n y c h  n a  
OSP.  Tuż  przed oficjalnym otwarciem imprezy zawodach.
naczelnik  Ochotniczej Straży Pożarnej z MM
Mszczonowa -  Grzegorz Koperski  złożył prezesowi 

biorące w nich udział nie tylko oddają się  sportowej 
rekreacji, ale także poznają miejscową   historię i  zabytki, 
a także odwiedzają  miejsca, w których można podziwiać  
piękno naszej, mazowieckiej przyrody. Trasa rowerowa 
wiodła przez Puszczę  Mariańską, zaś  piesza przez 
Grzegorzewice. Obie rozpoczynały się i kończyły na 
terenie  mszczonowskich basenów termalnych. Tam też 
przygotowano dla wszystkich uczestników drobny 
p o c z ę s t u n e k  n a  z a k o ń c z e n i e  z a b a w y  o r a z  
zorganizowano honorową  galę dla wszystkich, którzy 
wygrali ze zmęczeniem i  podołali wszelkim rajdowym 
trudom. Nagrodami za włożony wysiłek były pamiątkowe 
upominki, jakie wręczył osobiście dyrektor OSIR-u Michał 

Kolejny rajd rowerowo -pieszy, organizowany przez Szymański. Rajd  miał charakter rajdu na orientację. 
Ośrodek Sportu i Rekreacji w Mszczonowie w ramach Zadaniem jego  uczestników było  odnalezienie punktów 
Projektu „Weekend z TERMAMI”  odbył się  w niedzielę  3 kontrolnych,  zaznaczonych na mapie oraz ułożenie hasła 
czerwca. Uczestnicy rajdu mieli do przebycia trasę danej trasy. Kolejny rajd, jaki ma się odbyć   w ramach czasu zyskuje coraz większą  rzeszę sympatyków. Rajdy rowerową  o długosci 45 kilometrów lub  do wyboru o Weekendu z TERMAMI odbędzie się   jesienią tego roku.   organizowane przez OSIR wiodą przez najpiękniejsze połowę krótszą trasę pieszą, przeznaczoną dla amatorów MMtereny gminy MSzczonów i ościennych gmin. Osoby nordic walkingu. Aktywny sposób  spędzania wolnego 

koncert Jacka Telusa. Artysta  połączył swoją  
muzykę  z poezją  Wisławy Szymborskiej.  Utwory 
noblistki w takim wykonaniu nabierały zupełnie 
nowego wyrazu.  Publiczność, choć  dość 
nieliczna, żywo reagowała na kolejne wyśpiewane 
wiersze.  Koncert był promocją  nowej płyty Jacka 
Telusa zatytułowanej-  „Wisława Szymborska”.  
Krążek i trasa koncertowa jest częścią  projektu pn.  
„Poczet Poetów Polskich”, jaki jest realizowany pod 

To była prawdziwa uczta dla miłośników poezji honorowym patronatem Ministerstwa Kultury i 
śpiewanej. 24 maja w Sali widowiskowej Dziedzictwa Narodowego.  
Mszczonowskiego Ośrodka Kultury odbył się  MM
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MOK

Wyśpiewać  noblistkę

Miejsko-Gminne Zawody Sportowo - Pożarnicze

Niekwestionowany sukces mszczonowskiej drużyny 

OSiR

Aktywny WEEKEND 
z TERMAMI

Lutkówka

Parafialny piknik
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trudnym pod każdym niemal względem, zarówno Beacie Szustkiewicz. Ogromną pomocą dla 
W piątek 15 czerwca odbyło się uroczyste finansowym, jak i osobowym. Niestety początkowe stowarzyszenia podczas całego roku szkolnego był 
zakończenie roku szkolnego w świet l icy zaangażowanie rodziców w działalność i także wolontariat młodzieży z gimnazjum, która nie 
terapeutycznej prowadzonej przez mszczonowskie codzienne funkcjonowanie stowarzyszenia nie jest szczędziła czasu i wysiłku, aby pomagać 
Stowarzyszenie „Uśmiech Dziecka”. Na uroczyste już takie jak na początku, a szereg zadań podopiecznym „Uśmiechu dziecka”. Za swoją 
zakończenie roku szkolnego 2011/2012 zaproszeni organizacyjnych związanych z bieżącym bezinteresowną pomoc i zaangażowanie młodzi 
zostali wszyscy podopieczni stowarzyszenia, ich funkcjonowaniem spada na barki nielicznej grupy ludzie nagrodzeni zostali słodkimi upominkami.  
rodzice, ksiądz Paweł Pietrzak, wolontariuszki z zaangażowanych jeszcze osób, którym coraz Również każdy z podopiecznych stowarzyszenia 
mszczonowskiego gimnazjum oraz grono trudniej uporać się z ogromem bieżącej pracy.  Aby otrzymał drobny upominek, w postaci kosmetyków, 
terapeutów i pedagogów, którzy na co dzień stowarzyszenie funkcjonowało i pełniło właściwie które z pewnością przydadzą się podczas 
stanowią nieocenione wręcz wsparcie dla swoją rolę konieczna jest w przyszłym roku większa czekającej ich na zakończenie roku pięciodniowej 
mszczonowskiej organizacji. pomoc ze strony rodziców. Pani prezes wycieczki do Krynicy Morskiej. Po wręczeniu 
Uroczystość poprowadziła, jak co roku, prezes podziękowała dzieciom  za udział w zajęciach oraz upominków odbył się poczęstunek  oraz wspólne 
„Uśmiechu Dziecka” Bożena Majewska, która wszystkim terapeutom za czas spędzony z wspominanie licznych wrażeń z całego roku 
podsumowała działalność świetlicy w całym wychowankami i pracę na rzecz stowarzyszenia, a szkolnego.
mijającym roku szkolnym, który okazał się bardzo w szczególności paniom Małgorzacie Jakubiak i Rafał Wasilewski

KULTURA

Stowarzyszenie Rodziców i Opiekunów Dzieci 
Niepełnosprawnych „Uśmiech Dziecka” w 

Mszczonowie 

składa serdeczne podziękowanie 

za dofinansowanie wycieczki do Krynicy Morskiej 
ze środków PFRON współfinansowane przez 

Starostę Powiatu Żyrardowskiego dla dzieci ze 
Stowarzyszenia „Uśmiech Dziecka”. 

Jest nam niezmiernie miło, że są ludzie Wielkiego 
Serca, nieobojętni na dziecięce prośby. Dzięki 

Państwa pomocy finansowej w wysokości 4000 zł. 
możemy oglądać uśmiech i radość na twarzach 

naszych dzieci.

Prezes Stowarzyszenia
Bożena Majewska

Mszczonów, 11.06.2012r.  

Stowarzyszenie Rodziców i Opiekunów Dzieci 
Niepełnosprawnych „Uśmiech Dziecka” w 

Mszczonowie 

składa serdeczne podziękowanie 

Stowarzyszeniu „Rady Polek” w Warszawie za 
dofinansowanie wycieczki do Krynicy Morskiej 

dla dzieci ze Stowarzyszenia „Uśmiech Dziecka”. 

Jest nam niezmiernie miło, że są ludzie 
Wielkiego Serca, nieobojętni na dziecięce 

prośby. Dzięki Państwa pomocy finansowej w 
wysokości 3000 zł. możemy oglądać uśmiech i 

radość na twarzach naszych dzieci.

Prezes Stowarzyszenia
Bożena Majewska

Mszczonów, 11.06.2012r.

Świetlica terapeutyczna

„Uśmiech Dziecka” 
zakończył rok szkolny

oraz  OSP ( „Spoko kibic”, „Każdy może być  
strażakiem”). 
Wiele wydarzyło się    na płycie boiska 
Mszczonowianki, ale niemniej   działo się  także na 
scenie, jaka stanęła na terenie stadionu. Artyści z 
powodzeniem starali się  dorównać  sportowcom.  
Jako pierwszy odbył się występ  dzieci  
zatytułowany „Przedszkolaki tańczą”. Maluchy z 
Przedszkola Miejskiego śpiewały i tańczyły, Organizatorzy czwartego   Pikniku Rodzinnego  nie wynik był najważniejszy, Na murawie spotkali 
oklaskiwane nie tylko przez rodziców.  Prawdziwy Mszczonowianki nie mieli szczęścia do pogody. się  koledzy, dla których piłka od lat jest życiową  
SHOW dali młodzi artyści z MOK-u. Podobały się  Skutkiem  porywistego wiatru, przelotnych pasją.  Przy takich meczach nie potrzebne są 
także zabawy i  konkursy poprowadzone w opadów deszczu i chłodu była  mała liczba kordony ochroniarzy. Gra dla czystej,  sportowej 
ramach „Estradowych wyzwań”. Gwiazdą uczestników sportowego święta. Ci jednak, którzy idei  jest przyjemnością  zarówno dla grających, 
wieczoru był zespół INDECISION. Piknik zakończyła mimo wszystko dopisali,  bawili się pysznie. 2 jak i dla podziwiających tego typu widowiska.  
wieczorna dyskoteka. czerwca na stadionie  piłkarskim  w Mszczonowie Do udziału w tegorocznym  pikniku prezes 
Na stworzenie udanej zabawy złożyła się  ciężka nie brakowało atrakcji. Piknik rozpoczęty został Grażynie Korzonkowskiej udało się zaprosić 
praca wielu osób. Działania wspomnianej już meczem drużyn A - klasy - Mszczonowianki i TUR-a wszystkich miejscowych  fanów sportu i  zdrowego 
prezes Mszczonowiaki Grażyny Korzonkowskiej Jaktorów. Zwyciężyli w nim gospodarze i to aż 3:0. i trybu życia. Podczas zabawy odbyły się  konkursy 
wspomagał jej zastępca Andrzej Czeremużyński, Korzystnym dla Mszczonowa rezultatem sprawnościowe,  poprowadzone przez dyrektora 
który nadzorował przebieg całego   pikniku zakończyło się  także drugie spotkanie,  rozegrane Michała Szymańsk iego  i  ins t ruktorów 
włącznie z tradycyjną loterią fantową.   Zbigniew podczas  imprezy. Zmierzyły się w nim - mszczonowskiego OSIR-u. Prezes gminny OSP 
Sasin dał wspaniały pokaz konferansjerki  i wspomagane grupami przyjaciół-  drużyny Waldemar Suski prowadził natomiast pokazy 
poprowadził dyskotekę kończącą imprezę . O Żyrardowianki i Mszczonowianki. W czasie strażackie i zachęcał rodziców wraz z dziećmi do 
nagłośnienie pikniku zadbał Mszczonowski regulaminowym padł remis 6:6,  zaś w karnych zabawy sprzętem pożarniczym. Bardzo wymowne 
Ośrodek Kultury.     mszczonowianie okazali się  lepsi, strzelając pięć  b y ł y   n a z w y  b l o k ó w  p r o g r a m o w y c h ,   

MMgoli i tracąc zaledwie trzy.  W tym meczu, to jednak zorganizowanych i poprowadzonych przez OSIR 

IV Piknik Rodzinny Mszczonowianki (2.06.2012r.)

Tym razem konkurowali z chłodem



Zawody rozegrano w Skierniewicach w dniu zawodników. Wykazali się oni opanowaniem i 
3.06. Uczestniczyło w nim pięć drużyn juniorów skutecznością, a przede wszystkim wspaniałą 
młodszych - w sumie około 60 zawodników. Wszystkie kondycją. 
drużyny spotykały się już ze sobą podczas W składzie złotej drużyny zagrali: Robert Mętek, 
poprzednich rozgrywek. Zawodnicy z Lutkówki Przemysław Mętek, Bartłomiej Osiński, Hubert 
pokonal i  utytułowanych konkurentów ze Słojewski, Kosowski Grzegorz, Jakub Sadowski, 
skierniewickiej Polonii, którzy wystawili aż dwa Sylwester Potrzebowski i Dominik Kowalski, który 
zespoły. Polonia 1 zajęła w zawodach miejsce otrzymał tytuł najlepszego strzelca turnieju.
drugie, zaś Polonia 2 uplasowała się n a  MM

Drużyna Uczniowskiego Klubu Sportowego z trzeciej pozycji. Czwarta i piąta lokata przypadła 
Lutkówki zwyciężyła w turnieju o mistrzostwo hokeistom z Bełchowa i Bobrownik. Trener Lutkówki - Wyniki poszczególnych spotkań turnieju:
łódzkiego Okręgowego Związku Hokeja na Trawie. Marek Sikora - nie krył zadowolenia z postawy swoich 

1. Bobrowniki - Polonia 2 4 : 0
2. Bełchów - Polonia 1 0 : 8
3. Bobrowniki - Lutkówka 0 : 4
4. Polonia 2 - Polonia 1 2 : 5
5. Bełchów - Bobrowniki2 : 0
6. Lutkówka - Polonia 2 4 : 0
7. Bełchów - Polonia 2 3 : 3
8. Lutkówka - Bełchów 1 : 4
9. Bobrowniki - Polonia 1 0 : 9
10. Lutkówka - Polonia 1 1 : 0
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oglądania meczów Dania-Portugalia UEFA EURO 2012, a także wziąć udział 
oraz Holandia-Niemcy,  czekało wiele w zabawach przygotowanych przez 
atrakcji, w tym m.in. m.in. piłkarskie animatorów. Za obszarem oglądania 
kalambury, konkursy na komentatora meczów znajdowała się strefa 
sportowego, na wiedzę o piłce nożnej, gastronomiczna, w której można było 
o Polskiej Reprezentacji Narodowej, o posilić się i napić czegoś zimnego. 
motoryzacji, a także rywalizacja o Jednym ze sponsorów Fan City Tour 
najsilniejsze i najcelniejsze kopnięcie jest firma Carlsberg, która dzień 
piłki na boisku pneumatycznym. wcześniej (12 czerwca) wspólnie z 

M s z c z o n o w s k a  S t r e f a  K i b i c a  Franciszka Smudy zmierzyli się z Kibice czekający na wieczorną pracownikami mszczonowskiego GCI 
mieszcząca się na Termach okazała reprezentacją Rosji. transmisję na żywo z piłkarskich z o r g a n i z o w a ł a  k o n k u r s  d l a  
się być świetnym pomysłem. Całość Strefa Kibica mieszcząca się na tafli rozgrywek, obserwowali powtórki z mieszkańców Mszczonowa, w którym 
zlokalizowana została w zadaszonej lodowiska na Termach będzie działała najlepszych sytuacji meczowych 6 pierwszych osób, które zadzwoniły 
części obiektu, gdzie zimą mieści się przez całe EURO. Wstęp do niej UEFA, a także typowali wyniki do GCI otrzymało zestawy szklanek 
sztuczne lodowisko. Obecnie w kosztuje jedyne 5 zł. Na miejscu działa nadchodzących meczów. Strefa Fan ufundowane właśnie przez firmę 
miejscu tafli ustawione zostały stoliki i grill, gdzie można kupić smakołyki z City Tour składała się z dwóch Carlsberg. Zwycięzcami konkursu, 
ławk i ,  a  na  g łówne mie j sce  rusztu, przekąski oraz zimne napoje. wydzielonych obszarów. Pierwszym z którzy wykazali się najszybszym 
powędrował ogromy telebim o Kibice, którzy do tej pory nie zdążyli nich był obszar oglądania meczów, re f leksem okaza l i  s ię :  Adr ian 
wymiarach 3×4 metry. Dodatkowo, wyposażyć się w niezbędne gadżety gdzie na ekranie diodowym o Malinowski, Andrzej Sobczak, Konrad 
aby zwiększyć komfort widzów wokół mogą również nabyć je w obrębie wymiarach 2,7m x 5,1m w technologii Malinowski, Robert Siekierski, Monika 
lodowiska umieszczone zostały strefy. HD mszczonowianie mogli śledzić Redel  oraz Jarosław Lewicki.
ciemne zasłony, które zabezpieczają - Mszczonowska Strefa Kibica oprócz zmagania drużyn rywalizujących w Rafał Wasilewski
teren przed wpadającym światłem. W głównego celu jakim jest umożliwienie 
m s z c z o n o w s k i e j  s t r e f i e  m o ż e  lokalnym kibicom miejsca, gdzie 
jednorazowo przebywać około 300 mogą wspólnie przeżywać ogromne 
osób. Ceremonię otwarcia oraz piłkarskie emocje, ma także zachęcić 
pierwszy, otwierający Mistrzostwa całe rodz iny do odwiedzania 
Europy w Piłce Nożnej EURO 2012 Mszczonowa i Term w czasie Mistrzostw 
m e c z  P o l s k a  -  G r e c j a  n a  Europy EURO 2012. Dla nich bowiem 
mszczonowskiej strefie kibica oglądał Termy przygotowały specjalną ofertę 
komplet  w idzów.  Jak  też  na  relaksu i wypoczynku na basenach 
prawdziwych kibiców przystało t e r m a l n y c h  o r a z  m o ż l i w o ś ć   
mszczonowianie zjawili się ubrani w wypożyczenia rowerów lub kijków do 
koszulki w biało-czerwonych barwach Nordic Walking i wybrania się na 
i szaliki z napisami Polska, a także wycieczki specjalnie przygotowanymi 
wszystkie inne niezbędne gadżety. Nie szlakami - wyjaśniał Michał Szymański, 
zabrakło także ogromnych emocji i dyrektor mszczonowskiego OSiR-u.
gorącego dopingu dla naszej drużyny W środę 13 czerwca Mszczonów 
narodowej oraz wspólnej radości, odwiedziła również mobilna strefa 
k i e d y  t o  p i ł k a  p o  s t r z a l e  k i b i c a  F a n  C i t y  T o u r .  S t r e f a  
Lewandowskiego znalazła się w funkcjonowała na terenie Term od 
greckiej bramce. Równie wspaniała godziny 15:00 do 23:00. Każdy chętny 
atmosfera czekała na kibiców we mógł wejść do niej bezpłatnie. Tego 
wtorek 12 maja, kiedy to podopieczni też dnia na gości oprócz wspólnego 

TEAM z Żyrardowa, LKS Wrzos Międzyborów. S. Skoneczny, P. Słojewski, 
Zespoły podzielono na grupy: I - UKS Virtus M. Maciejewski, D. Czarnecki i K. Ziółkowski 
Wiskitki, DRINK TEAM z Żyrardowa, II - PUMA (trener - Grzegorz Piątkowski).
Puszcza Mariańska, LKS Wrzos Międzyborów, GP
UKS „Olimpijczyk 2008” Mszczonów.

       Wyniki spotkań grupowych:
UKS Virtus Wiskitki -  DRINK TEAM z Żyrardowa ( 3:2)
PUMA Puszcza Mariańska - LKS Wrzos Międzyborów ( 2:0 )
UKS „Olimpijczyk 2008” Mszczonów - LKS Wrzos Międzyborów ( 2:0 )
UKS „Olimpijczyk 2008” Mszczonów - PUMA Puszcza Mariańska ( 2:1)

Optymistycznym akcentem zakończyli 
sezon 2011/12 siatkarze UKS „Olimpijczyk 2008”. 

      W meczu o III miejsce PUMA pokonała DRINK 
D r u ż y n a  G r z e g o r z a  P i ą t k o w s k i e g o  

TEAM 2 : 1 a siatkarze z Mszczonowa 
reprezentowała miasto na Powiatowych 

w finale zwyciężyli Virtus 2 : 1.
Mistrzostwach LZS w siatkówce. Turniej odbył się 
27.05.2012 w hali OSiR w Mszczonowie.

       Drużyna wystąpiła w składzie : M. Szymański, 
      Rywalami naszych siatkarzy były drużyny: UKS 

P. Zawadzki, T. Antoniak, R. Wolniewicz 
Virtus Wiskitki, PUMA Puszcza Mariańska, DRINK 

J. Sobolewski, M. Osiński, K. Malinowski, D. Baka, 

Hokej na trawie

Złota Lutkówka

Euro 2012

Strefa Kibica na Termach udanym pomysłem

OSiR

Sukces 
na koniec sezonu



W piątek 25 maja na boisku szkolnym przy Gimnazjum które wędrowały do dziennika jako oceny z przedmiotu 
Publicznym w Mszczonowie, jak co roku, odbył się technika. Oczywiście egzamin praktyczny, poprzedziła 
egzamin praktyczny na kartę rowerową. Akcja taka wcześniej część teoretyczna, do której uczniowie szkoły 
organizowana jest po to, aby przed wakacjami podstawowej przygotowywali się przez kilka miesięcy. 
sprawdzić podstawowe umiejętności najmłodszych do Łącznie do tegorocznego egzaminu praktycznego 
kierowania jednośladem. przystąpiło około 90 uczniów klas IV mszczonowskiej 
Egzamin praktyczny przeprowadzał na placu przed szkoły podstawowej. 
gimnazjum na specjalnie przygotowanym torze Coroczna taka akcja, organizowana jest głównie po to, 
przedstawiciel policji Sławomir Zieliński. Młodzi adepci aby przed wakacjami jak największa liczba uczniów 
ruchu drogowego musieli przejechać po specjalnie mogła uzyskać podstawowe uprawnienia do 
wyznaczonym torze, pokonać ósemkę, przed którą prowadzenia jednośladu, gdyż latem mając dużo 
dodatkowo trzeba było zatrzymać rower. Zdający na wolnego czasu, dzieciaki korzystają bardzo chętnie z 
kar tę rowerową mus ie l i  także wykazać s ię  przejażdżek rowerowych. Akcja ta ma za zadanie służyć 
umiejętnościami sygnalizowania w ruchu drogowym i temu, aby jak największa liczba uczniów zapoznała się z 
pokonując tor oznajmiać chęć skrętu, wyciągniętą ręką. przepisami ruchu drogowego i posiadała niezbędne 
W zależności od posiadanych umiejętności uczniowie umiejętności, aby poruszać się po drogach.
biorący udział w egzaminie dostawali zróżnicowane Rafał Wasilewski
różne oceny. W większości były to piątki, a nawet szóstki, 
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rodzicom i sponsorom jesteśmy w stanie realizować swoje taneczne marzenia.
Z cheerleaderskim pozdrowieniem
Trenerka sekcji tańca sportowego

Katarzyna Wójcik
Osiągnięcia sekcji tańca sportowego w sezonie 2011-2012:
III miejsca - grupy Fresh, Fresh Junior oraz Fresh Dance podczas Grand Prix Polski 
Cheerleaders w Garwolinie;
VII miejsce - grupa Fresh podczas XV Mistrzostw Polski Cheerleaders w 
Jezierzycach k. Słupska oraz V i VII miejsce -duety;
II miejsce - grupa Fresh oraz III miejsce - grupa Fresh Junior podczas Baltic Cup 
2012 w Gdańsku;

Jeszcze niedawno pisaliśmy o sukcesie grupy „Fresh” z Mszczonowskiego III miejsce - grupa Fresh podczas Grand Prix Polski Cheerleaders w Kielcach;
Ośrodka Kultury, która zajęła III miejsce w końcowej klasyfikacji Grand Prix Polski I miejsca - grupy: Fresh i Fresh Junior podczas X Jubileuszowego Festiwalu Tańca 
Cheerleaders 2012. Cheerleaders w Białej Podlaskiej.
Zgodnie z powiedzeniem, że „apetyt rośnie w miarę jedzenia” sekcja tańca 
sportowego postanowiła jeszcze silniej zaakcentować swój wysoki poziom 
taneczny.
26 maja 2012r. postanowiły sprawić swoim mamom prezent w postaci wygranej 
w X Jubileuszowym Festiwalu Tańca Cheerleaders w Białej Podlaskiej. Grupy 
„Fresh”, „Fresh Dance” i „Fresh Junior” oraz duety w przepiękny sposób 
udowodniły, że są przygotowane by walczyć o największe trofea. I tak się 
stało… Dziewczyny z „Fresh” (gimnazjum) oraz „Fresh Junior” (szkoła 
podstawowa) zajęły I miejsca w kategorii zespołów, a „Fresh Dance” - V 
miejsce. Również dwa duety: Karolina Zdzieszyńska i Tatiana Saławjowa oraz 
Aleksandra Krześniak i Honorata Szydlik wiodły prym podczas rywalizacji w 
kategorii duetów, zajmując I i IV miejsce.
To był szczęśliwy, ale bardzo wyczerpujący sezon dla naszej sekcji tańca. Po raz 
pierwszy dziewczęta miały możliwość wyjechania na zawody kilkakrotnie i 
przywienia ze sobą wspaniałych nagród za ich trud i pracę, jaką wkładają 
podczas treningów. Cieszymy się, że Mszczonów staje się znany w Polsce także 
od strony tanecznej i wierzymy, że dzięki wsparciu i pomocy pani dyrektor MOK, 

KONIEC SEZONU MSZCZONOWSKICH 
CHEERLEADEREK PEŁEN SUKCESÓW

MOK

konkurencji. Wśród nich znalazły się: tor przeszkód, rzut do Podstawowa w Piekarach
celu, przenoszenie piłeczki na łyżce, skoki w workach i III miejsce - Przedszkole Niepubliczne „Smerfolandia”
inne wywołujące uśmiech na dziecięcych twarzach IV miejsce - Publiczna Szkoła Podstawowa we Wręczy 
zabawy. Dla wszystkich dzieci przygotowano również V miejsce - Publiczna Szkoła Podstawowa w Lutkówce 
atrakcje dodatkowe: dmuchany zamek, stoisko do 
malowania twarzy oraz atrakcje przygotowane przez - Kategoria 5 lat:
artystów z agencji artystycznej MIMELLO (dwóch I miejsce - Przedszkole Miejskie nr 1
klaunów i szczudlarz). Po sportowych zmaganiach każdy II miejsce - Publiczna Szkoła Podstawowa w Mszczonowie 
u c z e s t n i k  m ó g ł  s k o r z y s t a ć  z  p o c z ę s t u n k u  oraz Zespół Szkół Publicznych w Osuchowie
przygotowanego przez restaurację RETROSPEKCJA. III miejsce - Przedszkole Niepubliczne „Smerfolandia”
Tuż po zakończeniu rywalizacji na poszczególnych IV miejsce - Publiczna Szkoła Podstawowa w Piekarach
sektorach, odbyło się uroczyste podsumowanie wyników 
oraz wręczenie nagród, ufundowanych przez sponsorów - Kategoria 6 lat:4 czerwca w godzinach 10.00 - 13.00 na terenie Hali 
imprezy: GEOTERMIĘ MAZOWIECKĄ S.A. oraz YKK I miejsce - Publiczna Szkoła Podstawowa w MszczonowieSportowej Ośrodka Sportu i Rekreacji w Mszczonowie 
POLAND Sp. z o.o. Wszystkie dzieci bez względu na wyniki II miejsce - Przedszkole Miejskie nr 1odbyły się III Dziecięce Igrzyska Olimpijskie. Była to 
przeprowadzonych konkurencji otrzymały jednakowe III miejsce - Zespół Szkół Publicznych w Osuchowieimpreza skierowana do dzieci w wieku od 2 do 6 lat, 
nagrody: medal-naklejkę oraz domino lub bierki. Każda IV miejsce - Przedszkole Niepubliczne „Smerfolandia” uczęszczających do wszystkich przedszkoli i klas 
placówka otrzymała także pamiątkowe dyplomy oraz oraz Publiczna Szkoła Podstawowa w Lutkówcezerowych z terenu gminy Mszczonów. Celem 
sprzęt sportowy. V miejsce - Publiczna Szkoła Podstawowa w Piekarach przeprowadzenia imprezy była promocja aktywności 
Dziękujemy Dyrektorom, Kadrze Pedagogicznej oraz oraz Publiczna Szkoła Podstawowa w Bobrowcachfizycznej wśród dzieci w wieku przedszkolnym, integracja 
dzieciom z  wszystkich placówek za zaangażowanie VI - Publiczna Szkoła Podstawowa we Wręczyplacówek przedszkolnych z terenu naszej gminy oraz 
oraz udział w III Dziecięcych Igrzyskach Olimpijskich. zapoznanie dzieci z ideą i symboliką Igrzysk Olimpijskich, a 
Serdeczne podziękowania kierujemy również do  także zasadami „fair play” w rywalizacji sportowej.
sponsorów, GEOTERMII MAZOWIECKIEJ S.A. oraz YKK Do udziału w Igrzyskach zgłosiło się osiem placówek: 
POLAND Sp. z o.o. , a także do Harcerzy z Hufca ZHP Przedszkole Miejskie nr 1, Przedszkole Niepubliczne 
Mszczonów im. 31 Pułku Strzelców Kaniowskich, za „Smerfolandia”, mali sportowcy z przedszkoli i klas 
umożliwienie przeprowadzenia imprezy na takim zerowych, uczęszczający do Szkoły Podstawowej w 
poziomie. Mszczonowie, Zespołu Szkół Publicznych w Osuchowie, 

Ośrodek Sportu i Rekreacji w MszczonowiePublicznej Szkoły Podstawowej w Lutkówce, Publicznej 
Szkoły Podstawowej w Bobrowcach, Publicznej Szkoły 

Klasyfikacja końcowa:Podstawowej w Piekarach oraz Publicznej Szkoły 
Podstawowej we Wręczy. Łącznie udział w imprezie 

- Kategoria 2-3 lata:wzięło ok. 400 osób. 
I miejsce - Przedszkole Niepubliczne „Smerfolandia” Po odegraniu hymnu imprezy, wszystkich sportowców 
II miejsce - Przedszkole Miejskie nr 1 zaproszono do specjalnie wygrodzonych sektorów, na 

których przeprowadzono konkurencje sportowe. 
- Kategoria 4 lata:Uczestnicy zostali podzieleni na cztery kategorie 
I miejsce - Publiczna Szkoła Podstawowa w Bobrowcachwiekowe: 2-3 lata, 4 lata, 5 lat oraz 6 lat, do których 
II miejsce - Przedszkole Miejskie nr 1  oraz Publiczna Szkoła dostosowano stopień trudności przygotowanych 

III Dziecięce Igrzyska Olimpijskie

K o l e j n e  I g r z y s k a  
Małych Sportowców

Gimnazjum w Mszczonowie

Pierwsze uprawnienia do kierowania



Osuchowie reprezentowali: Kamila Wójcik, Mateusz 
Wojtczak i Albert Sadowski. Szkołę Podstawową w 
Bobrowcach - Natalia Melon, Jakub Rybkowski oraz Julia 
Wojtczak. Szkołę Podstawową w Piekarach - Agnieszka 
Krawczyk, Agnieszka Zielińska i Paweł Zdulski . W 
reprezentacji Szkoły Podstawowej z Lutkówki znaleźli się - 
Julia Saiki, Ilona Kowalska i Małgorzata Bucior. Szkołę 
Podstawową z Mszczonowa reprezentowali zaś Paulina 
Witalewska, Maksymilian Grombik oraz Bartosz Fedorowicz.
Sam konkurs nie należał do najłatwiejszych, gdyż składało 
się na niego łącznie 14 różnych konkurencji. A były to m.in. - 
test sprawdzający wiedzę z lektury, zgadywanka 

W poniedziałek 4 czerwca br. w bibliotece Szkoły polegająca na dopasowaniu charakterystyki do 
Podstawowej w Mszczonowie odbył się gminny konkurs właściwego bohatera, dobieranie cytatów do ilustracji z 
czytelniczy dla uczniów klas V pod nazwą  „Lekturomania - bohaterami książki, krzyżówka,  koło fortuny, w którym 
czy znasz Chłopców z Placu Broni”. Konkurs zorganizowany losowano pytania z kilku kategorii, chronologiczne ułożenie 
został z okazji 60. rocznicy śmierci autora książki Ferenca podanych wydarzeń z książki, uzupełnianie podanego 
Molnara i jak łatwo się domyśleć dotyczył znajomości w/w tekstu, puzzle oraz  znajomość biografii pisarza. Była też Mszczonowa  (118 punktów), III miejsce powędrowało do 
lektury oraz podstawowych faktów z biografii pisarza. jedna konkurencja sprawnościowa polegająca na rzucie Szkoły Podstawowej z Bobrowiec  (111 punktów). Zwycięzcy 
Nad prawidłowym przebiegiem konkursu czuwało jury w woreczkami do kosza. Drużyny z poszczególnych szkół miały otrzymali dyplomy oraz książki ufundowane przez Bibliotekę 
składzie: Jolanta Zielonka, wicedyrektor SP w Mszczonowie, także  przygotować prace plastyczną zatytułowaną „Moja Publiczną w Mszczonowie.
Urszula Gowin, dyrektor SP w Bobrowcach, Jolanta wizja głównej postaci utworu Nemeczka”. Prace te należało 

Na zakończenie na wszystkich uczestników konkursu Matusiak, bibliotekarz z Biblioteki Publicznej w Mszczonowie wykonać w technice czarno-białej używając węgla lub 
czekał jeszcze słodki poczęstunek. oraz Elżbieta Grzybowska, nauczyciel-bibliotekarz. Jego czarnego rysika.

Rafał Wasilewskiprzebiegiem, organizacją i prowadzeniem zajęła się Ewa Po rozegraniu wszystkich 14 konkurencji jury ogłosiło wyniki. I 
Bińkowska. tak: I miejsce zajęła Szkoła Podstawowa z Lutkówki 
W konkursie wystartowało 5 drużyn. Szkołę Podstawową w zdobywając (120 punktów), II miejsce Szkoła Podstawowa z 

SP w Mszczonowie

Znawcy 
„Chłopców z placu broni”
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ustawiała się długa kolejka. O 12.00 w drugiej części Sadowski bardzo szybko porwał najmłodszych w wir 
święta odbył się również pokaz paintball. zabaw, quizów i konkursów tanecznych, w których na 
Przez cały dzień trwały rozliczne konkursy, wśród dzieci czekało mnóstwo nagród. Nawet największy 
których wymienić należy choćby konkurs „Jak kibicuję ponurak tego dnia pląsał i skakał wraz z rozbawionymi 
na Euro 2012”, konkurs o Puchar Rady Rodziców kolegami i koleżankami. Dzieci tańczyły, śmiały się i 
(scenki, skecze, piosenki), zawody sportowe oraz na rozrabiały, a ich uśmiechnięte buzie były najlepszym 
zakończenie wspólne sprzątanie z nagrodami pod dowodem na to, że bawiły się wyśmienicie. Na 
hasłem „Najpełniejszy worek”. W międzyczasie nie wszystkich, którzy utracili troszkę kalorii podczas tańca i 
mogło także zabraknąć smakołyków z grilla, który wspólnych zabaw czekały słodkie przysmaki i napoje.  
obsługiwali rodzice.  Jednym słowem atrakcji tu z Można z pewnością powiedzieć, że był to dla nich 
pewnością nie brakowało. naprawdę udany Dzień Dziecka.
Rada Rodziców działająca przy mszczonowskiej SP Tego samego dnia o godz. 17.00 w MOK- u na wszystkie 
pragnie podziękować sponsorom, dzięki którym była dzieci czekała jeszcze jedna niespodzianka w postaci Tradycyjnie w Dniu Dziecka na terenie Mszczonowa na 
możliwa organizacja tak udanego Dnia Dziecka w przygotowanego dla nich bloku filmowego. A na najmłodszych czekało bardzo wiele atrakcji. Szkoda 
podstawówce. A byli to: firma YKK, Hotel Panorama, młodzież specjalny seans filmowy o godz.20.00.tylko, że tegoroczna kapryśna aura zmusiła 
Łukasz Koperski, Zbigniew Bednarek, Andrzej Rafał Wasilewskiorganizatorów w podstawówce do przeniesienia 
Czeremużyński, Zbigniew Walczyński, Wiesław imprezy zazwyczaj odbywającej się na otwartym 
Wilczyński, Piotr Strzelecki, Kamila Jakubowska, powietrzu do sali gimnastycznej. Atrakcji nie 
dyrekcja MOK-u, dyrekcja OSiR-u, dyrekcja Szkoły brakowało też w Mszczonowskim Ośrodku Kultury.
Podstawowej oraz wszyscy rodzice zaangażowani w 
organizację święta.Szkolne zabawy

Jak co roku o święcie wszystkich dzieci pamiętała 
W MOK-u zawsze jest co robićdyrekcja i  Rada Rodziców mszczonowskiej  
Również Mszczonowski Ośrodek Kultury 1 czerwca podstawówki. Cała impreza była podzielona na dwie 
przygotował dla najmłodszych specjalną ofertę. Już o części. Pierwsza przeznaczona była dla dzieci z klas I-III, 
godz. 10.00 specjalnie dla uczniów klas zerowych z druga zaś dla tych starszych z klas IV-VI. Już o godz.9.00 
Osuchowa, Piekar, Wręczy,  Bobrowiec i Mszczonowa na najmłodszych uczniów czekał barwny pokaz 
wyświetlony został film. Następnie w sali klubowej baniek mydlanych. Trzeba też przyznać, że spodobał 
czekał na nich słodki poczęstunek, orzeźwiające się on nie tylko tym maluchom, ale również i  tym nieco 
napoje i wspólna zabawa przy muzyce, którą starszym widzom. Ogromnym zainteresowaniem 
poprowadził Piotr Sadowski, a za konsoletą dj'a stanął cieszyło się również malowanie buzi, do którego 
Piotr Banasiak. Jako doświadczony wodzirej Piotr 

rozumianej „kultury”. W propozycjach pojawiły się, oprócz wykazywania się wiedzą ogólną, próbowali 
m.in.: kultura wychowania, kultura słowa, kultura- swoich sił na parkiecie, wcielając się w uczestników 
rozrywka oraz kultura fizyczna. Cała praca została bardzo znanego programu rozrywkowego pt. „Czar 
rozdzielona na 5 zespołów, które wspólnie pracowały par”. Program przygotowany przez zespoły uczniów 
nad formą i treściami swojego zagadnienia. Jak się klasy I a był bardzo bogaty i każdy mógł w nim znaleźć 
okazało, sprawa nie była tak prosta jak mogłaby się coś dla siebie. A najważniejsza w tym wszystkim była 
wydawać, dlatego młodzież organizowała wspólnie po prostu zabawa.
spotkania, by sprostać takiemu wyzwaniu i Dzień prezentacji projektu edukacyjnego „Kulturalny 
zaprezentować się jak najlepiej. I jak się okazało, Gimnazjalista” był połączony z obchodami Dnia Bez 
wywiązali się z tego bardzo dobrze, bo sposoby Przemocy w naszej szkole, który w tym roku 
zaprezentowania swojej pracy spotkały się  z przygotowany został pod kątem sportowej rywalizacji 
ogromnym  uznaniem. Młodzież z racji napiętego w halową piłkę nożną. Do turnieju zgłosiło się 7 drużyn, 

W dniach 04 i 06 czerwca 2012r. klasa I a podjęła się grafiku w szkole na czas prezentacji projektu a patronat  nad całą imprezą objęła pani pedagog: 
ambitnego zadania, jakim była realizacja projektu podzieliła się na 2 większe zespoły, organizując w Barbara Kociszewska oraz pan Paweł Promowicz.
edukacyjnego, pt.: „Kulturalny Gimnazjalista”. gimnazjum ciekawe przedstawienie artystyczno- Katarzyna Wójcik
Wprawdzie uczniowie naszego gimnazjum mają publicystyczne dla całej szkoły. Pierwsze dwie grupy, 
obowiązek realizować projekt w II klasie, jednak klasa zaprezentowały swoje dzieło w formie teleturnieju, na 
postanowiła spróbować swoich sił już w tym roku. wzór znanego programu rozrywkowego „Kocham 
Pomysłem do zaczerpniętego tematu była chęć Cię Polsko”, do którego zaprosiły delegacje z 
przyjrzenia się problemowi, z jakim możemy się poszczególnych klas.  Dodatkowo zespół, zajmujący 
spotkać na co dzień wśród dorastającej młodzieży-, a się odwzorowaniem 'kultury narodowej' ugościł 
mianowicie dlaczego dzisiejsza młodzież 'nie jest swoich odbiorców wspaniałymi potrawami na wzór 
uważana za kulturalną?!'. Oczywiście jest to polskiej kuchni. Było ciekawie, wesoło i smacznie. 
uogólnienie dla całej młodej generacji ludzi, którzy Kolejna  grupa przygotowała 2,5 godzinną 
może tylko 'inaczej' interpretują pojęcie „kultura”… a prezentację dot. polskiej rozrywki z lat 80 i 90. 
może dla nich bycie kulturalnym oznacza zupełnie przeplataną quizami, zagadkami i scenkami z 
coś nowego, niezapisanego, innowacyjnego… kulturalnego zachowania się przy stole.  W zabawie 
W projekcie wziął udział niemalże cały zespół klasowy brały udział wszystkie klasy naszego gimnazjum, na 
gimnazjalistów pod opieką Katarzyny Wójcik. czele których stali ich wychowawcy, pomagając i 
Pierwszym jego etapem było wyszczególnienie dopingując w grupowej rywalizacji.  Uczniowie 
najważniejszych zagadnień dotyczących szeroko 

Atrakcje dla najmłodszych

Mszczonowski 
Dzień Dziecka

Gimnazjum w Mszczonowie

„Kulturalny Gimnazjalista” 
w Mszczonowie
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turystyczne, kajaki bezburtowe, łodzie canoe, 
ścianka wspinaczkowa, tzw. małpi gaj czy „SERWIAŃSKA 
organizacja wycieczki rowerowej przez Puszczę 
Augustowską do śluzy „Swoboda”. Nie zabrakło NIEZAPOMNIANA 
także zajęć rekreacyjnych na specjalnie 
przygotowanych boiskach, gdzie młodzież poznała PRZYGODA” wiele nowych gier i zabaw. Wieczorami każda z 
przebywających w ośrodku szkół ,  miała Wprawdzie koniec roku się zbliża, ale klasa I a z 
zaplanowaną jeszcze grę bądź zabawę wieczorną, Gimnazjum w Mszczonowie postanowiła aktywnie 
ale kondycja gimnazjalistów była nie do złamania. odpocząć i wyjechać na zieloną szkołę. Taka 5-
Uczniowie chętnie uczestniczyli we wszystkich dniowa wycieczka -  niby nic wielkiego, ale dla 
atrakcjach przygotowanych dla nich, świetnie się naszych gimnazjalistów były to niezapomniane 
rozumieli i bawili.chwile.
 Miejmy nadzieję, że jeszcze tam wrócimy w kolejnym O r g a n i z a t o r e m  w y j a z d u  b y ł a  
roku, bo tak zorganizowany aktywnie wyjazd to jak wychowawczyni klasy Ia, która zabrała swoich 

wczasowych dla dzieci i młodzieży. Stąd zaplecze miesiąc godzin wychowania fizycznego, tyle że podopiecznych  do Serw k. Augustowa, nad jezioro 
ośrodka było przygotowane do tego typu zajęć. Jak młodzież mogła zmierzyć się ze swoimi słabościami w S e r w y .  O ś r o d e k ,  w  k t ó r y m  p r z e b y w a l i  
na zamówienie, pogoda na obszarze Suwalszczyzny różnorodnym środowisku i odkryć nowe zamiłowania wycieczkowicze dostosowany jest, przez jedną z firm 
była dla nas bardzo łaskawa, także wszelkie do spędzania czasu wolnego.do organizacji tzw. campów - czyli obozów 
zaplanowane zajęcia mogły się odbyć, m.in. kajaki Wychowawczyni klasy I a: Katarzyna Wójciktematycznych na wzór amerykańskich ośrodków 

dróg wiodących nas do celu naszej wycieczki. Zostaliśmy już kolejne godziny przyniosły nam niezapomniane chwile. 
bardzo serdecznie przywitani przez uczniów, burmistrza Kolejnym punktem naszej wycieczki był wjazd na wieżę Być w Erding – 
miasta Erding oraz kadrę nauczycieli. Na powitanie olimpijską, z której szczytu rozciągał się niesamowity widok 
przygotowaliśmy dla gospodarzy symboliczne upominki. na całe  Monachium. Następnie dużo emocji dostarczyły bezcenne…
Rankiem zaproszono nas na rozgrywki sportowe. Zostaliśmy nam zjazdy saneczkowe, odbywające się wśród 
podzieleni na grupy, w których wspólnie z niemieckimi zachwycającej scenerii Alp. 

Historia naszego kraju nieodzownie splata się z kolegami rywalizowaliśmy ze sobą w oryginalnych Ostatni dzień minął nam pod znakiem głębokiej refleksji. Po 
losami Niemiec. Bolesna przeszłość nie pozostawiła konkurencjach. Drużyna, która wiodła prym m.in.. w obe j r zen iu  f i lmu  opowiada jącego o  oboz ie  
jednak głębokiej blizny na kolejnych pokoleniach. skakaniu w workach, cięciu drzewa czy rzucaniu koncentracyjnym Dachau, pełni zadumy udaliśmy się w to 
Niepodważalnym dowodem słuszności tego stwierdzenia piłeczkami do celu w kombinezonie narciarskim, otrzymała miejsce. Spotkaliśmy się tam z Maxem Mainheimerem - 
była wymiana pomiędzy uczniami mszczonowskiego i dyplomy. Po południu udaliśmy się na zwiedzanie Erding. człowiekiem, który przeżył piekło tego obozu. Gdy 
osuchowskiego Gimnazjum a młodzieżą z Erding - Szczególnie zainteresowała nas wizyta w redakcji lokalnej opowiadał nam smutną historię swojego życia, wielu 
zaprzyjaźnionego z naszą gminą bawarskiego gazety. Odwiedziliśmy również muzeum. Na zakończenie osobom kręciła się łza w oku. Aby uczcić pamięć 
miasteczka. naszej wycieczki zostaliśmy zaproszeni przez panią burmistrz zamordowanych więźniów, odśpiewaliśmy piosenkę 

Evę Kolendę na pyszne i orzeźwiające lody. Jacka Kaczmarskiego pt. „Mury”. Z Dachau wyszliśmy 
W zeszłym roku niemieccy koledzy odwiedzili nasz Kolejny dzień zapowiadał się równie ciekawie, bowiem przeświadczeni, że nikt z nas nie ponosi odpowiedzialności 

kraj, natomiast w dniach 19.05 - 25.05.2012 to my mieliśmy poznać najskrytsze zakamarki Monachium. Urok i za zbrodnie, których dokonano w przeszłości. Naszym 
wyruszyliśmy w wielogodzinną podróż w kierunku Bawarii. atmosfera zabytków, wąskich uliczek czy cieszących swym zadaniem jest natomiast niedopuszczenie do tego, aby 
Pobudka bladym świtem nie wystraszyła 35 śmiałków, widokiem oczy targów z pamiątkami i owocami, sprawiły, ponownie powstały takie miejsca, jak obóz zagłady w 
którzy pragnęli poznać kulturę i tradycję sąsiedniego że to miasto nas oczarowało. Początkowo byliśmy pełni Dachau. 
państwa, szlifować umiejętności władania językiem niepokoju, czy będziemy potrafili się porozumieć z Następnie ku uciesze wszystkich chłopców udaliśmy się w 
angielskim i niemieckim, a przede wszystkim zawrzeć nowe niemieckimi kolegami. Nasze wątpliwości zostały rozwiane kierunku Allianz Areny, gdzie dokładnie obejrzeliśmy cały 
znajomości z kolegami zza zachodniej granicy. Droga ku w mgnieniu oka. Już po chwili prowadziliśmy niekończące stadion. Wieczór niósł za sobą kolejne niespodzianki. 
wspaniałej przygodzie wiodła nas setkami kilometrów się rozmowy na wszelkie możliwe sposoby: w języku polskim, Wzięliśmy udział w warsztatach dotyczących sztuki, tańca, 
autostrad. Pomimo wielu niedogodności, jakie niesie za niemieckim, angielskim, rosyjskim, za pomocą słów lub gotowania, informatyki i muzyki. Pod koniec dnia każda z 
sobą długa podróż, w autokarze nieustannie gestów. Wielokrotnie podczas wymiany poglądów grup zaprezentowała efekty swej pracy. Warsztaty miały 
rozbrzmiewały radosne śmiechy i rozmowy. Po południu zachodziły zabawne pomyłki, ale przecież to nie było na celu nie tylko doskonalenie się w ulubionej dziedzinie, 
dotarliśmy do położonej niedaleko Berlina największej najważniejsze. Gdy zobaczyliśmy już najważniejsze miejsca ale przede wszystkim integrację z uczniami z Niemiec.
sztucznej tropikalnej wyspy w Europie - Tropical Islands. w Monachium udaliśmy się do polskiego konsulatu, gdzie  W końcu musiał nadejść dzień, w którym nasza 
Odpoczynek w basenach przy temperaturze powietrza 26 obejrzeliśmy interesujący film oraz zjedliśmy smaczny wymiana dobiegła końca. Pożegnaliśmy Erding setkami 
stopni, w otoczeniu roślinności rodem z lasów tropikalnych poczęstunek. Wieczorem wybraliśmy się na Termy Galaxy. uścisków, całusów, a nawet łez. Wielu z nas wróci tam 
sprawił, że w kilka sekund zapomnieliśmy o zmęczeniu. Znakomita zabawa na kilkunastu zjeżdżalniach była ponownie, inni na długo zapamiętają spędzone tam 
Wieczorem wróciliśmy na nocleg do Domu Turysty w doskonałym ukoronowaniem dnia pełnego wrażeń. chwile.
Gubinie. Następnego dnia przemierzyliśmy kolejne pasma Nie zdążyliśmy jeszcze ochłonąć po tak wielu atrakcjach, a Natalia Woszczyk kl. III e

rozwiązaniu testu z zakresu wiedzy ekonomicznej, Trudnym okresem dla uczniów i opiekuna  był czas 
który miał wyłonić najlepszych. Na dwadzieścia oczekiwania na ogłoszenie wyników testu.  Kiedy Giełda - nie tylko dla 
komitetów „Hardcore Investment” uzyskał czwartą weszliśmy do sali na podsumowanie konkursu, 
lokatę, ale warto dodać, że pierwszą trójkę stanowili emocje sięgały zenitu. Kolejność miejsc uzyskanych dorosłych
wyłącznie uczniowie liceów. Organizatorzy w półfinale zaczęto podawać od ostatniego, więc 
ufundowali upominki dla uczestników, a także przy każdym wymienionym zespołem cieszyliśmy się, 

Giełda większości z nas kojarzy się z grupą przygotowali dla nas poczęstunek w kawiarni. że to nie my. Jestem bardzo zadowolona, że byłam 
poważnych ludzi, którzy codziennie śledzą wszelkie A oto jak na konkursowe zmagania opiekunem Komitetu Inwestycyjnego z naszego 
zmiany i informacje z nią związane. Jako że obraca patrzyła Pani Liliana Ziółkowska-Kołczewska, która - Gimnazjum. Podczas całej edycji konkursu miałam 
się na niej dużymi sumami pieniędzy, nie jest to jak przystało na absolwentkę SGH w Warszawie - okazję poznać zachowania uczniów i ich 
„zabawa dla dzieci”. „Gazeta Wyborcza” chętnie służyła pomocą i radą w dziedzinie zaangażowanie w dziedzinę, która ich interesuje i 
postanowiła jednak sprawdzić, jak poradziliby sobie ekonomii: jest ich pasją. Jakub planuje być w przyszłości 
uczniowie gimnazjów i liceów z całej Polski, gdyby „Opiekunem Komitetu Inwestycyjnego „Hardcore maklerem giełdowym. Uczniowie zobaczyli, jak 
dano im kapitał i pozwolono inwestować wedle Investment”, który brał udział w tegorocznej 6. funkcjonuje duża korporacja. Jedna z dziewcząt 
własnego uznania i „nosa”. Jak pomyśleli, tak zrobili edycji konkursu „Z klasy do kasy” organizowanego stwierdziła, że chciałaby w takim miejscu 
- w tym roku odbyła się szósta już edycja konkursu „Z przez „Gazetę Wyborczą”, zostałam na prośbę pracować. Jestem dumna, że byłam opiekunem 
klasy do kasy”. uczniów. Podczas trwania konkursu wykazywali się tak zgranego i skutecznego w inwestowaniu 

W tej edycji w zmaganiach udział wziął samodzielnością w podejmowaniu decyzji, zespołu. Zachęcam uczniów naszego Gimnazjum 
komitet „Hardcore Investment”, w którego skład zaangażowaniem w proces inwestowania oraz do udziału w kolejnych edycjach konkursu „ Z klasy 
weszło czterech uczniów z Gimnazjum w przygotowania się do trudnego testu na półfinały. do kasy”. Warto!”
Mszczonowie: Jakub Muliński (lider grupy), Alicja Od początku dz iała lności  zespołu jego Jako uczestnicy możemy jedynie 
Dobrowolska, Klaudia Mogielnicka i Adrian zdecydowanym liderem, „mózgiem” grupy, podpisać się pod tymi słowami. Uważamy konkurs 
Leśniewski. Opiekunem została Pani Liliana koordynatorem i głównym inwestorem był Kuba „Z klasy do kasy” za bardzo ciekawe wyzwanie. 
Ziółkowska-Kołczewska. Muliński. To on podejmował strategiczne decyzje, w Dostaliśmy niepowtarzalną szansę, by poczuć się jak 

P r z e z  s z e ś ć  t y g o d n i  z a d a n i e m  co i kiedy inwestować, a po przejściu do półfinału - maklerzy giełdowi. Sztuka inwestowania nie 
uczestników było zarobić jak najwięcej, mając do jak przygotować się do testu. Wybrał zagadnienia okazała się prosta, ale za to bardzo fascynująca. 
dyspozycji wirtualne 100 000 zł. Choć konkurencja ekonomiczne, dotyczące działalności banków i Cieszymy się, że pokonaliśmy inne gimnazja z 
była duża, udało nam się uzyskać 4. miejsce w giełdy i rozdzielił je do nauczenia się między swoich województwa mazowieckiego i serdecznie 
województwie i tym samym zakwalifikować się do kolegów z Komitetu.  Wyjazd na półfinał do siedziby  gratulujemy zwycięzcom. Mamy nadzieję, że w 
finałów Mazowsza. Polegały one na wspólnym Spółki Agora S.A  w Warszawie był dla uczniów szkole znajdą się tacy, którzy pójdą w nasze ślady i 

pełen emocji. Podczas trwania testu składającego już za rok usłyszymy o ich poczynaniach.
się z 30 pytań świetnie ze sobą współpracowali. Klaudia Mogielnicka



zami łowania matematyczk i  chciałyśmy przedstawiał rozwiązanie zadania na tablicy przed 
zorganizować konkurs o tej właśnie tematyce i zgromadzoną publicznością. Za swoje wystąpienie 
udało się! Chciałyśmy też, aby dzieciaki polubiły mógł otrzymać maksymalnie 8 punktów. Jury 
ten trudny przedmiot i chciały się go uczyć, oceniało: poprawność rozwiązania zadania, 
chciały się rozwijać. Chcemy pokazać im, że umie jętność posługiwania s ię  język iem 
matematyka może być naprawdę ciekawa - matematycznym, umiejętność wyciągania 
wyjaśnia nam Joanna Bednarska, nauczycielka wniosków oraz sposób przekazu wiedzy (jasność 
matematyki. formułowania wypowiedzi). W skład jury weszli: 
„Dni Matematyki” składają się z dwóch nauczyciel matematyki ZSP w Osuchowie oraz 
niezależnych etapów. I etap - „Matematyka jest nauczyciel z zaproszonej szkoły - opiekun uczniów 
ciekawa” - rozpoczyna się z chwilą przystąpienia biorących udział w turnieju. Po zakończonych 

5 i 6 czerwca br. w Zespole Szkół w Osuchowie szkoły do konkursu. W jego ramach uczniowie zmaganiach turniejowych jury udało się na 
przebiegał pod znakiem spotkań z m„Królową przygotowują prace tematyczne, które następnie obrady. W tym czasie zorganizowany został 
Nauk” - matematyką. Odbywał się tam bowiem przysyłają do organizatorów konkursu. W tym roku poczęstunek dla uczestników konkursu i 
międzyszkolny konkurs pod wspólną nazwą „Dni dla uczniów szkoły podstawowej były to (do opiekunów. Następnie ogłoszono wyniki. I tak w 
Matematyki”.  Konkurs przeznaczony był dla wyboru): animacja w Edytorze postaci w kategorii szkół podstawowych I miejsce zajęła SP z 
uczniów klas IV-VI szkół podstawowych oraz klas I-III Logomocji nawiązującą do hasła „Matematyka Mszczonowa, II - SP z Międzyborowa, III zaś 
gimnazjów. W pierwszym dniu konkursu jest ciekawa”, plakat pt.: „Największe odkrycia powędrowało do SP z Bobrowiec. W kategorii 
przeznaczonym dla szkół podstawowych matematyczne” - technika dowolna  lub ciekawa gimnazja I miejsce gimnazjum z Międzyborowa, 
u c z e s t n i c z y ł o  w  n i m  ł ą c z n i e  6  s z k ó ł  kompozycja wielościenna. Dla uczniów g imnaz jum z  Osuchowa,  g imnaz jum z  
podstawowych, wszystkie z terenu gminy gimnazjum (do wyboru): plakat pt. „Figury Mszczonowa.
Mszczonów oraz szkoła podstawowa z  niemożliwe” - technika dowolna lub ciekawa Nagrodami w tym roku były -  puchar dla 
Międzyborowa. 6 czerwca zaś spotkały się kompozycja wielościenna (bryły przestrzenne). zwycięskiej drużyny, nagrody rzeczowe za zajęcie I, 
gimnazja, dwa z terenu gminy Mszczonów oraz Wszystkie prace musiały być oczywiście II i III miejsca oraz dyplomy dla wszystkich 
gimnazja z Międzyborowa i Radziejowic. indywidualne. uczestników. Sponsorami nagród w konkursie oraz 
- Konkurs ten umożliwia uczniom nie tylko II etap - „Turniej klas” -  odbywał się już przy udziale poczęstunku byli: Burmistrz Mszczonowa, Rada 
poszerzenie swojej wiedzy z zakresy matematyki, publiczności w Zespole Szkół w Osuchowie. W tym rodziców ZSP w Osuchowie, Bożena Lewińska - 
ale także nabywanie szeregu bardzo potrzebnych roku 5 czerwca spotkały się szkoły podstawowe, a Księgarnia Mszczonów, Bożena i Grzegorz 
w codziennym życiu umiejętności w tym m.in.  dzień później gimnazja. Każdą szkołę podstawową Koperscy - Świat dziecka, Wioletta Traczyk -Papirus 
przygotowania do publicznych wystąpień, uczy mogło reprezentować maksymalnie 9 uczniów Mszczonów, Mariola Lewandowska Piekarnia - 
efektywnego współdziałania w zespole, (trzech z klas IV, trzech z klas V, trzech z klas VI), Cukiernia Mszczonów oraz Firma fotograficzna 
prezentacji własnego punktu widzenia i gimnazjum reprezentowało również  9 uczniów "Agnes" Mszczonów.
uwzględnian ia poglądów innych ludz i ,  (trzech z klas I, trzech z klas II, trzech z klas III). Na Rafał Wasilewski
rozwiązywania problemów w sposób twórczy, a turnieju członkowie każdej grupy wybierali lidera 
także odnoszenia do praktyki zdobytej w szkole zespołu. Każda drużyna na początku Turnieju klas 
wiedzy. Konkurs to także okazja do lepszej rozwiązuje „Test wiedzy”, który składał się z 10 
integracji uczniów oraz swoistego „oswojenie się” z zadań. Pytania, które pojawiały się na teście 
tym trudnym przedmiotem - powiedziała nam obejmowały zagadnienia z zakresu podstawy 
Elżbieta Sajak, dyrektor osuchowskiego Zespołu programowej dla danego etapu edukacyjnego. 
Szkół. Po przeprowadzeniu „Testu wiedzy” nastąpiła 20 
Organizatorkami i pomysłodawczyniami konkursu minutowa przerwa, aby jury sprawdziło testy. W 
są dwie nauczycielki matematyki z Zespołu Szkół w tym czasie  uczestnicy konkursu mogli wziąć udział 
Osuchowie -  Joanna Bednarska i Ewa Termena. w „Konkursie dla publiczności”. Po przerwie 
- Są to już trzecie „Dni Matematyki” organizowane nastąpiła kolejna część „Turnieju klas”. Składały się 
przez nas w Osuchowie. Cieszymy się, że po rocznej na niego dwie tury wystąpień każdej drużyny. W 
przerwie możemy wrócić do tej idei. Sam pomysł każdej turze lider drużyny losował jedno z zadań 
tego konkursu zrodził się jak tylko moja koleżanka konkursowych. Następnie wracał do zespołu i po 
Ewa Termena pojawiła się w naszej szkole. Obie z czasie przeznaczonym na konsultacje (5 minut) 

ZSP w Osuchowie

Spotkanie z „Królową 
Nauk” w Osuchowie
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Po rozdaniu świadectw wyróżnionym żakom uzyskali: Klaudia Mogielnicka (5,64), Natalia 
uczniowie podstawówki wystąpili z krótkim Woszczyk (5,57), Łukasz Szymański (5,50), 
programem artystycznym przeplatanym Sandra Materska, Katarzyna Puchała, 
piosenkami przygotowanymi przez szkolny Weronika Szuplewska (5,43), Kamil Jabłoński 
chór. Uczniowie podczas uroczystości (5,36), Dominik Soboń (5,33), Agata Baumel 
podziękowali również swoim nauczycielom za (5,31) oraz Arkadiusz Melon i Paulina Olczak 
całoroczny trud włożony w ich edukację. (5,29).
G i m n a z j a l i ś c i  r o z p o c z ę l i  u r o c z y s t e  Najwyższy wynik egzaminu gimnazjalnego 

29 czerwca zabrzmiał ostatni dzwonek dla zakończenie roku szkolnego o godzinie 9.15 uzyskała Klaudia Mogielnicka (95,8%). W 
rzeszy uczniów w całej Polsce, w tym również na placu przed szkołą. Pani dyrektor Anna szkole nagrodzona została ona dodatkowo 
dla mszczonowskich żaków.  Nadszedł dla Rusinowska podsumowała krótko mijający rok honorowym tytułem "Absolwenta Roku 2012". 
nich upragniony okres wakacyjnego szkolny, życzyła miłych i bezpiecznych Ponadto decyzją Rady Pedagogicznej i Rady 
wypoczynku. Niezależnie też od wyników wakacji wszystkim uczniom oraz pożegnała Rodziców przyznano jej "Złoty Laur" dla 
zapisanych ostatecznie na cenzurce wszyscy na forum szkolnym długoletniego pedagoga wybitnego ucznia i niezwykłego człowieka. 
chyba jednakowo cieszyli się z właśnie panią Agnieszkę Piotrowską. Następnie z Na zakończenie szkolnej uroczystości pani 
rozpoczynających się dwumiesięcznych wychowawcami klas wręczyła nagrody dyrektor gimnazjum złożyła także serdeczne 
wakacji. ks iążkowe i  świadectwa naj lepszym podz iękowania wszystk im Rodz icom 
W Szkole Podstawowej uczniowie mieli wychowankom szkoły. Najwyższą średnią w angażującym się w życie szkoły.
zakończenie w dwóch turach. Dla uczniów tym roku w gimnazjum mszczonowskim Rafał Wasilewski
klas IV-VI zakończenie odbyło się o godzinie 
9.30, zaś dla uczniów klas I-III o godzinie 11.30. 
Uroczystość akademia rozpoczęła się od 
przekazania sztandaru szkoły przez uczniów z 
klasy VI ich młodszym kolegom. Następnie 
pani dyrektor Elżbieta Kubiak i wychowawcy 
poszczególnych klas wręczyli najlepszym 
uczniom świadectwa i dyplomy. Najwyższą 
średnią ocen wśród uczniów podstawówki w II 
okresie roku szkolnego 2011/2012 wykazali się:  
Klaudia Woszczyk, klasa 4b (5,64), Julia 
Woźniak, klasa 4b (5,55), Natalia Kubis, klasa 
4b (5,55) oraz Julia Polak, klasa 4d (5,55). 

Ostatni dzwonek

Witajcie wakacje!
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Żyrardowie zorganizowała zawody w w duchu fair-play. Jako pierwsi wystartowali 
ramach Powiatowej Gimnazjady w biegacze. Mieli oni do pokonania 100m, 
lekkoatletyce.  W rywalizacji wzięły udział 200m, 400m, 600m, 1000m i 1200m. Następni 
reprezentacje z gimnazjów w Osuchowie, byli skaczący w dal i pchający kulą. Potem 
Mszczonowie i Wiskitkach. Zawodnicy zawodnicy skakali w wzwyż. Na koniec 
startowali w 5 konkurencjach: biegach, zostały dwie sztafety: olimpijska i 4x100.
sztafecie, skoku w dal i wzwyż oraz w Miejmy nadzieję, że nasza kolejna 
pchnięciu kulą. sportowa rywalizacja będzie równie miła i 

Jak powszechnie wiadomo ruch to zdrowie.  O godzinie 9:00 wszyscy zgromadzili się na przyjazna. Wszystkim zwycięzcom serdecznie 
Propagując tę ideę, nasza szkoła we bieżni obok naszej szkoły. Na początku pani gratulujemy!
współpracy z Ośrodkiem Sportu i Rekreacji w dyrektor przywitała gości i zachęciła do walki K. Jankowska ucz. kl. IIa 

Angielski z Native Speaker w ZSP OSUCHÓW

W dniu 14 maja gimnazjaliści ZSP w Osuchowie mieli okazję rozmawiać, wsłuchać się w 
melodię literackiej angielszczyzny, a przede wszystkim poznać panią Clare Meiklejohn, 
która odwiedziła naszą okolicę na zaproszenie pani Julity Sander, nauczycielki plastyki i  
j. angielskiego w naszej szkole. 
Clare Meiklejohn opowiadała o sobie, o swoim ojcu pastorze i latach spędzonych w 
typowo angielskiej placówce edukacyjnej, jaką była szkoła tylko dla dziewcząt. Przez 
12 lat (tyle trwała nauka w tej szkole) uczennice mieszkały w internacie. Pani Clare 
opowiedziała również o swoich niezliczonych podróżach jako wolontariusz do takich 
egzotycznych miejsc, jak wsie Afryki Zachodniej, Izrael, Palestyna, Indonezja czy 
Malezja. Zawsze pracę zarobkową łączyła z wolontariatem, który daje jej największą 
radość i stanowi główny element kształtujący jej poglądy na współczesny świat.
Tegoroczna wizyta w Polsce jest już druga, bo pierwsza miała miejsce w latach 
siedemdziesiątych ubiegłego stulecia, kiedy Clare Meiklejohn pracowała na rzecz 
środowiska w okolicy Lądku Zdroju.
Dziś największe wrażenie na naszym angielskim gościu zrobiły drzewa rosnące między 
blokami i wzdłuż dróg oraz lasy, których mamy jak widać całkiem sporo jak na 
europejskie standardy, ale niezbyt o nie dbamy i je cenimy. Pani Clare, podobnie jak 
wielu innych turystów z Europy zachodniej nie mogła sobie odmówić przyjemności 
obserwowania ptaków na bagnach Biebrzy i w okolicach Białegostoku. Potwierdziła, 
że czyste, naturalne środowisko to jedna z największych jeśli nie największa atrakcja 
turystyczna naszego kraju. 

X X  E u r o p e j s k i e  B i e g i  M ł o d y c h  
Olimpijczyków

W dniu 19.05.2012r.(sobota) w Bielicach odbyły się jubileuszowe XX 
Europejskie Biegi Młodych Olimpijczyków.
Na zawody z Zespołu Szkół Publicznych z Osuchowa wyjechało 26 zawodników.
Frekwencja zawodów była bardzo wysoka, bo wynosiła blisko 3000 uczestników 
biegów. Najwięcej dzieci wystartowało w kategoriach szkół podstawowych- 68 
zgłoszonych szkół. W kategoriach gimnazjum było zgłoszonych 38 szkół. Impreza 
sportowa rozpoczęła się barwnym korowodem, czyli przemarszem ekip ze 
wszystkich szkół na wzór igrzysk olimpijskich. Nasza szkoła reprezentowała Czechy.
Uczestnicy biegów otrzymali pamiątkowe koszulki, wodę mineralną, batoniki i 
walczyli o cenne nagrody, w tym rowery.
Jeden z takich rowerów wywalczył w pięknym stylu Andrzej Wojtczak z klasy IIIB. 
Został on także rekordzistą, jeśli chodzi o liczbę zwycięstw w historii Europejskich 
Biegów Młodych Olimpijczyków. Odniósł tych zwycięstw aż siedem. Andrzej został 
nagrodzony przez organizatorów imprezy dodatkowym, pięknym pucharem.
Wśród uczniów szkoły podstawowej wyróżnił się Dawid Chyła z klasy IV, który zajął 
IX miejsce. Z gimnazjum VII miejsce wywalczyła Aleksandra Zgórzak z klasy IIIA.
Sportowców wspierali: pani wicedyrektor Grażyna Frelik, pan Bogdan Kierzkowski i 
pan Adam Skoneczny. 
Wielkie brawa i podziękowania dla wszystkich zawodników.

Mamusie i Tatusiów z okazji ich święta. 

Uroczystość rozpoczęła pani dyrektor Elżbieta Sajak przywitała przybyłych gości 
wierszem, który był kierowany do rodziców. 

Następnie wszyscy wspólnie obejrzeli montaż słowno - muzyczny w wykonaniu uczniów 
klas 0-III pod kierunkiem p. Małgorzaty Malowaniec, p. Iwony Dziuby, p. Jadwigi 
Sekleckiej, p. Anety Kwaczyńskiej oraz recital w wykonaniu uczniów klas IV-VI i W Zespole Szkół Publicznych im. ks. kan. M. Lipskiego odbyła się uroczystość z okazji 
gimnazjum pod przewodnictwem p. Ludmiły Drobot - Kierzkowskiej. Dnia Mamy  i Taty. To wielkie wydarzenie w życiu dzieci. Tego dnia przychodzą 
Na zakończenie  dzieci odśpiewały wszystkim mamom i tatom „Sto lat” oraz wręczyły odświętnie ubrane. Są bardzo podekscytowane a jednocześnie zadowolone, 
samodzielnie wykonane upominki.  ponieważ w sposób wyjątkowy wyrażą swoją wdzięczność,  szacunek, a nade wszystko 

okażą miłość do swoich kochanych Mam i Tatusiów. 
Po występie wychowawczynie zaprosiły Mamusie i Tatusiów na poczęstunek oraz do Tego dnia dzieci, te małe, średnie i duże nie zapominają o swoich kochanych rodzicach. 
wspólnej zabawy.Obdarzają ich wtedy kwiatami, prezentami, buziakami, ale przede wszystkim wyrażają 
W tym dniu rodzice ze swoimi pociechami uczestniczyli w różnych konkursach. Spotkanie swoją miłość oraz kierują do nich ciepłe życzenia płynące prosto od serca. 
upłynęło w miłej, serdecznej, niemalże rodzinnej atmosferze.

Iwona DziubaDzień 31. 05.2012r.  był bardzo uroczystym dniem w naszej szkole, ponieważ gościliśmy 

Smerfny Dzień Dziecka 
i Dzień Sportu
Tegoroczny Dzień Dziecka pomimo niesprzyjającej pogody był 
bardzo udany. Dzieci miały przygotowane wiele atrakcji i nagród. 
Największą  atrakcją okazał się wielki dmuchany zamek. Na 
maluchy czekało również mnóstwo ciekawych konkurencji m.in. 
dzieci łowiły zwierzątka wodne w  powstałym zbiorniku wodny na 
głównym korytarzu przedszkola, musiały zabudować ciocię 
używając do tego  gigantycznych klocków. Bardzo emocjonującą 
konkurencją okazała się także bitwa na dmuchane zwierzątka, 
które później dzieci mogły zabrać ze sobą do domu. Nie mogło 
także zabraknąć konkurencji sportowej - toru przeszkód. Aby go 
pokonać maluchy musiały czołgać się po ławce, jeździć hulajnogą 
i przechodzić przez tunel. Jako ostatnia na przedszkolaki czekała 
konkurencja muzyczna - karaoke, podczas której musiały 
odgadnąć tytuł prezentowanej piosenki. Miłym zakończeniem dnia 
pełnego wrażeń była słodka niespodzianka w postaci lodów oraz 
zabawek, które otrzymały maluchy.
Kolejnym niecodziennym dniem w „Smerfolandii” był Dzień Sportu, 
kiedy to wszystkie dzieci przyszły do przedszkola ubrane na 
sportowo.  W przedszkolu zaś czekała na nie cała masa konkurencji 
sportowych - rzut piłką do kosza, slalom z piłką trzymaną na 
łyżeczce, tor przeszkód, gdzie musiały czołgać się po ławce, 
przekładać szarfę, wrzucać woreczki do puszki oraz biec slalomem 
między dużymi kręglami. Dzieci bardzo sprawnie pokonywały 
wszystkie konkurencje i z radością czekają już na kolejny taki dzień w 
przedszkolu. 

Anna Kawecka

Piknik u Smerfów 
Piknik Rodzinny w Smerfolandii, jaki 
odbył się w niedzielę  17 czerwca,  
c i e s z y ł  s i ę   o l b r z y m i m  
zainteresowaniem. Przybyli na niego 
rodzice  niemalże wszystkich dzieci, 
u c z ę s z c z a j ą c y c h  d o  t e g o  
mszczonowskiego  przedszkola. 
Wspan ia łe  zabawy,  konkur sy ,  
karuzela, dmuchana zjeżdżalnia - 
maluchom nie mogło się nudzić. Nad 
tym, aby nikomu nie zabrakło  
d o b r e g o   h u m o r u   c z u w a l i  
poprzebierani klauni. Pogoda sprzyjała 
organizatorom. Pierwsze krople 
deszczu spadły z nieba właściwie już 
na zakończenie imprezy. Jej ostatnim  
elementem było wypuszczenie 
kolorowych balonów wprost do nieba. 
Gdy z małych rączek zaczęły 
wymykać  się  baloniki, przez chwilę 
niebo nad przedszkolem zrobiło się  
bajecznie kolorowe. Piknik był też 
zapowiedzią zbliżających się wakacji, 
podczas których -jak co roku-  
dzieciaki czeka pyszna zabawa.  

MM

Kosmiczna wizyta
W dniu 25 maja starsze dzieci ze „Smerfolandii” 
spotkała niecodzienna  atrakcja. Przedszkole 
odwiedziło Przenośne Planetarium BAJKONUR. Wielki 
namiot przypominający prawdziwe planetarium 
rozbił się w piątek rano w jednej z przedszkolnych sal.  
Prowadzący "kosmiczne zajęcia” pan Tomasz 
najpierw wprowadził starszaki w temat opowiadając 
o  gwiazdach i planetach, a następnie dzieci 
wkroczyły do środka namiotu. Maluchy z 
zainteresowaniem podziwiały cały wszechświat. 
Wspólnie z wirtualnymi pomocnikami pana Tomasza -
„Teleskopkiem” i „Teleskopką” - Smerfy szukały 
Gwiazdy Polarnej, liczyły gwiazdy i podziwiały 
zmieniający się Księżyc. Przez czterdzieści minut dzieci 
dowiedziały się wielu kosmicznych ciekawostek, a 
także miały okazję, aby obejrzeć cały gwiazdozbiór. 
Nie trzeba chyba dodawać, że przedszkolaki były 
zachwycone tymi niecodziennymi zajęciami.

Anna Kawecka
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ZSP w Osuchowie

Wieści z ZSP w Osuchowie

Uroczystość z okazji Dnia Mamy i Taty 
w  Z e s p o l e  S z k ó ł  P u b l i c z n y c h  
im. ks. kan M. Lipskiego w Osuchowie

Nauka poprzez zabawę

Smerfolandia



gali wystąpić na scenie Mszczonowskiego Ośrodka Kultury, swój portret namalowany przez pociechę, dzieci wręczyły 
za co zarówno panie wychowawczynie jak i dzieci również kwiatowe drzewka wykonane wspólnie z paniami. 
serdecznie dziękują dyrekcji MOK-u . Następnie wszyscy udali się do sali klubowej MOK-u na słodki 
      Wszystko tego dnia było odświętne, kolorowe i majowe. poczęstunek. Spotkanie upłynęło w miłej, rodzinnej 
W pięknej scenografii wiosennej łąki pełnej motyli, pszczółek atmosferze.
i  k w i a t ó w  d z i e c i  o d ś w i ę t n i e  u b r a n e ,  b a r d z o  Barbara Oracz, Agata Lesiak
podekscytowane i szczęśliwe mogły wyśpiewać i wytańczyć 
swoją miłość, wdzięczność i szacunek. Mali aktorzy mieli 
tremę, ale gdy tylko kurtyna się odsunęła trema zniknęła, a 
na buziach dzieci pojawił się szczery uśmiech.

Dzień Matki, 26 maja - to niezwykle ważny dzień dla każdego       Dzieci z zerówek recytowały zabawne wierszyki, śpiewały 
dziecka, zarówno dla małego jak i dużego. Tego dnia dzieci piosenki o zwykłych i niezwykłych mamach oraz tańczyły 
obdarowują swoje mamy kwiatami, prezentami, buziakami walczyka. Niektóre zapominały na chwilę swoich ról, ale 
a przede wszystkim mówią im jak bardzo je kochają. panie czuwające nad wszystkim szybko im podpowiadały 
      31 maja 2012 roku uczniowie Zerówek szkoły lub mówiły razem z dziećmi. Każdy wierszyk czy piosenka 
Podstawowej w Mszczonowie obchodzili to święto bardzo nagradzane były dużymi brawami, a na koniec mali artyści 
uroczyście. Do tego dnia przygotowywali się długo wraz ze otrzymali owacje na stojąco, gdyż spektakl przygotowany 
swoimi wychowawczyniami Barbarą Oracz i Agatą Lesiak przez dzieci i panie Barbarę Oracz i Agatę Lesiak wszystkim 
robiąc upominki, malując portrety swoich kochanych mam, się podobał a niektórych wzruszył aż do łez.
ucząc się wierszyków, piosenek i tańców, by móc w pełnej       Po części artystycznej każda z mam musiała odnaleźć 

NAPRAWA 
LODÓWEK, 

ZAMRAŻAREK,
LAD I SZAF 

CHŁODNICZYCH.

TEL. 601 344 139

PROFESJONALNE 
PRANIE TAPICEREK 

MEBLOWYCH, 
SAMOCHODOWYCH, 

DYWANÓW, 
WYKŁADZIN.

TEL. 727 605 505
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przelękli się jednak nadmiaru wody. Kiełbaski upiekli 
pomimo tego,  że  p r zyp łac i l i  to  całkowi tym 
przemoknięciem. Właściwie, to strugi wody, płynące z 
nieba wszyscy potraktowali jako dodatkową  atrakcję. 

Lekcje w plenerze oraz zimowe zajęcia z filmam 
przyrodniczym są przez Koło Łowieckie Jenot  
organizowane już od 10 lat. Na przemian biorą w nich 
udział uczniowie z Lutkówki i  Karolewa.

Uczniowie klas III i IV ze Szkoły Podstawowej w Lutkówce 
uczestniczyli w niezwykłej lekcji ekologii i  przyrody,  jaką  
zorganizowali dla nich myśliwi z Koła Łowieckiego JENOT z 
Grójca. Pomysłodawcą  tego typu zajęć  w plenerze był 
Julisz Prytycki z Grójca, towarzyszył mu zamieszkały w 
gminie Mszczonów  Krzysztof Czarnecki. Myśliwi 
poprowadzili uczniów po przepięknych ścieżkach lasu w 
Wilczorudzie. Ich gawęda dotyczyła piękna polskiej 
przyrody i bogactwa, jakim są  dla nas wszystkich lasy. 
Dzieci chętnie słuchały ich opowieści. Wspólnie ze swoimi 
wychowawczyniami-  Moniką Własiuk i Sylwią Wisławską- 
przeprowadziły też  akcję sprzątania części lasu. Niestety 
ich zbiór był obfity. Różnego rodzaju nieczystości zebrano 
pełną samochodową  przyczepkę. -Wiele osób nie szanuje 
lasu- mówił pomysłodawca lekcji Juliusz Prytycki- a  
przecież  to piękne miejsce nie jest śmietnikiem. Krzysztof 
Czarnecki utyskiwał natomiast nad brakiem znajomości 
przez dzieci miejscowej fauny i flory. - Dla wielu partnerem 
sarny jest jeleń- żartował. Obaj 
zgodnie przyznali, że brak jest 
teraz dla dzieci i młodzieży 
t a k i e g o  p r o g r a m u  
edukacyjnego w telewizji, 
jakim kiedyś  był osławiony 
„Zwierzyniec”. Myśliwi mówiąc 
o celach  plenerowej lekcji 
tłumaczyli, że zależało im  też  
n a  t y m ,  a b y  z m i e n i ć  
powszechnie panującą , 
niekorzystną opinię, jaka 
przylgnęła do wykonywanego 
przez nich zajęcia. -Łowiectwo, 
to nie krwawe igrzyska- ale 
s ł u ż b a  d l a  l a s u  i  j e g o  
mieszkańców. Koła łowieckie 
przede wszystkim dokarmiają 
zwierzęta, a broni palnej 
u ż y w a j ą  j e d y n i e  d l a  
z a c h o w a n i a  w  l e s i e  
równowagi- tłumaczyli małym 
słuchaczom. Na zakończenie 
wszyscy uczestnicy lekcji  
zapalil i ognisko,  jednak 
właśnie w tym czasie lunął 
r z ę s i s t y  d e s z c z .  D z i e l n i  
uczniowie z Lutkówki nie 
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powitała wszystkich zgromadzonych na uroczystości przedszkolem i od września stać się pełnoprawnymi 
rodziców, wspominała wydarzenia, konkursy i spotkania uczniami klasy pierwszej. Wszyscy radośnie stwierdzili też, iż z 
organizowane w placówce podczas mijającego właśnie chęcią rozpoczną kolejną swoją przygodę z edukacją. 
roku szkolnego 2011/2012. Podziękowała wszystkim Przedstawienie pełne było piosenek i rymowanek. Starszaki 
pracownikom przedszkola, Radzie Rodziców oraz wspominały czego się nauczyły w przedszkolu oraz 
instytucjom zaangażowanym we współpracę z ś p i e w a j ą c o  i  t a n e c z n i e  p o ż e g n a ł y  s w o j e  
przedszkolem. Wszyscy wymienieni otrzymali z rąk pani wychowawczynie, które nie kryły w tym momencie 
dyrektor pamiątkowe dyplomy. Następnie głos zabrał wzruszenia. 
Przewodniczący Rady Rodziców Jacek Gołyński, który Potem grupa „Słoneczka” jako najstarsza pozostająca w 
podziękował całej kadrze przedszkolnej za wysiłek i przedszkolu pożegnała kolegów z grupy starszaków oraz 
poświęcenie oraz wspominał wiele radosnych chwil, wręczyła im drobne upominki w postaci własnoręcznie 
spędzonych w przedszkolu, które zarówno dzieci, jak i przygotowanych słoneczek. Wszystkie „Gumisie” otrzymały 

W czwartek 21 czerwca odbyło się uroczyste zakończenie rodzice z pewnością będą jeszcze długo i miło wspominać. równ ież  pamiątkowe dyp lomy od dy rekc j i  i  
roku szkolnego w Miejskim Przedszkolu Publicznym w Następnie nadszedł czas na występy artystyczne wychowawców.
Mszczonowie. Młodsze grupy miały zakończenie o godz. przygotowane przez odchodzącą grupę sześciolatków. Rafał Wasilewski
10.00, zaś dla najstarszej grupy „Gumisie” w tym dniu o Całość rozpoczął uroczysty polonez. Następnie dumne 
godz. 15.30 została zorganizowana uroczysta akademia. sześciolatki z pomocą wróżki w magiczny sposób 
Sala widowiskowa w przedszkolu wypełniła się szczelnie przeniesione zostały w czasie do momentu kiedy 
rodzicami, którzy z niepokojem śledzili poczynania swoich rozpoczynały naukę w przedszkolu, potem wędrowały 
pociech. poprzez kolejne etapy swojej edukacji, aż dotarły z 
Pani dyrektor Iwona Gołyńska otwierając akademię powrotem do momentu kiedy trzeba się pożegnać z 

Miejskie Przedszkole Publiczne w Mszczonowie

P r z e d s z k o l a k i  
zakończyły rok szkolny

Miejskie Przedszkole Publiczne w Mszczonowie

Z myślą o Mamie

Szkoła Podstawowa w Lutkówce

Lekcja z myśliwym za pan brat

Merkuriusz Szkolny



Ogłoszenia

Zapraszamy do naszych 
punktów sprzedaży 

artykułów spożywczo - 
przemysłowych

TYLKO 25 KM OD WARSZAWY

2
Segmenty: cena 2298 zł/m  

(cena wraz z działką)
 Istnieje możliwość nabycia części 

mieszkalnej:  I + II piętro 
lub części usługowej na parterze.

 

tel. 606 389 428

www.shu-mszczonow.pl
shumszczonow@neostrada.pl

DO SPRZEDANIA:
- Sklep spożywczo- przemysłowy 
   w Radziejowicach / Cegielnia - cena 130.600, - brutto
- Sklep spożywczo-przemysłowy Skuły/Bartoszówka
  cena 303.200 zł, brutto

- NOWE MIESZKANIA I LOKALE USŁUGOWE
2 2   w zabudowie segmentowej  o pow. 252m /dz.418m

- DZIAŁKI BUDOWLANE 
   o pow. od 440-1056 m2 w Żabiej Woli

- Rzeźnia- ubojnia w Mszczonowie - Cena 1 mln zł

DO WYDZIERŻAWIENIA:
2- magazyn 400 m   przy ulicy Grójeckiej 114

   tel. 694 129 283
- pomieszczenia administracyjne  w pawilonie 

HERMES
2 2   na parterze o pow. 12 m ;  na II piętrze od 12 do 18 m   

-  Tel. 606 389 428

CYFROWA TELEWIZJA NAZIEMNA DVB-T

96-320 MSZCZONÓW
UL.SIENKIEWICZA 1 
TEL. 503-833-739
www.tel-met6@wp.pl

INSTALACJA-SPRZEDAŻ-ANTEN-ODBIORNIKÓW DVB-T

TELEFONY KOMÓRKOWE
SPRZEDAŻ-KUPNO

ZAMIANA
AKCESORIA

SERWIS TEL-MET

SUPERPRZ
W

S
EDA

CA

SUPERPRZ
W

S
EDA

CA

z kuponem wyciętym z gazety: 10% rabatu na akcesoria
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Klub AA „ZORZA”
W Mszczonowie 
ul. Tarczyńska 31

INFORMACJA
 

Masz problem z alkoholem, 
c z u j e s z  ż e  j e s t e ś  
uzależniony, wyczuwasz 
chęć napicia się piwa, lub 
czegoś mocniejszego, jest to 
początek uzależnienia.
Zgłosiłeś się do klubu A.A 
„ZORZA” w Mszczonowie 
ul. Tarczyńska 31, lub 
zadzwoń pod numer telefonu 
608-463-204. Całkowita 
dyskrecja
Otrzymasz pomoc.

Konkurs Fotograficzny LGD

LGD „Ziemia Chełmońskiego” 
ogłasza kolejną edycję Konkursu 

fotograficznego pt. "Ziemia 
Chełmońskiego 2012".

Temat prac: "Ziemia Chełmońskiego 
2012”- do której należy gmina 

Baranów, Grodzisk Mazowiecki, 
Mszczonów, Radziejowice, Teresin 
,Żabia Wola, Jaktorów, Nadarzyn, 
Rybno, Sochaczew, Nowa Sucha 
(np. ludzie przy pracy-zanikające 

zawody, zabytki, krajobrazy, „Ziemia 
Chełmońskiego w starych 

fotografiach”

Termin nadsyłania prac: 
14 września 2012

Więcej informacji : 
 

w zakładce Konkurs Foto 2012
www.ziemiachelmonskiego.pl


